
PROSTĚJOV, BRNO Na oznámení o pobo-

dané ženě vyjížděli prostějovští policisté 

v úterý 16. července 2024 krátce po po-

ledni do objektu obývaného bezdomov-

ci. Nalezli v něm 50letou ženu s bodným 

zraněním na zádech. Na místě zadrželi ta-

ké 59letého pachatele. Ten stanul v pondělí 

14. dubna před brněnským krajským sou-

dem. Za vraždu dostal 14 let.

ČELČICE K strašlivé nehodě došlo už v pátek 4. dubna a Večerník o ní informoval. Na sil-

nici mezi Čehovicemi a Čelčicemi narazil šestapadesátiletý řidič motocyklu do traktoru. 

Na místě utrpěl těžká devastující zranění dolní končetiny, a navíc ještě hemoragický 

šok. Leteckou záchrannou službou byl muž přepraven na urgentní příjem olomoucké 

fakultní nemocnice. Jak se ale během minulých dní Večerník dozvěděl, lékaři bojovali 

o jeho život marně! 

Pár dní po závažné nehodě mluvčí krajské policie 

Miluše Zajícová upřesnila, že za střet s motorkářem 

může podle všeho šofér traktoru. „Chtěl odbočit 

vlevo na polní cestu v  době, kdy byl předjížděn 

motocyklistou na stroji značky Yamaha, který na-

razil do levého předního kola čelního nakladače. Po 

kontaktu s pracovním strojem byl motorkář odho-

zen na pole,“ uvedla Miluše Zajícová. 

Šestapadesátiletý muž bohužel po dvou týdnech 

hospitalizace v olomoucké nemocnici svým zraně-

ním i přes péči lékařů podlehl. „Mohu potvrdit, že 

řidič motocyklu na následky utrpěných zranění při 

dopravní nehodě v nemocnici zemřel. Případ nadá-

le prověřujeme pro stejný trestný čin, tedy těžkého 

ublížení na zdraví z nedbalosti,“ uvedla mluvčí kraj-

ské policie Miluše Zajícová. 

Rodina se se svým blízkým rozloučí ve středu 

23. dubna v obřadní síni v Brněnské ulici naproti 

městskému hřbitovu. 
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O den dříve, tedy v pondělí večer, mělo mezi dvo-

jicí dojít k hádce. Vyvrcholila tím, že muž ženu 

bodl kuchyňským nožem do zad. Žena skončila 

v nemocnici, muž v policejní cele.  „Případ byl 

původně kvalifikován jako pokus o těžké ublí-

žení na zdraví. Během prověřování a na základě 

zjištění dalších skutečností došlo k jeho překva-

lifikování a začali se jím zabývat krajští krimina-

listé. Ti pak muže obvinili ze spáchání zvlášť zá-

važného zločinu vražda ve stadiu pokusu, za 

který je možné dle trestního zákoníku uložit 

trest odnětí svobody na deset až osmnáct let,“ 

uvedla tehdy policejní mluvčí Marie Šafářová. 

Jak doplnila, muž, který byl v minulosti již ně-

kolikrát souzen zejména pro násilnou a ma-

jetkovou trestnou činnost, se k činu doznal. 

Minulé pondělí tak soud v Brně celý případ 

rozpletl a vynesl rozsudek. „Obžalovaný fy-

zicky napadl poškozenou v úmyslu ji usmrtit, 

bodl ji kuchyňským nožem. Dopustil se jedná-

ní, které bezprostředně směřovalo k dokoná-

ní trestného činu a jehož se dopustil v úmyslu 

jiného úmyslně usmrtit. I když k dokonání ne-

došlo, spáchal zločin vraždy ve stadiu poku-

su. Krajský soud vynesl rozsudek, jímž shledal 

obžalovaného vinným, a uložil mu trest odně-

tí svobody v délce 14 let. Obžalovaný i krajské 

státní zastupitelství si ponechali lhůtu pro od-

volání, soudce nyní zpracovává písemné odů-

vodnění rozsudku,“ sdělila Večerníku tisková 

mluvčí soudu Klára Belkovová. 

Foto: AI

Kristýna BOHATOVÁ
Michal KADLEC

-



RUBRIKY www.vecernikpv.cz2

Město chce nejmodernější 
velodrom v celé repubice!

Až do čtvrtka bude 
Hluchov zcela uzavřen

Magistrát oficiálně představil 
nové logo Prostějova

Gabriela V.G. ovládla 
prostějovský Music Club

REGION

„7 DNÙ V KOSTCE“ Za uplynulými 7 dny 

Zpravodajský a společenský týdeník PROSTĚJOVSKÝ Večerník. Vychází 1x týdně po celém území Prostějovska.
Vydává: Haná Press s.r.o. IČO:  26782294. Provozovna a příjem inzerce: Plumlovská 698/83, Prostějov (608 960 042, inzerce@vecernikpv.cz). 
Výrobní sekce: Průmyslová 20, Prostějov. Kontakty: 608 960 042, redakce@vecernikpv.cz, souteze@vecernikpv.cz. 
Fakturace, reklama: Romana Majchráková (administrativa@vecernikpv.cz), Zdeněk Tesař (tesar@vecernikpv.cz).
Redaktoři zpravodajství, kultury a společnosti: Michal Kadlec (redakce@vecernikpvcz), 
Martin Zaoral (776 159 120, editor@vecernikpv.cz). 

Redaktor sportu: Jan Frehar (773 775 646, sport@vecernikpv.cz).
Grafické oddělení: Karolína Váňová (graficka@vecernikpv.cz).
Tiskne: MAFRAPRINT a.s., Pavelkova 7, Olomouc. Rozšiřují: společnost PNS, a.s. a soukromí prodejci.
Distribuci pro předplatitele provádí Česká pošta, s.p. (predplatne@vecernikpv.cz). Materiály označené -pr- jsou placenou inzercí. 
„PROSTĚJOVSKÝ Večerník“ je ochrannou slovní grafickou známkou. Registrováno pod číslem 037090297.
Evidováno u Ministerstva kultury České republiky pod číslem MK ČR E 11906.

Neprožijete zrovna jednoduchý tý-
den. Čekají vás zásadní rozhodnutí, 
z nichž některá se budou týkat vaše-
ho partnerského svazku. Ten prochá-
zí velkou krizí a je potřeba vše rozsek-
nout. Neodkládejte to. 

BERANI 21.3. – 20.4. LVI 23.7. – 22.8. 

Jaro na vás působí jako živá voda, 
nyní se opět vydáte za hledáním no-
vého partnera. Pokud jste nezadaní, 
není to žádný problém. Pokud ano, 
zcela jistě se dostanete do mnoha 
svízelných situací. 

Nezapomeňte na kulaté narozeniny 
osoby z  bezprostředního okolí. Na 
dárcích pro ni rozhodně nešetřete, 
každá investovaná koruna do dotyč-
né osoby se vyplatí. Jde totiž o velice 
vlivného člověka. 

PANNY 23.8. – 22.9. 

Obdržíte pozvání na společenský 
večírek, na kterém bude spousta vliv-
ných lidí. Nemáte sice rádi snobárnu, 
ovšem tentokrát doporučujeme vaši 
účast. Nikdy totiž nevíte, kdy budete 
potřebovat jejich pomoc. 

KOZOROZI 22.12. – 20.1. 

Porušíte slib blízké osobě, což vás 
bude pochopitelně mrzet. Náprava 
bude složitá, ale nikoliv nemožná. 
Odsuňte řešení jiných problémů a za-
měřte se na tuto nesnáz. Svědomí vás 
totiž bude hodně hryzat. 

VÁHY 23.9. – 23.10. 

Konečně dospějete k  názoru, že je 
potřeba udělat něco se svým živo-
tem. V  posledních měsících trpíte 
méněcenností a  velmi slabou sebe-
důvěrou. V  těchto dnech dostanete 
příležitost, jak se z toho dostat. 

Pamatujete na zásadní pravidlo, že 
šéf má vždycky pravdu, přestože 
může vyslovit naprostou blbost. Po-
třebujete zvýšit plat, takže pár dní 
podlézání rozhodně neuškodí. Nad-
řízenému tak vždy přikyvujte. 

Spoustu přebytečné energie můžete 
využít v  domácím prostředí, čeká 
vás totiž jarní úklid a  také menší 
stěhování. Příbuzní vás pochválí, za 
to buďte určitě rádi. A síly vám ještě 
zbydou na rodinný výlet. 

RYBY 21.2. – 20.3. 

Na peníze si rozhodně tento týden 
stěžovat nebudete, nemožná není 
ani menší výhra v  sázkové loterii. 
Trápit vás budou ale finanční pro-
blémy známého. Můžete mu pomo-
ci, ale buďte opatrní. 

Smysl pro humor vám rozhodně 
nechybí, ovšem pečlivě vybírejte 
chvíle, při kterých můžete vtipkovat. 
V žádném případě si nedělejte sran-
du při setkání s  nadřízenými, to by 
se vám opravdu těžce nevyplatilo. 

Na ulici můžete velmi lehce přijít 
k  úrazu, navíc při vaší pověstné ne-
šikovnosti si můžete zdraví poškodit 
i sami. Zdržujte se proto raději doma 
nebo na pracovišti, na ulici vycházej-
te jen v doprovodu. 

Vaši dobrou náladu neohrozí ani 
menší konflikt na pracovišti. Půjde 
o  prkotinu, kterou hravě zvládnete. 
Jinak se budete ve všech případech 
smát, dokonce i poté, co na vás bude 
žárlit partner.  

Ať mladší generace, tak i ti starší obyvatelé Prostějova se teď budou tvářit, že všechno vědí a všechno znají. 
Často tudíž učiní lehkovážná rozhodnutí, která však mohou mít dalekosáhlé následky.

Proto i v této povznesenosti pamatujte na ono známé, ale pravdivé přísloví: Dvakrát měř a jednou řež!

•• Pondělí •• 
Nové logo. „Historie je učitelkou života,“ napsal římský filozof Marcus Tullius Cicero. Právě naší historií 

s prvky folklóru se nechali inspirovat tvůrci nového loga města, které začátkem týdne představilo 
vedení Prostějova. Návrh zvítězil v designérské soutěži organizace Czechdesign.

•• Úterý •• 
Newtonovo jablko. „Miliony lidí viděly pád jablka, ale Newton byl jediný, kdo se zeptal proč,“ napsal

 americký finančník Bernard Baruch. Vývoj vědeckého myšlení od Newtonova jablka až k černým dírám 
shrnul na své přednášce na prostějovské hvězdárně Pavel Pavlíček.

•• Středa •• 
Náročná Mateřinka. „Neznehodnocujte své děti tím, že jim usnadníte život,“ doporučoval 

americký spisovatel Robert Heinlein. Spousta dětí, které měly za sebou náročnou přípravu tanečních 
vystoupení, se představila na tradiční přehlídce festivalu mateřských škol Mateřinka.

•• Čtvrtek ••
Význam šátku. Šátek má svůj význam nejen v Islámu, ale i v hanáckém folklóru. Vernisáž výstavy 

a křest knihy Tradiční úprava hlavy, úvazy tištěných šátků na Hané proběhla v prostějovském muzeu.

•• Pátek ••
Rytíři na Velký pátek. Když cítíte brnění po celém těle, může to být buď mrtvice, nebo jste rytíř… 

Seriál akcí Requiem za rytíře probíhal na Velký pátek na zámku v Plumlově.

•• Sobota •• 
Velikonoce naplno. Víte, proč po hřbitově běhají zombie? Hrobník to tam chtěl na Velikonoce oživit… 

Prožít svátky jara naplno mohli všichni, kteří o víkendu vyrazili na zámek v Čechách pod Kosířem.

•• Neděle ••
Neděle velikonoční. „Kdo z vás je bez hříchu, první hoď kamenem!“ vyzval svého času Ježíš Kristus, 

jehož zmrtvýchvstání si křesťané připomněli během svého největšího svátku o velikonoční neděli 
na Boží hod velikonoční.

•• Pondělí ••
Co ohrožuje mrskut?  Teta, a vajíčka nemáte?” „Mám, můžete se na ně jít podívat do vitríny...” 

Navzdory tomuto vtipu je jisté, že kvůli cenám vajíček tradiční mrskut nikdy neohrozí. 
To může udělat pouze případný nezájem ze strany mladých. 
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Michal KADLEC 

V Plumlovské vyrùstají 
nové bytovky 

Prostějov (mls) – Celkem sedm 
nových bytových domů vyroste 
v  Plumlovské ulici v  sousedství 
hypermarketu Albert. Největší 
z nich bude stát nedaleko silnice, 
bude lemovat celý prostor a bude 
rozdělený na dvě části. Za ním 
pak vznikne šest dalších menších 
bytových domů. Projekt Rezi-
dence Park Hloučela doplněný 
také o  parkoviště nedávno získal 
souhlasné stanovisko týkající se 
dopadu na životní prostředí.

Tøídicí linka 

Prostějov (mls) – V prostějovské 
průmyslové zóně v  Kojetínské 
ulici by mohla v  budoucnu vy-
růst linka na zpracování odpadu, 
kterou zde chce vybudovat spo-
lečnost FCC. Jedná se už o  tře-
tí místo, původně měl projekt 
vzniknout v Biskupicích, později 
byl v  areálu bývalé Vitany.  Lin-
ka Splitting Prostějov aktuálně 
žádá o posouzení vlivu na životní 
prostředí tzv. EIA. Do připrave-
ného projektu lze nahlédnout na 
stránkách Ministerstva životního 
prostředí.

Prostějov (mls) – Železniční 
přejezd v  Majakovského ulici ve 
Vrahovicích bude poslední dva 
dubnové dny uzavřen. Konkrét-
ně to bude od úterý 29. dubna od 
6:30 hodin až do středy 30. dubna 
do 6:00 hodin. Důvodem je jeho 
plánovaná oprava.

RYCHLÉ INFO

PROSTĚJOV No představte si, že na nedělním rekordním bleším trhu šlo nejvíce na dračku dámské přirození! Tedy na-
štěstí jen jeho gumová napodobenina. Ale Večerník měl to štěstí, že si vyfotil alespoň poslední kousek, který na pultě 
jednoho z prodejců zbyl! Ovšem za pět vteřin už byla umělá „tentononc“ prodána také! Šla fakt na dračku! 

Foto: Michal Kadlec

v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz
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ČECHOVICE Jednaosmdesátiletá seniorka pustila na chvíli z  očí 
svoji border kolii a hned došlo k nepříjemnosti. Pes napadl přímo na 
ulici v Čechovicích muže, kdy se mu zvíře zakouslo do lýtka. K pří-
padu vyjeli strážníci městské policie a důchodkyni teď čekají patálie 
s úřady. Hrozí jí pokuta. Nyní se také čeká na výsledky vyšetření psa 
u veterináře a zda je řádně očkován.    

Michal KADLEC
„Ve středu 16. dubna krátce před de-
vátou hodinou ranní vyjížděli stráž-
níci prověřit telefonické oznámení 
týkající se pokousání osoby psem 
na ulici. Podle výpovědi napadené-

ho osmadvacetiletého muže border 
kolie náhle vyběhla z pootevřených 
dveří domu a  kousla ho do lýtka 
pravé nohy. Událost potvrdil i  jeho 
kolega, který s  ním byl na místě. 
Pokousaný muž ihned přivolal hlíd-
ku městské policie,“ uvedla Tereza 

Greplová, mluvčí prostějovských 
strážníků. Ti zkontaktovali majitelku 
psa. Jednaosmdesátiletá žena uvedla, 
že pes jí zřejmě utekl během vyndá-
vání a  nošení nákupu z  vozidla do 
domu. O samotném útoku nevědě-
la. Očkovací průkaz psa strážníkům 
nebyla schopna předložit, protože 
jej ve stresu nemohla najít. Se zraně-
ným mužem se dohodla, že mu po 
návštěvě veterináře předá potvrzení 
o  bezinfekčnosti zvířete. Poraněný 
muž se následně rozhodl vyhledat 

lékařské ošetření v  prostějovské 
nemocnici,“ řekla Tereza Greplová 
s tím, že starší majitelku psa teď če-
kají patálie s úřady. „Jelikož majitelka 
neučinila opatření proti úniku zví-
řete, a  to následně zranilo muže, je 
tak důvodně podezřelá z přestupku 
proti zákonu na ochranu zvířat proti 
týrání. Celý případ strážníci oznámi-
li příslušnému správnímu orgánu, 
který se jím bude zabývat,“ uzavřela 
Tereza Greplová. (mik) 
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V polovině dubna proběhl v Kolářových 
sadech první ročník našeho nového 
gastrofestivalu Prostějov na talíři. Podle 
průběhu i  podle ohlasů našich občanů 
musím konstatovat, že se povedl na vý-
bornou. Počasí nám přálo a  do parku 
za námi dorazily tisíce lidí. Čekalo na 
ně dobré jídlo a  pití, hudba a  spousta 
zajímavých setkání.
Jsem rád, že se nám po loňské premiéře 
Prostějovského Oktoberfestu podařilo 
zařadit do programu akcí pořádaných 
městem další zajímavý festival. Prostě-
jov na talíři v polovině dubna celou se-
zónu akcí pod širým nebem odstartoval 
a předpokládám, že druhý ročník Pro-
stějovského Oktoberfestu ji v  polovině 
října uzavře. Mezitím nás čeká Prostě-
jovské léto a spousta dalších příležitostí 
navštívit zajímavé koncerty, zavítat na 
divadelní představení nebo třeba zhléd-
nout nevšední výstavy. Děkuji organizá-
torům akce i všem účastníkům, kteří si 
do Kolářových sadů našli cestu.
Pokud vás spojení dobrého jídla, pití 
a  zábavy zaujalo, uvidíme se nejpoz-
ději 11. října na dalším Prostějovském 
Oktoberfestu.

František JURA,

PROSTĚJOV Tohle zaslouží velké uznání a gratulaci. 
Prostějov se může pyšnit nejlepší truhlářkou v Česku. 
Stala se jí Kateřina Dvorská studující 2. ročník Švehlo-
vy střední školy polytechnické v Prostějově. Dívka ne-
dávno uspěla na mezinárodním Mistrovství ČR v obo-
ru Truhlář, kde v  čistě mužské konkurenci dokázala 
obsadit třetí místo.  

Martin ZAORAL
Šikovné ruce, přesnost a trpělivost. To vše prokázala Kate-
řina Dvorská ve finále Mistrovství ČR oboru Truhlář, které 
se konalo koncem března na brněnském výstavišti. V rámci 
Veletrhu nábytku a interiérového designu MOBITEX se zde 
utkali nejlepší mladí truhláři z celé České republiky i ze za-
hraničí. Kateřina Dvorská se do prestižního finále dokázala 

probojovat jako jediná dívka poté, co celkově zvítězila v kraj-
ském kole odborných dovedností v Olomouckém kraji. 
V celorepublikovém finále bylo úkolem všech soutěžících 
během pěti hodin vyrobit dětské schůdky podle přesně 
dané dokumentace, a to pouze za použití ručního nářadí. 
Kateřina Dvorská v něm obsadila celkově třetí místo a zá-
roveň se tak stala nejlepší truhlářkou ČR. Dívka vyniká 
v práci se dřevem, přestože se v její rodině nikdo tomuto 
řemeslu profesionálně nevěnuje. „Do lesa a ke dřevu mě 
to táhlo už od malička. Když jsem našla kus dřeva, zača-
la jsem si z něho něco vyrábět,“ svěřila se sama Dvorská 
během vysílání Dobrého rána na ČT, jehož byla hostem. 
Její slova potvrdil i její kantor. „Kateřinu práce se dřevem 
baví a chce se i nadále učit,“ prohlásil učitel odborného 
výcviku Marcel Dedek.  

Foto: Facebook 

Foto: Kristýna 

PROSTĚJOV Radní minulé pondělí poprvé představili svůj plán na výstavbu nového velodromu 
v Prostějově. Úchvatné! Pokud se to podaří, mělo by jít o nejmodernější cyklistický areál v repub-
lice. Večerníku se podařilo exkluzivně získat vizualizace plánovaného velodromu. A v příštím 
vydání představí veškeré podrobnosti plánu náměstek primátora Jiří Rozehnal! (mik)

Tohle bude nový
VELODROM! 

ě 
-
íí

DRŽOVICE Do ulice Jaroslava 
Ježka v  Držovicích vyjížděli na 
Zelený čtvrtek profesionální 
hasiči  z Prostějova a dobrovolné 
jednotky z Vrahovic a Držovic.
Na samostatně stojícím rodinném 
domě vzplála krátce před půl je-
denáctou večer střecha. Obyvatelé 

stačili objekt včas opustit, událost 
se tak obešla beze zranění. „Požár 
byl lokalizován kolem druhé ho-
diny ranní a  až do čtvrté hodiny 
ranní byla dohledávána skrytá oh-
niska. Příčina požáru i výše škod se 
vyšetřují,“ sdělila Večerníku mluvčí 
hasičů Lucie Balážová.  (kib)

FotFotoFotoFotoFo : Fa: Fa: Fa: FaFF ceboceboceboocebook okokokokoo

Foto: Kristýna a

PLUMLOV, 
HAMRY Hamer-
ské rybníky jsou už léta 
místem rozmnožování nejrůz-
nějších druhů žab, a to od sko-
kanů přes rosničky po ropuchy. 
Na své oblíbené místo za vábe-
ním samečků  migrují většinou 
začátkem dubna. Letošní stu-
dené počasí ale cestu za láskou 
pozastavilo.
Na hamerském rybníku jsme totiž 
v  sobotu nezastihli ani jediného 
příslušníka rodu obojživelníků. 

Pro žáby 
prostě ještě letos 
nenastal ten správný čas. Je-
jich teritorium ale pilně střeží ele-
gantní labutí pár doprovázený pá-
rem o  mnoho menších divokých 
kachen. 
Tak uvidíme, kdy se u břehů nádr-
že objeví touhou hlasitě kvákající 
zelení a hnědí  milovníci. (kib)

NA ULICI NA ULICI 



STÍNY MINULOSTISTÍNY MINULOSTIPO STOPÁCH STARÉHO
PŘÍPADU

Napsáno

20. 4. 2015 PROSTĚJOV Na rekonstrukci náměstí T. G. Masa-
ryka poplyne z městské kasy ještě dalších 530 tisíc 
korun, přestože projekt za dvaadvacet milionů ko-
run byl již před rokem schválen a s dalšími mimo-
řádnými investicemi se nepočítalo… Dalšího více 
než půl milionu korun radní vyčlení na profinanco-
vání dodávky osmi již vzrostlých dubů, které budou 
vysazeny na náměstí T. G. Masaryka. 
„Podle mého názoru je právě toto učebnicová situace, 
jak se to nemá dělat! Když nám byl před časem před-
ložen projekt revitalizace náměstí, žádná výsadba dubů 
v  něm zakreslena nebyla. Projekt byl takto schválen, 
dvaadvacet milionů z  rozpočtu vyčleněno a  na tomto 
základě proběhlo i výběrové řízení. A teď najednou dá-
váme dalších pět set třicet tisíc korun. To se o výsadbě 
stromů copak nevědělo dříve? Někdo za tuto chybu 
musí být zodpovědný,“ namítal na pondělním jednání 

zastupitelstva města opoziční zastupitel Petr Kousal 
(KDU-ČSL). Hned se mu dostalo odpovědi. „Už do-
předu vás prosím, abyste za tím nehledali žádný pod-
vod! Je pravda, že výsadba dubů na náměstí nebyla dří-
ve v plánu, teprve až později jsme na základě rozsáhlé 
diskuse dospěli k závěru, že by bylo dobré navýšit počet 
stromů v centru města právě o těchto osm dubů,“ uvedl 
prostějovský primátor Miroslav Pišťák. „Jen bych připo-
mněla, že památkáři nejdříve zamítli jakoukoliv výsad-
bu stromů, my jsme se ale nakonec s architektem Mičo-
lou dohodli na tom, že alej z osmi dubů dodatečně do 
projektu zahrneme. Stromy prostě na náměstí chceme 
a určitě i občané Prostějova,“ přidala Ivana Hemerková, 
náměstkyně primátora pro životní prostředí. Zastupite-
le pak ještě udivovala poměrně vysoká cena za pouhých 
osm dubů. „Jedná se o vzácné stromy a dodávka je až 
z Německa,“ snažil se vysvětlit Pišťák.   

Je až neuvěřitelné, jak jde někdy ruku v ruce historie se současností. 
Ano, dnes jsme v naší pravidelné rubrice vybrali reportáž, v níž jsme 
před deseti lety popisovali schvalování výsadby dubové aleje na jedná-
ní zastupitelstva. A představte si, vzácné duby na náměstí T. G. Masa-
ryka hrály hlavní roli i na jednání zastupitelstva v pondělí 14. dubna 
2025! Ano, po deseti letech totiž přišly moudré hlavy na to, že rozletu 
dubů brání stoleté habry, které občané při návštěvě centra města rádi 
vyhledávají a posedí si na lavičce v jejich stínu. A teď si představte, že 
na základě posudků mají jít dva největší habry k zemi, protože stíní 
deset let starým bukům. Je to opravdu dobré rozhodnutí? (mik)
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Výšovice

Pøíštì: Vranovice-Kelèice

za půl milionu!za půl milionu!

STRAŽISKO STRAŽISKO Kostelík na Stražisku je i díky svému umístění na vršku skutečnou dominantou obce. Loni v létě 
se tu však zastavil čas, zdaleka viditelné kostelní hodiny totiž stále ukazovaly za čtyři minuty jedna. Nyní je vše 
opět v pořádku, hodiny jdou i odbíjí přesně. Opravy se ovšem nedočkal pouze hodinový strojek, ale celý kostel. 
tTohle místo už opravdu hodně pamatuje. Na vyvýše-
nině nad Stražiskem kdysi stával hrad Grünberg nebo-
li stražiště. Ten měl střežit důležitou cestu vedoucí ze 
střední Moravy přes Konici k Jevíčku a do Čech. V prů-
běhu 16. století zcela zpustl a  s  ním i  ves v  podhradí. 
Z hradu dnes zbyla pouze část hradního příkopu, hradní 
zříceniny vzaly za své při stavbě barokního kostela Andě-
lů Strážných, který spravuje místní farnost. 
Kostelík, k němuž stoupá křížová cesta tvořená čtrnácti 
zděnými kapličkami, se v průběhu uplynulého roku do-
čkal zásadní rekonstrukce. Ta probíhala od září až do po-
loviny prosince. Díky ní už objekt tolik netrápí vlhkost. 
Nedávno se úprav dočkala i divoce rostoucí zeleň v okolí 
kostela. A to není vše! Opravit se totiž podařilo i kostelní 

hodiny, na jejichž nefunkčnost Večerník koncem minu-
lého léta upozornil jeden z návštěvníků oblíbeného kou-
paliště. Nyní už je vše jinak. „Hodiny už jdou a odbíjí 
přesně. Spravil je nějaký šikovný pán nedlouho po vyjití 
článku ve Večerníku,“ reagovala na náš dotaz hospodář-
ka obce Dagmar Komárková. 
Na strojek ve věži kostela na Stražisku nebylo velké spo-
lehnutí ani v minulosti. I proto se život v obci spíše ří-
dil příjezdem a odjezdem vlaků než podle nich. Mimo 
jiné to ve své knize zmínil spisovatel a novinář Edvard 
Valenta. Strojek v polovině šedesátých let úspěšně opra-
vil i slavný vynálezce Otto Wichterle, který sem společně 
se ženou Lindou zajížděl každé léto. I díky tomu získal 
čestné občanství Stražiska. 

a presne!a presne!a presne!a presne!

Martin ZAORAL-

NĚMČICE NAD HANOUNĚMČICE NAD HANOU Pečivo se v Němčicích nad Hanou vyrábělo tři desítky let. Ve firmě Němčic-
ké pečivo pracovalo kolem čtyř desítek zaměstnanců. Její prodejny fungovaly i v Prostějově například 
u zdejšího muzea či v OC Zlatá brána. Před zhruba dvěma roky vše skončilo. Objekt přezdívaný „Ko-
runa“, v němž se pečivo řadu let vyrábělo, zůstal prázdný. Za 15,5 milionu korun jej odkoupilo město. 
Zajímalo nás, co se s ním dělo dál. 
Vedení města od počátku deklarovalo, že chce budovu 
využívat pro Středisko volného času Orion, které do-
posud působí na různých místech ve městě, konkrétně 
v budově školy, ZUŠky, ale i kina. Výhodou „Koruny“ 
bylo mimo jiné to, že se nachází v klidné části města 
v blízkosti sokolovny i fotbalového areálu.
Město ve spolupráci s Orionem připravilo projekt, jehož 
realizace se již blíží do finále. „Hotovo by mělo být do 
konce dubna. V objektu bude kromě SVČ Orion pře-

chodně umístěna také obřadní síň, a to po dobu rekon-
strukce budovy bývalé radnice,“ potvrdil starosta Něm-
čic nad Hanou Martin Ernst. 
Velice aktivní a  sehraný tým pedagogů SVČ Orion 
tím konečně dostane důstojné podmínky pro svoji 
práci. „Je to velká radost a odměna za třicet let naší 
práce,“ netajila nadšení vedoucí Orionu Eva Bašková, 
která věří, že v přilehlé zahradě bude možnost pořá-
dat venkovní akce. (mls)



PROSTĚJOVSKO Varování před podvodnou webovou stránku 
https://edalnices.com, která neoprávněně napodobuje vzhled a obsah 
oficiálního portálu edalnice.cz. Tato stránka se tváří jako státní e-shop, 
přestože s oficiálním systémem nemá nic společného.
„Na stránce jsou uváděny stejné ceny jako v oficiálním systému, avšak po za-
placení zákazník žádnou dálniční známku nezíská. Místo toho je mu z účtu 
často stržena neúměrně vysoká částka, která může dosahovat až několika 
tisíc korun,“ upozorňuje Radka Nastoupilová, ředitelka úseku komunikace 
Centra dopravních informačních 

systémů Ministerstva dopravy ČR (CENDIS). Jak dodala, jediným oficiál-
ním místem pro nákup dálničních známek je portál www.edalnice.cz. 
Podnik a správce systému Státním fondem dopravní infrastruktury podni-
kají kroky ve spolupráci s příslušnými úřady k omezení činnosti této stránky 
a ochraně spotřebitelů. (kib)
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Zálusk na zásilkový box v ulici Ge-
nerála Kraváka v Mostkovicích do-
stali dva muži ve věku 32 a 37 let. 
Nejprve ho chtěli vykrást pomocí 
páčidla, to se jim ale nepodařilo. 
Ke druhému pokusu přijeli k boxu 
dodávkou a  do nákladového pro-
storu rovnou naložili celé zařízení!  

ZálZáll kkkusk na ázá lilsilkkkový bý bbox v ullilic Gi Gi Ge

Lupiči ale nepočítali s tím, že v tu 
chvíli se jim do cesty postaví hned 
několik služebních vozidel Policie 
ČR. Policisté oba muže i  pomocí 
namířených zbraní donutili vy-
stoupit a  vzápětí je také zadrželi. 
Zatím se neví, jaké zboží a  v  jaké 
hodnotě bylo v  zásilkovém boxu, 
ale pachatelé na něm stačili udělat 
škodu za sto čtyřicet tisíc korun. 

140 000

s
168

Prostějovská policie vyhlásila

celostátní pátrání

po dvojici osob.

Strážci zákona žádají veřejnost

o pomoc při jejich dopadení —

— aby v případě zjištění místa

pobytu uvedených osob

neprodleně kontaktovali 

kterékoliv oddělení Policie ČR 

prostřednictvím bezplatné 

linky 158.

se narodila 3. listopadu 1977 
a  trvalé bydliště má hlášeno 
v  okrese Prostějov. Na hleda-
nou vyhlásila prostějovská 
policie celostátní pátrání dne 
21. března 2025. Její zdánlivé 
stáří je v rozmezí od 47 do 50 
let, měří mezi 160 až 170 cen-
timetry, má střední postavu 
a hnědé rovné vlasy. 

se narodila 26. září 1971 
a  trvalé bydliště má hlášeno 
v  okrese Prostějov. Na hleda-
nou vyhlásila prostějovská 
policie celostátní pátrání dne 
1. listopadu 2019. Její zdánlivé 
stáří je v rozmezí od 48 do 55 
let, měří mezi 170 až 175 cen-
timetry, má hubenou postavu, 
modré oči a hnědočerné vlasy. 

DAGMAR OTRUBOVÁ

LUBICA HEGEROVÁ

PO DVOJICI
HLEDANÝCH

Obou skutků se muži dopustili ve středu 9. dubna v Mostkovicích na 
veřejném prostranství ulice Generála Kraváka. „Po druhé hodině ranní 
se společnými silami pokusili vniknout za pomoci páčidla do sběrného 
boxu zásilkové společnosti. Dvířka schránky ale odolala a schránka zů-
stala zavřená. Po nezdařené akci tedy místo opustili bez lupu. Neúspěch 
je ale neodradil od dalšího pokusu, který se rozhodli podniknout ještě 
ten samý den. Tentokrát páčidlo nepotřebovali, protože se rozhodli jít 
na věc jiným způsobem. Po dvaadvacáté hodině přijeli na uvedené mís-
to dodávkou se záměrem a cílem odcizit celý box. Po vynaloženém úsilí 
se jim podařilo dostat box do nákladového prostoru dodávky, nasedli 
do auta a opustili místo činu. S čím ale nepočítali, že se jim do cesty 
postaví policejní vozidla a zatarasí jim cestu,“ sdělila Miluše Zajícová, 
tisková mluvčí Krajského ředitelství Policie ČR v  Olomouci. „Proti 
pachatelům byly použity donucovací prostředky, hrozba namířenou 
střelnou zbraní s výzvou k opuštění vozidla. Řidič 
i  spolujezdec upo-

slechli, z vozidla vystoupili a byli zadrženi. Následně byli eskortováni 
na policejní služebnu k provedení nezbytných a navazujících úkonů. 
Proběhlo ohledání místa činu a také prohlídka dodávky, kde byl nale-
zen odcizený box se třemi zásilkami v hodnotě necelých 138 600 korun 
a jednou zásilkou, jejíž hodnota nebyla prozatím vyčíslena. Škoda na 
odcizeném boxu byla stanovena na 140 000 korun,“ spočítala Miluše 
Zajícová. „Starší z obviněných byl již v minulosti pro stejnou trestnou 
činnost odsouzen prostějovským soudem k podmíněnému trestu od-
nětí svobody. Oběma mužům hrozí za výše popsané protiprávní jed-
nání až pětiletý trest odnětí svobody. Po provedení všech potřebných 
úkonů a sdělení obvinění byli oba dva propuštěni z režimu zadržení na 
svobodu, kde je vedeno jejich trestní stíhání,“ uzavřela mluvčí 
krajské policie Miluše Zajícová.   

PISTOLEMI
MOSTKOVICEMOSTKOVICE Už předminulý týden bylo zahájeno trestní stí-
hání proti dvěma mužům ve věku 32 a 37 let. Podle informací 
policie jim bylo sděleno obvinění z trestného činu krádeže, kte-
rého se dopustili ve formě spolupachatelství ve stádiu pokusu, 
a také z trestného činu poškození cizí věci, který taktéž spáchali 
společně. Policisté vzápětí vydali i podrobné informace o celém 
případu. Ten lze považovat za hodně kuriózní. Dva chlápci se to-
tiž pokusili odcizit zásilkový box v Mostkovicích! 

-
Michal
KADLEC

Foto: Cendis s. p.

PROSTĚJOV Druhý dubnový týden celníci kontrolovali na 
dálnici u  Prostějova auto s  posádkou polských cestujících. 
Černá dodávka se stejně zabarvenými skly ve svých útrobách 
skrývala nebývale vysokou finanční hotovost. Postupně v ní 
celníci nalezli téměř milion korun. Převoz takovéto částky je 
problém v  případě, kdy vlastník nedokáže vysvětlit její pů-
vod. A to muž neuměl.  

Kristýna BOHATOVÁ
Během kontroly cizinec celníkům sdělil, že u sebe má 300 ti-
síc korun, které hodlá použít na nákup autodílů v České re-
publice. „Důkladným prověřením vozidla však příslušníci 
zjistili, že se nejedná zdaleka o  veškerou převáženou hoto-
vost. Pod prostředním sedadlem v kabině řidiče bylo totiž na-
lezeno dalších 585 tisíc korun, které řidič hlídce zatajil. Podle 
jeho následného tvrzení měl u sebe téměř milion korun pro-
to, že obchoduje se subjekty, které  přijímají pouze hotovost,“ 
uvedl mluvčí olomouckých celníků David Kubenz. 
Na základě těchto skutečností hlídka peníze zadržela, jelikož 
pojala podezření, že by se mohlo jednat o legalizaci výnosu 
z trestné činnosti. Za porušení povinnosti doložení identifi-
kačních údajů a dalších doplňujících informací k hotovosti 
hrozí nyní jedenapadesátiletému řidiči propadnutí částky 
a pokuta až do výše 10 milionů korun.
„Současně v rámci prováděné kontroly hlídka zjistila u pro-
vozovatele vozidla nedoplatek evidovaný u  celní správy ve 
výši 6 tisíc korun, který následně vymohla bez využití opráv-
nění zajištění registrační značky vozidla,“ doplnil mluvčí.



Sebastián NEJEDLÝ
13. 04. 2025 | 50 cm | 3,50 kg

Drahany

Simon GALBA
14 04. 2025 | 49 cm | 3,20 kg

Konice
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VÁŽENÍ RODIČE,

Fotografie narozených miminek pořizujeme každou 
středu v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již 
miminko na pokoji nezastihneme a máte zájem, 
aby snímek miminka byl zveřejněn na  této straně 
Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, zašlete 
fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz 
a dodejte k tomu údaje: jméno a příjmení miminka, 
datum narození, výška a váha při narození a také 
adresu bydliště, na kterou vám pak zašleme jako 
dárek graficky redakčně zpracovaný obrázek.  Pro 
snazší a rychlejší komunikaci uvádějte i tel. kontakt.

Děkujeme! 
Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

„Po příjezdu se chová velmi klidně, ukazuje se již ná-
vštěvníkům a  se samicí navazuje postupný kontakt, 
byť se prozatím vidí přes společné pletivo,” uvádí zoo-
ložka Jitka Vokurková. Možná k jeho pohodě přispívá 
i fakt, že se vrátil do domova svých předků. „Do září 
loňského roku jsme totiž chovali jeho ‚babičku‘. Ta 
uhynula v důsledku rozsáhlého nádoru mléčné žlázy, 
dalším přidruženým chronickým potížím a velmi vy-
sokého věku 22 let. Věříme, že dlouhověké geny bude 
tento samec šířit dál,“ doplňuje Vokurková. 
Ve volné přírodě žilo ještě nedávno levhartů man-
džuských něco málo jedinců, takže je počty zvířat 

chovaných v zajetí převyšovaly. Ale poslední léta se 
jeho stavy zvýšily až na 100 zvířat, která byla spočí-
tána v roce 2017 pomocí fotopastí. Populaci v příro-
dě bude muset podpořit populace ze zoologických 
zahrad, aby se tak docílilo dostatečné genetické di-
verzity. 
V přírodě se levhart mandžuský vyskytuje pouze na 
Dálném východě, kde obývá nedotčené lesy. Jedná se 
o velkou formu levharta skvrnitého, nejseverněji žijí-
cí poddruh. Jako jediný druh levharta dokáže přežít 
jak v extrémním horku, tak extrémní zimě – jeho srst 
měří v zimě až 7,5 cm. 

OLOMOUC Do Zoo Olomouc byl zapůjčen sa-
mec vzácného levharta mandžuského. Jeho jediným 
úkolem je skok. Musí totiž v průběhu jediné reprodukční se-
zóny oplodnit zdejší samici importovanou z Kanady. Sedmiletý krasa-
vec narozený v roce 2018 ve Vídni má docela hraniční čas, samice totiž půjde do 
říje v nejbližších týdnech. Zoo Olomouc chová levharty od roku 2001 a doposud se v ní 
narodilo 12 mláďat.

OLOMOUC Do Zoo Olomouc byl zapůjčen sa-
mec vzácného levharta mandžuského. Jeho jediným
úkolem je skok. Musí totiž v průběhu jediné reprodukční se-
zóny oplodnit zdejší samici importovanou z Kanady. Sedmiletý krasa-
vec narozený v roce 2018 ve Vídni má docela hraniční čas, samice totiž půjde do 
říje v nejbližších týdnech. Zoo Olomouc chová levharty od roku 2001 a doposud se v ní
narodilo 12 mláďat

přijel pouzepřijel pouze
ploditplodit
Foto: Zoo Olomouc

Kristýna BOHATOVÁ

PROSTĚJOV Ukázat dětem, jak se dá najít cesta od 
člověku k člověku, třebaže je od sebe dělí i několik 
generací, a  dát jejich volnému času nějaký smysl. 
To je dlouhodobým cílem školní družiny ZŠ v ulici 
Dr. Horáka. I díky tomu se děti z ní společně zapojily 
do soutěže Brána k druhým. A ve středu 26. března 
se za to na Staroměstské radnici v Praze dočkaly pa-
rádní odměny. Podařilo se jim totiž uspět v soutěži 
Brána k druhým.  
Přehlídka Brána k druhým je určena dětským kolekti-
vům, které vykonávají něco veřejně prospěšného a jsou 
schopny to důvěryhodně doložit ať už fotografiemi, no-
vinovými články, či vyjádřením toho, komu pomohly. 
Slavnostní vyhlášení letošního ročníku se konalo po-
slední březnovou středu na Staroměstské radnici v Pra-
ze. Moderování soutěže se zhostil známý herec Petr Va-
cek. Těm nejlepším pak byl předán Barevný klíček jako 
symbol otevřených očí, rukou i srdcí a současně pestré-

ho světa možností, kde všude se dá pomáhat. Klíčky dě-
tem předávala redaktorka nakladatelství Wolters Kluwer 
paní Naděžda Eretová.
V  letošním ročníku převzaly Barevné klíče děti ze 
ZŠ  v  ulici Dr. Horáka, které pravidelně několikrát 
za měsíc navštěvují seniory z  nedalekého Centra 
sociálních služeb. „A  že to nejsou jen tak obyčejné 
návštěvy, o  tom naše děti přesvědčily porotu, která 
se jim rozhodla za jejich aktivity se seniory udělit 
prestižní cenu,“ prozradila vedoucí školní družiny 
příslušné ZŠ Naděžda Kalábová. 
Děti si výlet do Prahy užily i jinak. Navštívily a prohlédly 
si opravený Clam-Gallasův palác či prostory Staroměst-
ské radnice. „Velkým zážitkem pro ně byl pohled z rad-
niční věže na překrásnou Prahu,“ přiblížila Kalábová, 
která poděkovala všem z Centra sociálních služeb Pro-
stějov za skvělou spolupráci a  za všechny již společně 
realizované akce.  y ý , p

-



Martina ZAORALA

JJaro a  teplo vybízejí k  cestování aro a  teplo vybízejí k  cestování 
a poznávání v širokém smyslu slo-a poznávání v širokém smyslu slo-

va a  já narazil na dvě kulatá výročí, va a  já narazil na dvě kulatá výročí, 
tak je dnes dám k lepšímu.tak je dnes dám k lepšímu.

TTo první se týká cestování a po-o první se týká cestování a po-
znávání osobností a s nimi spo-znávání osobností a s nimi spo-

jených historických událostí. Před jených historických událostí. Před 
175 lety, konkrétně 16. dubna 1850, 175 lety, konkrétně 16. dubna 1850, 
zemřela Marie Tussaud, zakladatel-zemřela Marie Tussaud, zakladatel-
ka jedné z významných turistických ka jedné z významných turistických 
atrakcí v podobě voskových figurín. atrakcí v podobě voskových figurín. 
Marie se narodila jako dcera alsaské-Marie se narodila jako dcera alsaské-
ho důstojníka Josepha Grasholt-ho důstojníka Josepha Grasholt-
ze a  švýcarské matky Anny Marie ze a  švýcarské matky Anny Marie 
Curtiusové, ovdovělé Waltherové. Curtiusové, ovdovělé Waltherové. 
Otec zemřel krátce před jejím naro-Otec zemřel krátce před jejím naro-
zením a  matka odešla s  dětmi nej-zením a  matka odešla s  dětmi nej-
prve do Bernu, poté ke svému brat-prve do Bernu, poté ke svému brat-
rovi a Mariinu strýci Dr. Philippovi rovi a Mariinu strýci Dr. Philippovi 
Curtiusovi (1741–1794) do Paříže. Curtiusovi (1741–1794) do Paříže. 
Ten pracoval jako tvůrce voskových Ten pracoval jako tvůrce voskových 
plastik, které skladoval a  sestavoval plastik, které skladoval a  sestavoval 
do příležitostných panoptik. Do do příležitostných panoptik. Do 
tvorby ceroplastik zasvětil Marii, a ta tvorby ceroplastik zasvětil Marii, a ta 
se v jeho dílně seznámila s madam-se v jeho dílně seznámila s madam-
me Elisabeth, sestrou francouzského me Elisabeth, sestrou francouzského 
krále Ludvíka XVI., jež práci Marii-krále Ludvíka XVI., jež práci Marii-
na strýce štědře dotovala. Na zákla-na strýce štědře dotovala. Na zákla-
dě tvorby a vstřícné povahy se Marie dě tvorby a vstřícné povahy se Marie 
stala velmi oblíbenou v  královské stala velmi oblíbenou v  královské 
rodině, s  jejími členy se pravidelně rodině, s  jejími členy se pravidelně 
stýkala a obdržela ve Versailles svůj stýkala a obdržela ve Versailles svůj 
vlastní byt. Tam pak tvořila vosko-vlastní byt. Tam pak tvořila vosko-
vé plastiky hlav příslušníků vysoké vé plastiky hlav příslušníků vysoké 
šlechty a  jejich dětí. Výbuch fran-šlechty a  jejich dětí. Výbuch fran-
couzské revoluce roku 1789 zname-couzské revoluce roku 1789 zname-

nal pro Marii prudký pokles zájmu nal pro Marii prudký pokles zájmu 
o její činnost a ztrátu okruhu zákaz-o její činnost a ztrátu okruhu zákaz-
níků. Marie prožila řadu hrůzných níků. Marie prožila řadu hrůzných 
a traumatizujících událostí. Nejprve a traumatizujících událostí. Nejprve 
byla její činnost vysmívána, její vý-byla její činnost vysmívána, její vý-
robky nabodávány na tyče a nošeny robky nabodávány na tyče a nošeny 
v  průvodech ulicemi, později ji re-v  průvodech ulicemi, později ji re-
volucionáři nutili tvořit odlitky hlav volucionáři nutili tvořit odlitky hlav 
popravených na gilotině. Mezi jiný-popravených na gilotině. Mezi jiný-
mi zhotovila i voskové plastiky hlav mi zhotovila i voskové plastiky hlav 
krále Ludvíka XVI., královny Marie krále Ludvíka XVI., královny Marie 
Antoinetty, revolucionářů Dantona Antoinetty, revolucionářů Dantona 
a  Robespierra aj. Tyto odlitky byly a  Robespierra aj. Tyto odlitky byly 
určeny pro zamýšlené muzeum re-určeny pro zamýšlené muzeum re-
voluce. Roku 1794 zemřel Mariin voluce. Roku 1794 zemřel Mariin 
strýc a ona zdědila celou sbírku cero-strýc a ona zdědila celou sbírku cero-
plastik. O rok později se Marie Gro-plastik. O rok později se Marie Gro-
sholtzová vdala za inženýra Francoi-sholtzová vdala za inženýra Francoi-
se Tussauda (zemř. 1848) a porodila se Tussauda (zemř. 1848) a porodila 
dva syny (Joseph a Francois), ale již dva syny (Joseph a Francois), ale již 
roku 1800 se se svým alkoholickým roku 1800 se se svým alkoholickým 
manželem rozešla. Formální rozvod manželem rozešla. Formální rozvod 
proběhl v  roce 1809. Po uzavření proběhl v  roce 1809. Po uzavření 
Amienského míru (1802) odjela Amienského míru (1802) odjela 
do Velké Británie s kompletní sadou do Velké Británie s kompletní sadou 
figurín a tam v období 27 let proces-figurín a tam v období 27 let proces-
tovala celé Spojené království, kde tovala celé Spojené království, kde 
s úspěchem vystavovala svou sbírku. s úspěchem vystavovala svou sbírku. 
Syn Joseph se stal jejím spolutvůr-Syn Joseph se stal jejím spolutvůr-
cem. Roku 1835 zřídila madamme cem. Roku 1835 zřídila madamme 
Tussaudová v Baker Street v Lon-Tussaudová v Baker Street v Lon-
dýně stálé muzeum voskových fi-dýně stálé muzeum voskových fi-
gur a o 3 roky později napsala své gur a o 3 roky později napsala své 
čtivé memoáry. Roku 1842 vytvo-čtivé memoáry. Roku 1842 vytvo-
řila jako své poslední dílo vlastní řila jako své poslední dílo vlastní 
voskovou podobiznu a pak předa-voskovou podobiznu a pak předa-

la museum svým dvěma synům. la museum svým dvěma synům. 
Dodejme jen, že dnes má muzeum Dodejme jen, že dnes má muzeum 
skoro 25 poboček po celém světě skoro 25 poboček po celém světě 
a důležité je, že i v Praze.a důležité je, že i v Praze.

AA  teď k  tomu jinému poznává-  teď k  tomu jinému poznává-
ní. Ano jaro, teplo, hormony ní. Ano jaro, teplo, hormony 

a  máme tady lásku a  zamilovanost. a  máme tady lásku a  zamilovanost. 
A  k  tomu přidám příběh. 2. dub-A  k  tomu přidám příběh. 2. dub-
na tomu bylo přesně 300 let, co se na tomu bylo přesně 300 let, co se 
v Benátkách narodil malý chlapeček v Benátkách narodil malý chlapeček 
Giacomo Girolamo. Když přidám Giacomo Girolamo. Když přidám 
příjmení Casanova, tak vám asi svit-příjmení Casanova, tak vám asi svit-
ne. Ano, mluvím o údajně největším ne. Ano, mluvím o údajně největším 
sukničkáři v  dějinách, ale netřeba sukničkáři v  dějinách, ale netřeba 
tohoto pána podceňovat, byl také tohoto pána podceňovat, byl také 
spisovatel, intrikán, špión a  diplo-spisovatel, intrikán, špión a  diplo-
mat. Zanechal po sobě všestranné mat. Zanechal po sobě všestranné 
literární dílo (psané převážně ve literární dílo (psané převážně ve 
francouzštině, zčásti v  němčině francouzštině, zčásti v  němčině 
a  italštině), pověsti sukničkáře se a  italštině), pověsti sukničkáře se 
těší pravděpodobně zásluhou svého těší pravděpodobně zásluhou svého 
nejvýznamnějšího autobiografické-nejvýznamnějšího autobiografické-
ho díla Historie mého života (His-ho díla Historie mého života (His-
toire de ma vie), v němž autor beze toire de ma vie), v němž autor beze 
skrupulí popisuje svá četná milostná skrupulí popisuje svá četná milostná 
dobrodružství. Kromě svých spole-dobrodružství. Kromě svých spole-
čenských aktivit měl Casanova také čenských aktivit měl Casanova také 
významný vliv v oblasti matematiky významný vliv v oblasti matematiky 
a statistiky. Byl známý pro své práce a statistiky. Byl známý pro své práce 
na loteriích a  průzkumech pravdě-na loteriích a  průzkumech pravdě-
podobnosti i  jako hazardní hráč. podobnosti i  jako hazardní hráč. 
Je vnímán jako ikona libertinismu Je vnímán jako ikona libertinismu 
a svobodného ducha 18. století. Jeho a svobodného ducha 18. století. Jeho 
život a příběhy byly často ztvárněny život a příběhy byly často ztvárněny 
v literatuře, divadle a filmu. Pro nás v literatuře, divadle a filmu. Pro nás 
jen zajímavé, že svůj život ukončil jen zajímavé, že svůj život ukončil 

jako knihovník na zámku v Duchco-jako knihovník na zámku v Duchco-
vě u  hraběte Valdštejna. Zemřel na vě u  hraběte Valdštejna. Zemřel na 
zámku za přítomnosti hraběte Vald-zámku za přítomnosti hraběte Vald-
štejna a  knížete de Ligne 4. června štejna a  knížete de Ligne 4. června 
1798. Jeho poslední slova prý byla: 1798. Jeho poslední slova prý byla: 
„Žil jsem jako filosof, ale umírám „Žil jsem jako filosof, ale umírám 
jako křesťan.“ Byl pohřben v  Du-jako křesťan.“ Byl pohřben v  Du-
chcově na hřbitově u  kaple svaté chcově na hřbitově u  kaple svaté 
Barbory. Postupem času byl hrob Barbory. Postupem času byl hrob 
zapomenut a  jeho umístění zůstává zapomenut a  jeho umístění zůstává 
neznámé.neznámé.

TTak vzhůru doak vzhůru do
poznávání a lásky.poznávání a lásky.

A N A L Ý Z A
Martina
Mokroše
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Bordel v Olomoucké provází smrad

Na chodníku v Olomoucké ulici to vypadá jako na skládce. Matrace, polámaný nábytek, pytle s odpadem… a do toho hlodavci a nesnesi-
telný zápach. Všechno údajně kvůli tomu, že majitel přilehlé ubytovny domluvil vývoz odpadků jen jednou za 14 dní. Výsledek? Obyvatelé 
sousedního domu nemohou větrat, jejich kontejnery plní někdo jiný a řešení je v nedohlednu. Někdo ukazuje prstem na nájemníky uby-
tovny, jiní na vlastníka objektu. Ať tak či tak – jedna věc je jistá: město ani odpovědné složky by neměly čekat, až se z ulice stane veřejné 
zdravotní riziko. Tohle není problém jedné ubytovny. Je to problém nás všech, když systém selhává.

Je to tam hrůza, než jít okolo, radši přejdu na druhou stranu.

25
03

21
10

05
5

Před několika týdny? Tenhle bordel zde je od té doby, co 
majiteli této ubytovny nebyl umožněn přístup na dvůr za do-
mem, kde kontejnery na odpad byly. Sice zde byl stejný ne-
pořádek, možná ještě větší. Nový majitel objektu 25 (bývalé 
OP, potom Schola Servis atd.) neumožnil přes svůj pozemek 
přístup ke kontejnerům. Proč? Asi dva movití nenašli společ-
nou řeč. A tak se prostě kontejnery daly na chodník. Tento 
problém řešíme jako majitelé sousední nemovitosti od té 
doby. Binec, smrad, potkani. Telefonické i písemné interpe-
lace na majitele ubytovny, Magistrát, Městskou policii, OHS. 
Maily a fotky dostali odpovědní úředníci na radnici, pan pri-
mátor Jura i pan náměstek Pospíšil. A co se stalo? Nic. Nikdo 
to neřeší. A sociálně slabí spoluobčané fasují dávky, nakupují 
a vyhazují. Co už, když stát dává, proč by nebrali. A proč by si 
majitel nenechal platit horentní sumy za nájem? Dobrý mě-
síční vývar, jen co je pravda.

No nevím... ale ty lidi za to nemůžou... Kam ten odpad mají 
vyhazovat, když jsou plné popelnice... za to můžou popeláři, 
nezajedou tam a nevysypou... Nechci se těch lidí zastávat, ale 
dávají odpad na místo určené... Ovšem jestli se nepovaluje 
někde po sídlišti... Jestli je popelnice plná, klidně sáček se 
smetím položím vedle ní...
Hlavně, že po nás chtějí tolik peněz za odpady... ale časteji 
vyvážet to ne... nehledě k tomu, že máte-li třeba chatu nebo 
chalupu, musíte zaplatit obci, kde se objekt nachází... někdo 
je na chalupě celoročně, ale protože má trvalé bydliště např. 
v Ol., kde nevytváří ani smítko odpadu, musí zaplatit....

dubnová
výročí

„A  co mi jako uděláte?“ S  touto 
otázkou se obrací nezletilý sadista 
na policisty, kteří ho přišli zatknout 
za vraždu a pokus o znásilnění čtr-
náctileté Míši. Jedná se o  jednu 
z  posledních replik zručně natoče-
ného televizního seriálu Pustina. 
Právě tato věta vyslovená se vší 
drzostí a  bezohledností posou-
vá vyznění celého jinak poněkud 
rozvleklého seriálu o  stupínek výš. 
Dokonale totiž shrnuje bezradnost 
a nefunkčnost rodičů, škol i celého 
systému v  přístupu k  nezletilým 
„parchantům“, kteří ve svém jedná-
ní nehledí na nikoho a na nic. 

Přesně tato věta se mi vybavila při 
čtení článku o  žáku čtvrté třídy ze 
školy v  Kostelci na Hané, o  jehož 
případě Večerník podrobně infor-
moval ve svém minulém vydání. 
Kluk ubližuje zvířatům, napadá děti 
a rozkládá každou snahu o normální 
fungování celé třídy. 
Jisté je, že se nejedná o nic ojedinělé-
ho. Podobného narušeného darebá-
ka najdete snad na každé škole, ako-
rát v tomto případě už to dospělo tak 
daleko, že se bezmocní rodiče roz-
hodli na případ upozornit i  média. 
Věc naštěstí zdaleka nevygradovala 
tak jako v  seriálu Pustina, nicméně 

je pochopitelné, že sami rodiče se 
nemohou zbavit vtíravé otázky: kam 
až tohle dospěje? 
Je přitom pochopitelné, že nechtě-
jí jen přihlížet a doufat, že to nějak 
dopadne. Nepomůže jim přitom 
ani vědomí toho, že nezletilý chla-
pec za své jednání svým způsobem 
snad ani nemůže, že je zřejmě svého 
druhu obětí genetické zátěže, za-
nedbané výchovy či nejpravděpo-
dobněji kombinací obojího. A  že 
se možná v  rámci svých sil pouze 
snaží vycházet s  ostatními a  být 
„normální“, akorát mu to vůbec ne-
jde, protože si pod tím od počátku 

představuje něco úplně jiného než 
jeho spolužáci.  
Ač to může znít rezignovaně, rozuz-
lení opravdu nabídne až budouc-
nost. Pokud by se celá záležitost 
skutečně vyhrotila, pak se podobné 
děti nejprve léčí na psychiatrii, kde 
dostávají tlumící léky, následně jim 
může být nařízena ochranná výcho-
va v „pasťáku“, jehož neutěšené pro-
středí výše zmiňovaný seriál Pusti-
na rovněž poměrně věrně zachytil. 
Nic víc, nic míň. 

Co se však stane, až chlapec do-
spěje, netuší zatím nikdo. 
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„Vyjíždíme brzy ráno, ale auty. Objedeme „Vyjíždíme brzy ráno, ale auty. Objedeme 
naše děvčata, která bydlí daleko, třeba až naše děvčata, která bydlí daleko, třeba až 
za Lutínem. To bychom s vozem nestihli,“ za Lutínem. To bychom s vozem nestihli,“ 
popsal Večerníku zpěvák a tanečník Zde-popsal Večerníku zpěvák a tanečník Zde-
něk Pospíšilík. Všechny dámy Hanáci „vy-něk Pospíšilík. Všechny dámy Hanáci „vy-
šupou“, zazpívají jim a dostanou patřičnou šupou“, zazpívají jim a dostanou patřičnou 
odměnu v  podobě dobrého pohoštění. odměnu v  podobě dobrého pohoštění. 
„O  alkohol se ale zrovna moc nejedná. „O  alkohol se ale zrovna moc nejedná. 
„Pije opravdu málokdo, většina z nás jsou „Pije opravdu málokdo, většina z nás jsou 
řidiči, a  to si netroufneme. V  době, kdy řidiči, a  to si netroufneme. V  době, kdy 
jsme holky objížděli na kolech, to bylo jsme holky objížděli na kolech, to bylo 
samozřejmě úplně jiné,“ smál se. samozřejmě úplně jiné,“ smál se. 

Zavzpomínal i na několik historek, třeba Zavzpomínal i na několik historek, třeba 
když u  Žešova nezodpovědný motorkář když u  Žešova nezodpovědný motorkář 
splašil koně, či když starý hospodář, který splašil koně, či když starý hospodář, který 
měnil porouchané kolo u vozu, ho naráz měnil porouchané kolo u vozu, ho naráz 
držel na zádech i  s  půlkou osazenstva. držel na zádech i  s  půlkou osazenstva. 
„Památečný dřevěný hever povolil a pan-„Památečný dřevěný hever povolil a pan-
táta stál v předklonu a držel. Nám chvíli táta stál v předklonu a držel. Nám chvíli 
trvalo, než jsme ho vysvobodili, protože trvalo, než jsme ho vysvobodili, protože 
nic neřekl,“ dodal Zdeněk.  nic neřekl,“ dodal Zdeněk.  
Nechyběl ani naturalizovaný Hanák, jinak Nechyběl ani naturalizovaný Hanák, jinak 
současný prezident Rotary Clubu Prostě-současný prezident Rotary Clubu Prostě-
jov Jean Marc Chammas. Třiačtyřicetiletý jov Jean Marc Chammas. Třiačtyřicetiletý 

usměvavý muž se totiž narodil francouzským rodičům 
v  roce 1981 v  africkém městě Libreville (stát Gabon, 

-pozn. red.), kde prožil dětství. Po maturitě odešel stu-
dovat do Francie. A  pak stačila jedna návštěva festivalu 
lidových tanečních souborů a shodou náhod, či možná 
díky osudu, se dostal do České republiky. Konkrétně do 
Prostějova, kde dodnes žije s manželkou Janou Chammas 
a jejich dětmi. Dohromady je dal tanec, Jana byla členkou 
kralického Klasu. V Klasu tančili několik let, Jean sem při-kralického Klasu. V Klasu tančili několik let, Jean sem při-
vedl i jejich děti. vedl i jejich děti. 
Vůz, který Hanáci používají nyní, už má také nějaký věk. Vůz, který Hanáci používají nyní, už má také nějaký věk. 
Před časem ho ale jeden ze šikovných členů souboru Před časem ho ale jeden ze šikovných členů souboru 
opravil a teď je jako nový.  Hanáci ho zdobili už v sobotu opravil a teď je jako nový.  Hanáci ho zdobili už v sobotu 
dopoledne, odpoledne pletli kocary. Nechyběla ani děv-dopoledne, odpoledne pletli kocary. Nechyběla ani děv-
čata, která se rovněž věnovala výzdobě. čata, která se rovněž věnovala výzdobě. 
Ani v  neděli Klasáci nezaháleli. „Měli jsme vystoupení Ani v  neděli Klasáci nezaháleli. „Měli jsme vystoupení 
v  Olomouci v  rámci Velikonočního jarmarku. Takže v  Olomouci v  rámci Velikonočního jarmarku. Takže 
za sebou máme opravdu pestrý a perný víkend,“ doda-za sebou máme opravdu pestrý a perný víkend,“ doda-
la Vladimíra Šolcová, organizační a  umělecká vedoucí la Vladimíra Šolcová, organizační a  umělecká vedoucí 
a choreografka souboru.  a choreografka souboru.  
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Mrskut v podání KlasuMrskut v podání Klasu
byl stylovýbyl stylový

KRALICE NA HANÉ Už od osmdesátých let vyráží na Velikonoční pondělí Hanáci z folklórního souboru 
Klas na mrskut stylově, na nazdobeném voze taženém párem koní. Nejinak tomu bylo i letos, kdy zpívající po-
sádka navštívila nejen okolní vesnice, ale i Prostějov. Dusot podkov statných tahounů a rachotící kola starého 
vozu ohlašovaly návštěvu již z daleka.

pro Večerník

Exkluzivní 
reportáž

Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ

-

Z toho hemžení až přecházel zrak. Uprostřed předve-
likonočního týdne to v rozkvétajících Smetanových 
sadech vypadalo jako na louce, kde právě vypustili 
velikánské hejno pestrobarevných motýlků. Pobíhali 
tu předškoláci, kteří na ploše hledali ručně malovaná 
vajíčka umístěná ve vyhrazeném prostoru. „Letos 
bylo vajíček téměř šest stovek, polovina byla čoko-
ládových a polovina polystyrenových, která jsme za-
koupili a rozvezli do školek na nabarvení,“ přiblížila 
Milada Sokolová, náměstkyně prostějovského pri-
mátora a zároveň předsedkyně Okrašlovacího spolku 
města Prostějova, který akci pořádal ve spolupráci 
s Rodinným centrem Lodička. Děti se opravdu činily. 
„Našla jsem čtyři vajíčka!“ hlásila pyšně šestiletá Alž-

bětka z Mateřské školky Dvořákova nedlouho poté, 
co se vrátila z altánku v parku, kam malí Indiana Jo-
nesové své úlovky odnášeli. „Půl hodiny jsme v pěti 
lidech vajíčka schovávali a děti všechna během čtvrt 
hodinky posbíraly,“ posteskla si na oko Milada Soko-
lová s tím, že odměnou za jejich snahu jim byla čoko-
ládová vajíčka a zajíčci, které si malí hledači pokladů 
odnášeli domů. 
Kromě Hledání velikonočních kraslic stojí uvedený 
Okrašlovací spolek i  za celou řadou dalších aktivit 
v Prostějově včetně aktuální výzdoby hlavního náměs-
tí velikonočními stromečky. Rovněž se dvakrát do roka 
podílí na organizaci úklidu v okolí Hloučely či pořádá-
ní gastronomické akce Restaurant Day. (mls)

PROSTĚJOV Ty nejkrásnější okamžiky k nám často přichází zcela nečekaně. Třeba jako když dítě na-
jde vajíčko v jarní trávě... Zažít tento pocit dostala početná drobotina ze třinácti prostějovských školek 
včetně rodinného centra Lodička během šestého ročníku Hledání velikonočních kraslic. Oblíbená akce 
v režii prostějovského Okrašlovacího spolku se letos konala ve středu 16. dubna ve Smetanových sadech.

2× foto: Martin Zaoral

PROSTĚJOV Milá tradice pokračuje. 
Mini stromečky s  velikonoční temati-
kou opět krášlí centrum Prostějova. 
Děti ze škol, školek, center a  skupin 
opět připravily pestrobarevné ozdoby 
pro 78 stromků.
„Kolemjdoucí teď mohou posoudit, jak 
jsou děti šikovné a co vše umí. K nám ten-
to ‚zvyk‘ přivedl Okrašlovací spolek města 

Prostějova a  já jsem moc ráda, že se ujal 
a  líbí se,“ uvedla 1. náměstkyně primátora 
a  předsedkyně uvedeného spolku Milada 
Sokolová. „Je úžasné, jakou zásobu nápadů 
děti ze škol, školek, center a skupin mají. Ta 
tvořivost je obdivuhodná, ani jeden strome-
ček není stejný,“ kroutila hlavou paní Erika. 
Stromečky jsou opět od firmy Lesy města 
Prostějova. (kib)

NÁMĚSTÍ T. G. MASARYKA NÁMĚSTÍ T. G. MASARYKA 

se obléklo do se obléklo do 
velikonočníhovelikonočního

PROSTĚJOVSKO Velikonoce jsou krásným svátkem, který si užíváme 
nejen proto, že většina lidí nemusí do práce. Několik let se ale živě disku-
tuje nad tím, jestli Velikonoce a s nimi spojené zvyklosti a obyčeje nejsou 
přežitkem. V  posledních letech jsme totiž registrovali viditelný úbytek 
„mrskačů“, kteří podle tradice navštěvovali mladé slečny, dámy i postarší 
ženy, aby jim dali, co proto a pořádně je vyplatili. A nedávná covidová pan-
demie tomu ještě nasadila korunu. Letos se ale zdálo, že báječné tradice 
zůstanou zachovány! 
Zlí jazykové tvrdí, že Velikonoční pon-
dělí je jediným dnem v ruce, kdy mů-
žeme vztáhnout ruku na ženu. „Naše 
babička by nám to nikdy neodpustila, 
kdybychom ji nepřišli vyplatit. A vedle 
v baráku hned bydlí obě naše tety, takže 
to vezmeme jedním vrzem,“ smál se de-
setiletý Jakub, který společně s bratrem 
mával bojovně pomlázkou u  drozdo-
vického rybníka. „Chodili jsme i za co-
vidu, chodíme každý rok. Tuhle tradici 

mě učil táta a  já se svýma klukama to 
pořád dodržuju. Samozřejmě nejdřív si 
zgustneme na mamince, tu vyplácíme 
jako první, dokud máme síly,“ prozradil 
Večerníku Jiří Labounek, kterého Ve-
černík zastihl na okraji Vrahovic. 
Účast na velikonočním mrskutu byla 
v pondělí o poznání vyšší než v minu-
lých letech. A to je dobře, tradice je za-
potřebí nejen dodržovat, ale i rozvíjet. 

(mik)



ČECHY POD KOSÍŘEM 
Už ve čtvrtek otevřel návštěvníkům brány zá-
mek v Čechách pod Kosířem. Pestrý program 
měl připraven celých pět dnů. Nechyběly hrané 
kostýmované prohlídky zámeckých interiérů, 
rodinná stezka v  parku, dílničky na Hanácké 
ambasádě ani fotopoint. Atmosféru dokreslo-
vala velikonoční výzdoba, která vdechla histo-
rickým komnatám novou atmosféru.
Návštěva zámku rozzářeného barvami jar-
ních květin a  dekorací byla pro návštěvníky 
skvělým zážitkem. „Všechno včetně dekorací 
a kraslic je úžasné. Lahodí to oku a potěší srd-
ce,“ netajila své pocity Marta Skálová, která 
s rodinou přijela až z Brna. Jak dodala, děti si 
užily zejména stezku v  parku, která byla rov-
něž s velikonoční tematikou. 

Ve čtvrtek se zájemci v dílničkách zámku mohli 
naučit vyrábět jarní ptáčky a macramé stojánky 
na vejce, v  pátek si ozdobit perníčky, v  sobo-
tu, neděli a v pondělí se na Hanácké ambasádě 
účastnit dílniček. 
Hrané kostýmované prohlídky byly pouze v so-
botu a  v  neděli. Po oba dny přinesly nový pří-
běh, ostatně jako každý rok. „Snoubil se v něm 
humor, velikonočních zvyky a prvky detektivky,“ 
prozradil s úsměvem kastelán Martin Váňa. Jak 
doplnil, příběh potěšil malé i  velké a  všechny 
prohlídky zcela vyprodal. 
V pozadí zájmu nezůstala ani Hanácká ambasáda, 
kam mířily kroky řady návštěvníků. Zejména za 
krásnými kraslicemi a nejrůznějšími velikonoční-
mi dekoracemi. „Už si zase odvážím vyškrabávaná 
vajíčka paní Roselové. Mám jich doma pěknou 
sbírku,“ smála se jedna ze zákaznic.  

VŘESOVICE Škola mého srdce. Přesně ta-
kový přívlastek si u  svých vlastních žáků vy-
sloužila základní škola ve Vřesovicích. O tom, 
že tomu tak skutečně je, se mohli přesvědčit 
všichni, kteří v  pátek 11. dubna zavítali do 
krásně opravené budovy bývalé fary na den 
otevřených dveří. Rodiče se tu dozvěděli i jed-
nu zajímavou novinku: škola se bude rozšiřo-
vat o druhý stupeň!  
Už je tomu dvanáct let, co byla ve Vřesovicích ote-
vřena základní škola. Tehdy se jednalo o poměr-
ně překvapivý krok, dlouhodobý trend směřoval 
spíše k tomu, že se vesnické školy zavíraly. Veskrze 
moderní škola sídlící v krásných historických pro-
storách bývalé fary se však i po letech o svoji exis-
tenci pere více než statečně. Díky zdařilé rekon-
strukci historického objektu se jí dostalo uznání 
mimo jiné i od architektů. Jak by se jim v ní líbilo, 
si mohli sami předškoláci v doprovodu svých rodi-
čů vyzkoušet během dne otevřených dveří. Účast 
byla jako vždy hojná, přišli návštěvníci z  Vřeso-
vic, Výšovic či okolních spádových obcí, zájem 
dokonce projevili i  někteří rodiče z  Prostějova. 
„V  dopoledních hodinách návštěvníci nahlédli 
přímo do výuky. Kromě klasických předmětů 
probíhala také výuka anglického jazyka s rodilým 
mluvčím Alanem ze Skotska, který na naši školu 

dochází již druhým rokem. Připraveny byly také 
sportovní aktivity v  prostorách Orlovny, děti si 
mohly vyzkoušet i zápis nanečisto. V odpoledních 
hodinách pak výuku v přímém přenosu nahradily 
kreativní dílny, hry pro rozvoj logického myšlení 
a  aktivity tanečního kroužku,“ popsala ředitelka 
školy Dagmar Halašová s tím, že na organizaci ce-
lého dne se aktivně podíleli samotní žáci školy. „Za 
to jim patří dík,“ vzkázala „svým“ dětem Halašová. 

Perné chvilky čekají vesnickou školu i v nadcházejí-
cích dnech. Ve středu 23. dubna od 12:30 do 16:30 
hodin se na ní bude konat zápis do prvního roční-
ku. Hned následující den se rodiče s ještě mladšími 
ratolestmi budou moci vypravit na den otevřených 
dveří v  místní mateřské škole. „Od příštího škol-
ního roku otevřeme i  třídu šestého ročníku, čímž 
zahájíme postupné rozšiřování naší školy o druhý 
stupeň,“ uzavřela Dagmar Halašová. (mls)
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VRANOVICE-KELČICE Velikonoční výzdobou se chlubí 
řada obcí v našem regionu. Každá z nich se snaží být originální 
a daří se jim to. Tak třeba ve Vranovicích a Kelčicích vsadili na 
kraslice a květiny.
Všechny stromy kolem hlavních silnic jsou nazdobeny pestrobarevnými 
vajíčky. Pod každým stromem navíc kvetou tulipány, narcisky a další jar-
ní květiny. Podle starostky Ireny Blažkové je vše zásluha pracovnic obce.  
A zásluha velká a časově náročná. „Vajíček je přes 1 500, takže instala-
ce není otázkou pár chvil,“ smála se starostka. A květiny, to je zase jiný, 
stejně úsměvný příběh. „Každý podzim číháme na výprodej cibulovin 
a vyrážíme do akce. Už ty cibulky ani nespočítáme. Jsme ale moc rádi, 
že naše výzdoba přináší radost nejen nám, ale i lidem, kteří obcemi pro-
jíždějí,“ doplnila s přáním krásného prožití svátků Irena Blažková. (kib)

DOBROCHOV O zdejších obyvatelích se ví, že velkou pozor-
nost věnují péči o krajinu a své okolí. Každý rok zde kvetou zá-
hony letniček a nechybí originální výzdoba. Nejinak je tomu ve 
velikonočním období. 
Na návsi posádky projíždějících aut zcela jistě zaujme záhon bohatě 
kvetoucích tulipánů a narcisů, aby se jejich oči vzápětí zastavily na dvou 
obřích kraslicích, červené a modré. Tím ale výzdoba obce  nekončí, do 
vaječného hávu se oděly i místní stromy a nechybí ani kraslice z proutí. 
„Fakt nádhera, ale tady je to krásné pořád. Moc dobře se starají nejen 

o  zeleň, ale vůbec své 
prostředí,“ netajila se ná-
zorem paní Lenka. 
V roce 2019 získal Dob-
rochov Zelenou stuhu za 
péči o zeleň a životní pro-
středí v  soutěži Vesnice 
roku. O  tři roky později 
v roce 2022 obec získala 
zlaté ocenění v  prestižní 
evropské soutěži Ententa 
Florale Europe. (kib)

ČECHY POD KOSÍŘEM Každý rok se o  Velikonocích odmlčí 
zvony, které podle tradovaného úsloví „odlétají“ do Říma. V době 
od Zeleného čtvrtka do Bílé soboty je nahrazuje hrkání, rachání, 
hafrování, křístrání a podobně, které obstarávají hrkací a klepací 
nástroje v rukou dětí. 
Hrkání bylo a dodnes je výsadou chlapců a má svá pravidla připomí-
nající organizaci dospělé chasy, někdy i vojenskou organizaci. Hlavním 
hrkačem je nejstarší chlapec, ministrant nebo si hoši zvolí vedoucího 
označovaného jako 
stárek, pán, velitel či 
hejtman. V  průvodu 
jsou pak přítomni i ka-
pitáni, kaprálové, po-
ručníci a tak dále.  
V  minulém týdnu se 
hrkači rozběhli i po na-
šem regionu. Redakční 
fotoaparát je zachytil 
v  Čechách pod Kosí-
řem. (kib)

Vranovice a Kelčice Vranovice a Kelčice 
rozkvetly tradicemi

V Dobrochově vítaly 
OBŘÍ KRASLICE  OBŘÍ KRASLICE  

Obcemi znělo hrkáníObcemi znělo hrkání

-

ČEČ

V

ECHY POD KOSÍŘEM

slavili pět dnůslavili pět dnů

Kristýna BOHATOVÁ

-

PLUMLOV O víkendu 12. a 13. dubna se plumlovský 
zámek proměnil v  místo setkání s  pohádkovými by-
tostmi. Návštěvníci se mohli potkat třeba s kocourem 
v  botách, čarodějnicí, pyšnou princeznou i  moudrým 
králem. Akce přilákala návštěvníky z celého regionu.
Už po několikáté přijeli na Plumlov manželé Holí z  Ko-
jetína. I  tentokrát s  sebou vzali vnoučata. „Vnuk byl sice 
trochu zklamaný, že se nešermovalo, ale vynahradili jsme 
mu to zmrzlinou,“ smál se spokojený dědeček. „Jsme rádi, 
že se pohádkové zahájení sezóny líbilo, a doufáme, že nám 
návštěvníci zachovají přízeň i nadále,“ uvedla za pořadatele 
Katka Jenešová. Jak dodala, pohádkové bytosti se na zámku 
objeví znovu o víkendu 24. a 25. května. (kib)

-



HLUCHOV Tady to zřejmě bude spousta řidičů obracet! Už v průběhu uplynulého 
týdne byla dopravní situace v  Hluchově značně komplikovaná. Týkalo se to však 
pouze vedlejších silnic. Nyní se již obcí nedá projet vůbec. V  úterý 22. dubna zde 
totiž začala úplná uzavírka hlavní silnice vedoucí od Kostelce na Hané ve směru na 
Přemyslovice. Důvodem je pokládka nového asfaltu, po němž by se řidiči měli začít 
prohánět už od čtvrtka 24. dubna. 
S  výstavbou kanalizace začali v  Hlucho-
vě loni v  květnu. Výkopy s  sebou přinesly 
výrazné omezení dopravy na hlavním tahu 
z  Prostějova do Konice, kde se objevily 
semafory. Navzdory původním plánům se 

vše protáhlo až do podzimu. Nyní už je vše 
hotovo a silničáři se mohou pustit do oprav 
komunikací. Začali frézováním a  poklád-
kou asfaltu na vedlejších komunikacích. 
Jednalo se například o silnici od pomníku 

k hřišti a od areálu firmy SEMOS. Bezpro-
středně po Velikonocích se však pouští do 
asfaltování přímo na hlavní silnici vedoucí 
ve směru od Kostelce na Hané do Pře-
myslovic. Jako první byl uzavřen směr do 
Přemyslovic, pak do Kostelce. Uzlovým 
bodem je křižovatka se silnicí do Čech pod 
Kosířem. „V úterý 22. dubna bude z tohoto 

důvodu zcela uzavřen úsek od křižovatky 
hlavní silnice se silnicí vedoucí do Čech 
pod Kosířem ve směru na Přemyslovice. 
Následující den půjde o úsek od stejné kři-
žovatky ve směru na Kostelec na Hané,“ 
uvádí se na webu obce Hluchov.
Takto výrazná omezení se pochopitelně do-
tknou i autobusové dopravy. Objížďka pove-

de v úterý přes Čechy pod Kosířem a Pěnčín, 
ve středu přes Čechy pod Kosířem a  Sta-
řechovice. Odměnou za komplikace bude 
krásně spravená frekventovaná silnice, kterou 
využívají lidé jedoucí z Prostějova do Konice. 
Řidiči ji letos ocení o to více, že druhá cesta 
do Konice vedoucí přes Stražisko a  Čunín 
bude až do podzimu uzavřená. (mls)

PTÁME SE STAROSTŮPPPPPPPPPPPPPPPPTTTTTTTTTTTTTTTTÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁMMMMMMMMMMMMMMMMEEEEEEEEEEEEEEEE SSSSSSSSSSSSSSSSEEEEEEEEEEEEEEEE SSSSSSSSSSSSSSSSTTTTTTTTTTTTTTTTAAAAAAAAAAAAAAAARRRRRRRRRRRRRRRROOOOOOOOOOOOOOOOSSSSSSSSSSSSSSSSTTTTTTTTTTTTTTTTŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮŮ
DNES MILANA KOLÍSKA, 
STAROSTY BUKOVÉ

V  pátek pořadatelům počasí zrov-
na nepřálo, vítr se střídal s  deštěm, 
a tak byli nuceni odpolední program 
přesunout do zdejšího rozlehlého 
sklepení. „Náhradní varianta je na-
štěstí vždy připravena. Myslím, že to 

programu vůbec neubírá na kvalitě. 
Mnozí z návštěvníků se přiznali, že ve 
sklepech ještě nikdy nebyli, a to sem 
jezdí už léta,“ smál se kastelán Pavel 
Zástěra. Naštěstí další dny už se sva-
tý Petr rozhodl aprílové počasí zavřít 
do skříně a  vytáhl sluníčko a  mod-
rou oblohu. To se obratem projevilo 
i na návštěvnosti. Velký zájem byl po 
všechny dny o  ukázky sokolnictví. 
Své svěřence opět představil sokol-
ník Monti, který zájemcům vysvět-
lil, že sova z proslavené pohádky Tři 
oříšky pro Popelku je puštík obecný. 
Pro puštíka jsou typické velké černé 
oči a velká kulatá hlava, navíc je v lid-
ském chovu velmi přítulný. 
Milovníky šermu potěšilo vystou-
pení štramberské skupiny Allegros, 

která má v rukávu příběhy nejen po-
hádkové, ale i ty pro dospělé, jako je 
Zkrocení zlé ženy. Jak zdůraznil Ve-
černíku vedoucí šermířů Jiří Zbořil, 
jejich tvorba je naprosto autorská 
a  originální. I  proto se v  předsta-
veních dozvíte o  stromu, který se 
jmenuje židlík obecný. Šermíři jsou 
skutečnými mistry, jejich skupina 
scénického šermu byla založena již 
v roce 1992. 
Rekviem pro rytíře zkrátka připravilo 
bohatý program pro děti i  dospělé, 
který si velká většina návštěvníků ne-
pochybně užila. Z velké části byl pro-
gram určený dětem, například kejklíř-
ské představení. „Je naivní, je dětské, 
ale i dospělí se rádi dívají na pohádky,“ 
smál se kastelán Pavel Zástěra. 
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Čehovice (mls) – Rybník 
v  Čehovicích je v  létě oblíbený ke 
koupání i k vycházkám. V jeho blíz-
kosti se nachází významné mokřady 
a biokoridor. V létě se tu lidé koupou 
a  funguje zde hospůdka se zahrád-
kou na hrázi. Vede tudy i tři kilom-
etry dlouhá naučná stezka. Právě 
zde by měla začínat nová asfaltová 
cyklostezka, která bude končit 
u  ČOV ve Výšovicích. Dlouhá má 
být 2 174 metrů a  naváže tak na 
cyklostezky v okolí. Projekt, na němž 
se budou podílet obě obce, aktuálně 
žádá o stavební povolení.  

Klenovice na Hané  (mls) –
Začátkem dubna jsme čtenáře in-
formovali o  uzavírce v  Čelčicích, 
která souvisí s dostavbou kanalizace. 
Velmi podobně to aktuálně mají také 
v  sousedních Klenovicích. I  zde na 
řidiče čekají komplikace v  podobě 
semaforů řídících provoz v okolí po-
suvných pracovních míst. Cesta po 
vytížené silnici vedoucí z Prostějova 
ve směru na Kojetín, Kroměříž či 
Zlín se jim o  to víc protáhne. Uza-
vírka je rozdělena do několika etap, 
pracovat by se mělo až do konce září. 

Pěnčín (mls) – Zcela nové značky se 
objeví v Pěnčíně. Důvodem je změna 
přednosti jízdy v křižovatce silnic ve 
směru na Čechy pod Kosířem. 

Kostelec na Hané  (mls) – O  re-
konstrukci školy v Kostelci na Hané, 
jíž se přezdívá Bílý palác na Hané, 
jsme čtenáře informovali v  mi-
nulém vydání. Právě kvůli staveb-
ním pracím byl nedávno uzavřen 
průchod parkem za školní budovou. 

RYCHLÉ INFOKRONIKA
ZPRÁVY

Ve čtvrtek krátce před sedmou ho-
dinou večerní přijali policisté od 
velitele hasičského záchranného 
sboru oznámení o tom, že při jízdě 
mezi Kostelcem na Hané a  Hlu-
chovem našli v  příkopu u  silnice 
ležícího cyklistu. Přivolaná hlídka 
muže ztotožnila a provedla u něho 
dechovou zkoušku. Záhy bylo 
zřejmé, co bylo patrně příčinou 
jeho pádu. Šedesátník nadýchal 
2,87 a  při druhé zkoušce 2,71 
promile alkoholu. Policistům 
sdělil, že v  odpoledních hod-
inách alkohol popíjel a  vypil půl 
litru vodky a  litr vína. Lékařské 
ošetření spojené s  odběrem bio 
materiálu odmítl. Případ policisté 
kvalifikovali jako přestupek proti 
zákonu o  provozu na pozemních 
komunikacích, který byl odeslán 
příslušnému správnímu úřadu. 
Ten bude následně postupovat 
dle svých kompetencí a rozhodne 
o případné sankci.   

Co se vám v Bukové v posledních 
dvou letech podařilo?

„Posledních pár let probíhají další etapy oprav 
místních komunikací. Nejvíce si však ceníme 
otevření našeho obecního Obchůdku Buková 
v  červnu 2024. Radost nám dělá dostatečný 
počet nakupujících. V  kulturním domě se 
nám podařilo za finanční pomoci Minister-
stva pro místní rozvoj vybudovat nové hygie-
nické zázemí, opravit elektroinstalaci s novým 
stropem a  jeviště. Již několik roků spolupra-
cujeme s  odborem životního prostředí Olo-
mouckého kraje na úpravách přírodní památ-
ky Rašeliniště v Klozovci.“ 

Je naopak něco, co se třeba z důvodu
nedostatku financí nedaří?

„Nedaří se nám rozjet výstavbu bytů vzhledem 
k dlouhému procesu přípravy projektové doku-
mentace a nedostatku financí.“

Jaké plány máte pro letošní rok? 
„Plánujeme začít s  přípravou projektové do-
kumentace na přestavbu obecní budovy na 
bytový dům s  pěti byty. Pokud bude vypsán 

vhodný dotační titul, začneme s re-
vitalizací stávající obecní bytovky: 
výměna oken a  dveří, zateplení. 
Projektovou dokumentaci máme 
k dispozici. Poslední rekonstruk-
ce proběhla před 25  lety. V  sou-
časné době probíhá další etapa 
rekonstrukce kulturního domu, 
v  letošním roce se jedná o  kuchyň 
a její vybavení.“

Kdybyste měli pro obec 
volně k dispozici 
10 milionů korun,
 do čeho byste je 
investovali? 

„Investice jsou po-
třeba především 
do realizace pro-
jektů a  výstavby 
bytových domů. 
Obec má připra-
venou studii na 
4  objekty, což 
představuje cel-
kem 27 bytů.“

BUKOVÁ Buková je vesnička ležící v malebně zvlněné krajině Drahanské vrchoviny na hranici okresu 
mezi Protivanovem a Lipovou. Leží v nadmořské výšce přes 600 metrů, což z ní dělá jednu z nejvýše 
položených obydlených lokalit Prostějovska. Trvale v ní aktuálně žije kolem tří stovek obyvatel. Za-
jímavostí je, že nejvíce lidí tu žilo na konci 19. století, ještě před druhou světovou válkou to byl více 
než dvojnásobek současného počtu. Pozvolný pokles počtu obyvatel přetrvává i v posledních letech. 
Už více jak deset let v Bukové dělá starostu Milan Kolísek.    

PLUMLOV Od pátku 18.  až do pondělí 21. dubna se na plumlovském 
zámku konala velkolepá akce Rekviem za rytíře. Pořadatelé ji spojili 
i s Velikonočním drátenickým jarmarkem. Celodenní program dal v pá-
tek největší prostor sokolníkům, v sobotu šermířům, v neděli kovářům 
a v pondělí kejklířům. Vystoupily šermířské skupiny Raptus, Allegros, 
Corporal, divadelní skupina Komedianti a Divadlo bez střechy. V nabíd-
ce byly i komentované a kostýmované prohlídky zámku. 
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„Největší radost máme z našeho Obchůdku Buková,“
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Tudy urèitì ne! Hluchov zcela uzavøen

HLUCHOV V pondělí 14. dubna v 9.15 hodin vzplál 
v Hluchově osobní vůz. Nešťastný majitel sice obratem 
volal hasiče, plechový miláček je ale zničen. 
„Vůz hořel v  motorové části, což jsme zlikvidovali jedním 
C proudem. Na místě pracoval i náš vyšetřovatel, který odha-

dl škodu na půl milionu,“ sdělila Večerníku mluvčí hasičů Lu-
cie Balážová s tím, že příčina vzniku požáru je nyní v šetření. 
Na místě zasahovala profesionální jednotka ze stanice Koni-
ce a JSDH Hluchov a Kostelec na Hané. „Provoz na komu-
nikaci byl během zásahu zastaven,“ doplnila mluvčí. (kib)

BRODEK U PROSTĚJOVA Do kavár-
ny a cukrárny s názvem Beseda na měs-
tečku v  Brodku u  Prostějova zamířili 
4. dubna inspektoři Státní zemědělské 
a potravinářské inspekce. Odcházeli ne-
spokojeni a provozovně zavřeli sklepy. 
Důvodem byl výskyt trusu hlodavců a plís-
ně na zdech, výrazně zanedbaný úklid 
a znečištění prostor, nečistoty na stěnách, 
stropě a  podlaze a poškození stěn a stro-
pu, napsali na webu potravinynapranyri.
cz. Uzavřena byla pouze část provozovny, 
konkrétně sklad sudů, provozovna jako ce-
lek uzavřena nebyla. (kib) Foto: SZPI

KRUMSÍN Tady 
bylo potřeba jednat 
rychle. Desítky migrujících 
žab končily letos na jaře pod rošto-
vými přejezdy, které mají zabránit vnikání zvěře 
do areálu malebného arboreta Osina u Krumsí-
na. Na situaci nás upozornila jedna z našich čte-
nářek, jejíž manžel zachraňoval obojživelníky 
z  prostoru pod roštem. Vojenské lesy Plumlov 
(VLS Plumlov), které v prostoru hospodaří, na 
situaci zareagovaly opravdu rychle a  přejezd 
překryly speciální fólií.  

Martin ZAORAL
Arboretum Osina u Krumsína je krásné místo, kam 
se určitě vyplatí vyrazit na výlet. V malebné lokalitě 
kolem potůčku Osina na okraji Krumsína v  uply-
nulých letech navíc vzniklo nové arboretum. To 
sem přitáhlo pozornost dalších návštěvníků. Jeden 
z nich si nedávno všiml desítek žab tísnících se pod 
železnými rošty u vstupu do arboreta. Roštové pře-
jezdy zde správci z VLS Plumlov nechali umístit na 
podzim 2023, aby zamezili vnikání zvěře do areálu. 
Zvěř v něm totiž i přes jiná opatření způsobovala vý-
znamné škody na výsadbách dřevin, keřů a dalších 
rostlin. Běžně používané řešení se ovšem v  tomto 
prostoru stalo pastí pro velké množství žab žijících 

u zdejších rybníků. Obojživelníci totiž na jaře opou-
ští svá zimoviště a vydávají se na místa k rozmnožo-
vání tzv. trdliště. Jenže desítky rozvášněných žab 
na své cestě spadly přímo pod železný rošt, odkud 
už nebylo úniku. „V jinak krásném arboretu Osina 
dochází vinou člověka každoročně k úhynu desítek 
žab! Můj manžel jich ve středu 26. března od jisté 
smrti zachránil skoro padesát. Na celou situaci upo-
zornil i správce arboreta, nikdo mu však zatím ne-
odpověděl. Proto se obracím na vás,“ napsala nám 
do redakce jedna z našich čtenářek. 

Problém vyřešily speciální fólie
Na základě jejího podnětu jsme se obrátili právě na 
vedení VLS Plumlov. A to nám bleskurychle odpově-
dělo. Upozornilo, že přejezdy by už měly být pro žáby 
bezpečné. „V období zvýšené migrace obojživelníků 
směrem k vodním plochám zakrýváme dočasně pře-
jezdy fólií, což jsme letos provedli na přelomu března 

a dubna,“ zareagoval výrobní náměstek VLS Plumlov 
Roman Dymáček, který vše doložil i  fotografiemi 
z instalace fólií. Dle lesníků jsou přejezdy také pravi-
delně kontrolovány. „Po nedávné konzultaci s herpe-
tologem nahradíme v příštím roce fólii jiným technic-
kým řešením,“ dodal Roman Dymáček. 

Voda pro Drahanskou vrchovinu
Faktem zůstává, že VLS v posledních 15 letech na 
svém území na Drahanské vrchovině vybudovaly 
velké množství vodních nádrží, čímž ztrojnásobily 
jejich původní počet a současně zdvojnásobily vý-
měru vodní plochy. „Dále jsme vybudovali téměř 
70 vodních tůní, které mimo jiné umožňují bezpeč-
ný vývoj obojživelníků, na rozdíl od ryze přírodních 
mělkých tůní a mokřadů, které většinou v posled-
ních letech už v  květnu vysychají. To má příznivý 
vliv na počty i druhovou pestrost populace obojži-
velníků,“ uzavřel tiskový mluvčí VLS Petr Toman. 

KRUMSÍN Tady N
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Lesníci hned zasáhli!  

HOLUBICE Náhlé selhání, nebo nezkušenost? Možná obojí do-
hromady. Každopádně třiadvacetiletá řidička zatím z  nezná-

mých důvodů nezvládla jízdu po silnici z  Holubic do Seče 
a  vyjela s  osobním autem mimo komunikaci. Zastavila se 

v příkopu o strom. 
„V  neděli 13. dubna od-
poledne jela třiadvace-
tiletá řidička s  vozidlem 
Seat od Holubic směrem 
na obec Seč. Zřejmě vli-

vem rychlosti nezvládla 

řízení a  při průjezdu levotočivou 
zatáčkou vyjela mimo komunika-
ci, kde strhla řízení a dostala se do 
smyku. Následoval náraz do přileh-
lého příkopu, kde se auto zastavilo,“ 
popsala havárii Miluše Zajícová, 

tisková mluvčí Krajského ředitel-
ství Policie ČR v Olomouci. 
Při nehodě vznikla na vozidle od-
hadem škoda za 60 tisíc korun. 
„Podezřelá mladá žena byla převe-
zena do prostějovské nemocnice 
na ošetření. Požití alkoholu před 
jízdou bylo vyloučeno provede-
nou dechovou zkouškou,“ dopl-
nila ještě mluvčí krajské policie 
Miluše Zajícová. (mik) 
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Jaro je v plném proudu a již od prvního dubna všechny hrady a zám-
ky na Prostějovsku i v celém Olomouckém kraji otevřely své brány 
návštěvníkům. Už vloni vykazovaly tyto historické pamětihodnosti 
rekordní návštěvnosti, které správci či kastelánové hodlají letos 
ještě zvýšit. A budou k tomu mít samozřejmě všechny předpoklady, 
neboť zahraniční turisté jsou zvědaví až až a Češi s Moravany historii 
prostě milují. 
Pokud se chystáte na návštěvu hradu či zámku v okolí, nespěchejte 
s výběrem. Pokud pojedete na výlet sami, můžete si vybírat podle 
libosti, ale jakmile zamíříte na prohlídku pamětihodnosti s rodinou, 
tady musíte zvolit i kompromisy. Nabídka je ale široká, v Olomouckém 
kraji jsou desítky míst, jež stojí za prohlídku. Plumlov, Čechy pod 
Kosířem, Konice, Bouzov, Náměšť na Hané, Helfštýn, Sovinec a další 
a další zámky či hrady. Velký výběr opravdu stojí za to. 

Stranu připravil: Michal Kadlec
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PLUMLOVSKÝ ZÁMEKPLUMLOVSKÝ ZÁMEK
VSTÁVÁ Z VSTÁVÁ Z „POPELA“

Konice není od Prostějova rozhodně nijak dale-
ko, a navíc zde najdete tolik zajímavostí, kuriozit 
a  atraktivních expozicí, že budete mít co dělat, 
abyste se stačili vším pokochat během víkendo-
vého odpoledne. Ale vězte, že návštěva konického 
zámku opravdu stojí za to! Zámek Konice dispo-
nuje stálou expozicí zvyků a  řemesel a  největší 
českou sbírkou seker.
V  přízemí konického zámku najdete ojedinělou 
expozici zvyků a  řemesel s  ukázkami vzácných 
exponátů. Za nejvzácnější je považován nejstarší 
věžní hodinový stroj na Konicku. Zámek v  Ko-
nici na Prostějovsku ukrývá největší sbírku seker 
zapsanou do Guinnessovy knihy rekordů, a sice 
největší tesařskou sekeru.
Seznámit se zde můžete s  řadou řemesel, která 
mají na Konicku dlouholetou tradici, například 
pivovarnictví, mlynářství, kovářství, vahařství, 
tkalcovství, krejčovství a  řada jiných. Přijeďte 
obdivovat zručnost a vynalézavost našich předků 
a zavzpomínat si na staré dobré časy.
Netradiční sbírku již více než 800 seker různých 

druhů mohou zhlédnout návštěvníci Muzea 
řemesel Konicka, které vystavuje sekery sta-
ré i  několik tisíc let. Expozice seker na zámku 
v Konici na Prostějovsku byla zaspána do České 
knihy rekordů. Řemeslo má na Konicku něko-
likasetletou tradici, a  právě sekery byly v  tomto 

lesnatém regionu častým pracovním nástrojem.
K vidění jsou tu sekery lesnické, tesařské, řeznické, 
hasičské, kamenické, kovářské či kamnářské. Vy-
stavují také repliku katovské sekery. Součástí expo-
zice, na níž se podílí město Konice, je i pěstní klín 
z doby kamenné či sekeromlat z doby bronzové. 

Na webových stránkách města Plumlova místní 
starostka Gabriela Jančíková velice poutavě po-
pisuje nejen historii plumlovského zámku, ale 
hlavně rozebírá jeho neutěšený technický stav 
a nutnost co nejrychlejší rekonstrukce. Ta pro-
bíhá již několik let, ale jak je bohužel v této době 
běžné, nejvíce chybí peníze. Město Plumlov vy-
hlásilo na opravy před časem i veřejnou sbírku. 
Pomáhá i Olomoucký kraj, a dokonce také sta-
tutární město Prostějov. I za určitých pracovních 
podmínek probíhá turistická sezóna na plum-
lovském zámku téměř bez omezení. 
„Nechci zabíhat hodně do historie, ale když 
jsem byla dítě, na zámku byly propadené stro-
py, podlahy, vymlácená okna, rozbitá střecha 
a  tak podobně. Zámek byl pochopitelně za-
vřený, zaplocený a  kolem běhal na dlouhém 
řetěze hlídací pes. Já jsem byla malá holka, 
která sice vůbec nerozuměla tomu, proč musí 
zámek chátrat, ale moc jsem si přála, aby byl 

zámek zase krásný jako v  pohádce. Můj sen 
se začal postupně plnit po sametové revoluci, 
kdy zámek v  roce 1994 převzala do vlastnic-
tví obec. V polorozpadlé zbořenině probíhaly 
prohlídky a  lidé byli šokováni katastrofálním 
stavem. Mnozí z  nich se vrací dodnes a  jsou 
opět šokováni, ale tentokrát tím, co všechno 
se na zámku za těch 30 let změnilo. Pro Plum-
lov to bylo veliké sousto, ale rekonstrukce se 
dařila i díky státu, který každým rokem posílal 
plumlovskému zámku peníze prostřednictvím 
dotačního programu Záchrany architektonic-
kého dědictví. Zámek má ‚pořešenou‘ statiku, 
je opravena střecha i  interiéry. Návštěvníci 
mohou zámek obdivovat na několika prů-
vodcovských trasách, a  dokonce sklepy, ve 
kterých byly za minulého režimu uloženy 
plynové masky, jsou předělané na pohádkové 
světničky,“ uvádí na městském webu starostka 
Gabriela Jančíková. 

Plumlov nechal zpracovat projekt na opravu fasády 
vysokého zámku, která je rozpočtovaná na více než 
100 milionů korun. „Protože jsme si byli vědomi 
toho, že takový obnos nelze žádat z národních pe-
něz, svedli jsme boj o NKP a zvítězili. Plumlovský 
zámek se od 1. července 2023 pyšní titulem NKP. 
My jsme hned vzápětí požádali o  dotaci z  evrop-
ských zdrojů IROP a  k  naší velké radosti uspěli. 
Byla nám ‚přiklepnuta‘ dotace ve výši 56,8 milionu 
korun. Vedení města prakticky okamžitě zahájilo 
také jednání s vedením Olomouckého kraje, primá-
torem Prostějova i starosty okolních obcí o případ-
né spoluúčasti či spolupráci na propagaci veřejné 
sbírky, neboť plumlovský zámek je oblíbeným vý-
letištěm i pro jejich občany,“ raduje se první dáma 
Plumlova Gabriela Jančíková. 
V  komnatách plumlovského zámku každoročně 
probíhá spousta krásných kulturních a společen-
ských akcí, kterým právě toto reprezentativní pro-
středí dodává exkluzivitu. 

BOUZOV Jen co by kamenem dohodil od Loštic se ve stejnojmen-
né obci nachází hrad Bouzov, nejnavštěvovanější hrad u nás a oblí-
bené místo filmařů.
Hrad, původně nazývaný Búzov, byl pravděpodobně vystavěn na přelomu 
13. a 14. století, za třicetileté války sloužil jako císařská pevnost a v jeho 
zdech se nacházelo i vězení. V 18. století byl hrad opuštěn a chátral, po 
druhé světové válce byl zkonfiskován a dnes je přístupný veřejnosti. Na 
návštěvníky čeká prohlídková trasa, která je zavede do reprezentačních 
i obytných místností tak, jak vypadaly na přelomu 19. a 20. století. K vidě-
ní je dobový historický nábytek a také umělecká díla, kterými byl Bouzov 
vyzdoben. Vystoupat je možné na hlásnou věž a za prohlídku stojí také 
zajímavá výstava „Draci a drakobijci“, která se bude líbit hlavně dětem.
Za pozornost stojí dva unikátní padací mosty a padací mříž. Hrad je ote-
vřený i v zimním období, kdy na zájemce čeká speciální zimní prohlídka. 

TIP VEÈERNÍKU

CO TAKHLE NA BOUZOV?

Hrad Bouzov byl vy-

-
-

Foto: hrad Bouzov

-

2× foto: www.kudyznudy.cz

 



Jestliže si pohráváte s myšlenkou, že z posezení s přáteli, na kterém jste si dali 2 skleničky, odjedete vlast-
ním autem, pak to raději nedělejte. Případné postihy a rizika související s řízením pod vlivem za to ur-

čitě nestojí. Alkohol uvolňuje zábrany a působí jako sedativum. Co to znamená? Váš úsudek nebude 
po požití alkoholu příliš dobrý, reakční doba se zpomalí a vaše sebevědomí nesmyslně naroste. Tento 
koktejl dává dohromady nebezpečného řidiče, jehož schopnosti nejsou tak dobré, jak se mohou jevit 
jemu samému, což může mít katastrofální následky. Od nehody, při které řidič zdemoluje své vlastní 

auto a ublíží sám sobě, až po ublížení na zdraví či zabití jiné osoby.

Jestliže si poh
ním autem, p

čitě nestojí.
po požití al

jkoktejl dáv
jemu samé

auto a ublíží
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Dnes přinášíme další díl seriálu, v němž se budeme věnovat tématům 
blízkým mužům. Vždy jednou měsíčně se zde dočtete nejrůznější zají-
mavosti ze světa techniky, zdraví, ale i kuchyně, stavitelství a podobně. 
Součástí bude i retro fotografie, nad níž můžete zavzpomínat na doby 
ne tak dávné. Chybět nebude ani nějaký ten vtípek či humorná příhoda. 
Dnes se budeme věnovat motoristickým tématům.

Takže, pánové, vstupte, poučte se, ale hlavně se bavte.

Stranu připravila 
Kristýna BOHATOVÁ 

Použití výstražných blinkrů či dálkových světel má svoje specifická 
pravidla. Řidiči je ale často používají, když chtějí ostatní varovat, pří-
padně jim poděkovat nebo se omluvit. Málokdo už ale ví, že v těchto 
a obdobných případech jde o přestupek, za který hrozí od roku 2024 
dvojnásobná pokuta.
Probliknout řidiče, který vám 
dá na křižovatce přednost, se 
považuje za obyčejnou sluš-
nost. Policie ovšem na tuhle si-
tuaci nahlíží jako na přestupek, 
za který vám může na místě 
hrozit pokuta až do výše 1 500 
korun, ve správním řízení se 
potom její výše šplhá na rov-
ných 5 000 korun!
Ačkoliv policisté trestali ne-
oprávněné užití výstražných 
světel i  v  minulosti, pokuta ve 
správním řízení činila do roku 
2023 maximálně 2 500 korun. 
Na místě ovšem šlo o rovné dva 

tisíce. Vždy samozřejmě záleží 
na konkrétní situaci, kterou vy-
hodnocuje každá policejní hlíd-
ka individuálně.
Výstražná světla je podle vyhláš-
ky zákona o  silniční dopravě 
možno používat pouze v případě 
hrozícího nebezpečí, k  čemuž 
může dojít například při náhlém 
snížení rychlosti anebo zasta-
vení vozidla. Do této kategorie 
tedy nespadá například situace, 
kdy řidiči poděkujete či se mu 
za něco omlouváte. Problém je 
i to, když řidiče „probliknete“ na 
znamení pozdravu.

 Jedno pivo a jedeš?
Tak leda do průšvihu. 

Letos už za to padá 
víc pokut než 
sněhu v lednu.

Letos
ví
sn

Vyplatí se tankovat

Pistolka, pouťová hračka za pár korun, 
dokázala udělat spoustu radosti. 

Zejména mamince, když střela 
s nasliněnou přísavkou trefila 
čerstvě umyté okno.

Foto: Facebook

Foto: pixabay.com

Přesto mají řidiči občas pocit, že po jednom 
půllitru piva a  skleničce vína během poseze-
ní s přáteli mohou bez problémů usednout za 
volant. V České republice ovšem platí nulová 
tolerance alkoholu. A jestliže vás od řízení pod 
vlivem neodradí ani tento fakt, pak vězte, že 
finanční následky případných karambolů za ta-
kových okolností ponesete sami. Nezáleží, zda 
budete jejich viníkem, nebo ne. Nedalo vám 
na křižovatce přednost jiné auto? Vaše vina to 
sice nebyla, ale byli jste to vy, kdo nadýchal. 
Náhrada škody půjde na váš účet, ať máte ja-
kékoli pojištění.

Odmítnutí dechové zkoušky vás může přijít pěkně draho
Když vás zastaví Policie ČR a rozhodne se provést 
dechovou zkoušku na alkohol, máte možnost ji 
odmítnout. Nicméně to rozhodně nedoporuču-
jeme. Pokud se totiž odmítnete testu podrobit, 
může to policie brát jako přiznání viny a vznést 
proti vám obvinění. Příliš na výběr tedy nemáte.
A  co se stane, když budete s  testem souhlasit 
a  výsledky budou pozitivní? Pak přijdou tresty 
za alkohol za volantem (7 trestných bodů, po-
kuta ve výši 25 až 50 tisíc korun, zákaz řízení na 
1–2 roky), a ještě zaplatíte náklady spojené s od-
tahem vašeho vozidla.

Šofér stojí před stojanem, přešlapuje a  váhá. 
Měl by natankovat klasické palivo, na které 
jezdí už roky, nebo tentokrát sáhnout hlouběji 
do kapsy a zkusit dražší variantu? Otázka, kte-
rá už napadla asi každého řidiče. Jenže v čem 
jsou vlastně prémiová paliva lepší? Správné 
rozhodnutí začíná pochopením principu mo-
derních paliv. Ani nejstarší pojízdné vozy by si 
dnes s původními surovými palivy neporadily. 
I když do motorů stále lijeme „benzín”, nebo 
„naftu”, ve skutečnosti jde dnes spíše o koktej-
ly složené ze základních složek a různých pří-
měsí. Právě příměsi, nebo také aditiva, jsou to, 
co od sebe jednotlivá moderní paliva odlišuje.

A tady se dostáváme k vysvětlení podstaty prémi-
ových paliv. Zjednodušeně řečeno, čím je palivo 
prémiovější, tím více drahých aditiv v něm je. Pro 
řidiče to může přinášet různé výhody. Prémiová 
paliva typicky chrání motor a palivovou soustavu, 
snižují celkovou spotřebu paliva a zvyšují efektivi-
tu vozu. Auto by s nimi zkrátka mělo lépe „šlapat“.
Rozdíl v jízdních vlastnostech nicméně zpravidla 
poznají jen zkušení jezdci. Na druhou stranu není 
to jen pocitová záležitost. Auto s prémiovým pali-
vem skutečně lépe jede.
V  případě benzínu to ovlivňuje oktanové číslo. 
Čím vyšší je, tím je benzín odolnější proti takzva-
nému klepání motoru. V praxi to znamená, že se 
benzín vznítí přesně v momentě, kdy má. Snižuje 
se tedy míra předčasného vznícení paliva. Motor 
pak působí jako lépe sladěný a funguje přesněji.

U nafty se používá pojem cetanové číslo. I tady pla-
tí, že bude motor fungovat přesněji, princip je ale 
trochu jiný. Čím vyšší je cetanové číslo, tím vyšší je 
schopnost nafty vznítit se v co nejrychlejším čase.

Aditiva nicméně nemají za úkol jen zlepšovat jízd-
ní vlastnosti, většina spíše chrání vůz a prodlužuje 
jeho životnost. Je jich celá řada a každé aditivum 
má svou specifickou funkci.

Detergentní přísady:
Jejich úkolem je čištění palivové soustavy.
Maziva: Snižují tření a tím také snižují vibrace 
motoru.
Antikorozní přísady: Slouží k  ochraně kovo-
vých částí soustavy před korozí.
Příměsi zvyšující oktanové a  cetanové číslo:
Snižují spotřebu a zlepšují efektivitu jízdy.
Přísady pro lepší filtrovatelnost nafty: Hodí 

se hlavně v zimě, protože brání zamrznutí nafty 
a pomáhají udržet čistý palivový filtr.

Pokud si ovšem spletete benzín s  naftou, máte 
problém. Pokud jste ale 

zvyklí tankovat Natural 98 a místo něj natankuje-
te Natural 95, nestane se nic. Všechna paliva jsou 
hlídaná přísnou normou, kterou musejí splňovat. 
Čím je palivo prémiovější, tím je výš nad touto 
normou. Rozdíl už ale nejspíš poznáte při dlou-
hodobějším používání. Auto může častěji potře-
bovat péči automechanika.

Zákon rozlišuje množství alkoholu, a tak na tom, kolik nadýcháte, záleží. 
Do 0,3 promile: V tomto případě se jedná o přestupek, hrozí vám pokuta od 2 500 do 20 000 Kč a zákaz řízení na 6 měsíců až jeden rok.
Od 0,3 do 1 promile: Tento čin se klasifikuje jako přestupek, hrozí vám pokuta od 2 500 do 20 000 Kč, 7 trestných bodů 

v rámci bodového systému a odebrání řidičského oprávnění za alkohol až na jeden rok.
Nad 1 promile: Jde o trestný čin ohrožení pod vlivem návykové látky, uděluje se za něj podmíněný či nepodmíněný trest 

(1 rok vězení, resp. 3 roky vězení, způsobíte-li jinému ublížení na zdraví, větší škodu na cizím majetku 
nebo jinou závažnou újmu), 7 trestných bodů, pokuta ve výši 25 000 až 50 000 Kč, zákaz řízení na 1–2 roky.

Pokud odmítnete dechovou zkoušku na alkohol, ve správním řízení si koledujete o pokutu od 25 do 70 tisíc korun, 
zákaz řízení na 18 až 36 měsíců a 6 trestných bodů.

TRESTY ZA ŘÍZENÍ POD VLIVEM ALKOHOLU V ROCE 2025

se hlavně v zimě protože brání zamrznutí nafty

prémiová prémiová 
palivapaliva

Foto: pixabay.com



Kristýna BOHATOVÁ
„Ornamentální symbol ve tvaru 
písmena P spojuje klíčové hodnoty 
města, jako jsou architektura, Haná, 
sport, historie i  emoce. Elegant-
ní křivky tohoto motivu odrážejí 
harmonii Prostějova jako klidného 
města, ale i dynamiku jeho sportov-
ního a kulturního života,“ vysvětlují 
autoři ze studia Matouš Design. 
Barevná paleta vizuálního stylu vy-
chází z  městského znaku, který se 
ke komunikaci využíval doposud, 
a nese hlubší symboliku. „Poetická 
modrá odkazuje na kulturní rozměr 
spojený s  Jiřím Wolkerem, folk-
lórní červená reprezentuje tradice 

a hanácké kroje, hanácká zlatá zase 
symbolizuje úrodné bohatství, po-
hostinnost a  regionální identitu,“ 
doplňují autoři.
Porota designérské soutěže vybrala 
návrh studia Matouš Design jako 
nejlepší z  pěti soutěžních prací. 
Důvodem bylo jeho moderní, nad-
časové a  srozumitelné pojetí, které 
respektuje tradice a  současně pů-
sobí dynamicky a  inovativně. Nový 
vizuální styl doprovází promyšlený 
komunikační koncept založený na 
slově „prostě“, které je nejen součástí 
názvu města, ale také synonymem 
jednoduchosti a  autenticity. Tento 
prvek se promítne do kreativních 
sdělení reflektujících různorodé 

aspekty života ve městě a  posilují-
cích jeho identitu. 
Kromě Magistrátu města Prostějo-
va se nový vizuální koncept propíše 
i  do komunikace Kulturního klubu 
u hradeb Duha, Sportcentra – DDM 
Prostějov a  postupně i  dalších pří-
spěvkových organizací.  „Návrh 

skvěle vystihuje atmosféru města. 
Citlivě spojuje tradice a  motivy 
hanáckého folklóru s  moderní dy-
namickou dobou. Také barevnost 

je příjemná, tradiční i moderně od-
lehčená. Aplikací loga či logotypu 
vzniknou nejen jedinečné propagač-
ní předměty, ale i  krásné suvenýry, 

které, jak věřím, přilákají pozornost 
jak místních obyvatel, tak návštěvní-
ků města,“ říká primátor města Pros-
tějova František Jura.
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PROSTĚJOV Město Prostějov odhalilo svou novou vizuál-

ní identitu, která citlivě propojuje historizující a folklórní 

prvky s moderním designem. Autorem konceptu je studio 

Matouš Design, jehož návrh zvítězil v designérské soutěži 

organizace Czechdesign. Středobodem nové vizuální iden-

tity je motiv kudrlinky, která se stala zároveň i signifikant-

ním prvkem loga. Tento ornament odkazuje na tradiční ha-

nácké výšivky a umělecké dekorativní prvky města, čímž 

propojuje kulturní dědictví regionu s moderní grafickou es-

tetikou. V pondělí 14. dubna 2025 byla nová vizuální iden-

tita města představena zastupitelům a zástupcům médií.

Soutěž proběhla jako uzavřená, 
dvoufázová a  na základě rešerše do 
ní bylo vyzváno pět účastníků, Studio 
2plus1, Kristýna Krahulíková, Matouš 
Design, Studio XY, Věra Marešová. 
Kromě grafického konceptu identi-
ty a  loga museli soutěžící odevzdat 
i  návrh propagačních předmětů, 
Prostějovských radničních listů nebo 
plakátů. Do druhého kola postoupila 
grafická designérka Kristýna Krahu-
líková, studio Matouš Design a Studio 
XY. Všichni účastníci za svůj soutěžní 
návrh obdrželi skicovné, vítězné stu-
dio pak získalo zakázku na dopraco-
vání svého návrhu, jeho implemen-
taci a  tvorbu grafického manuálu 
vizuální identity Prostějova.

O SOUTĚŽI 

PROSTĚJOV Říká se, že i ten nejdelší ma-
raton začíná prvním krokem. Příležitost 
učinit své první taneční krůčky na prknech, 
která znamenají svět, dostalo uplynulou 
středu 16. dubna hned 146 dětí. Stalo se tak 
ve zcela zaplněném sále Městského divadla 
v Prostějově, kde se konal už 23. ročník fes-
tivalu Mateřinka. 

Martin ZAORAL
Tradice Mateřinky byla založena v  roce 
1999  a  naštěstí ji trvale nezadusila ani proti-
covidová opatření. Naopak se dokázala vrátit 
v  plné síle. I  letos byl sál městského divadla 
zcela zaplněný a někteří z příchozích dospělá-
ků museli sedět až na balkonech jinak vyhraze-
ných mateřským školkám. Čekala na ně krás-
ná vystoupení plná drobotiny tančící s  chutí 
v  barevných kostýmech. „Vystoupilo celkem 
146 dětí ze šesti mateřských školek, přičemž 
ta z  Fanderlíkovy ulice připravila hned dvě 
vystoupení. Obzvláštní poděkování zaslouží 

19 učitelek a dalších pedagogických pracovní-
ků, kteří vystoupení s dětmi nacvičili,“ vzkázal 
zakladatel a hlavní organizátor Tomáš Jachník 
a  jedním dechem poděkoval také prostějov-
skému magistrátu za finanční podporu.   
V  programu postupně vystoupily MŠ Žešov 
s  představením Hakuna Matata, což v  pře-
kladu znamená žádný problém, MŠ Šárka 
s Odvážnou Vaianou, MŠ Fanderlíkova, jež se 
nechala inspirovat pohádkou Ať žijí duchové 
a filmem Pomáda. MŠ Čechovice pak předsta-
vila Kmen Jestřábích křídel, MŠ Raisova Den 
na Hané a konečně MŠ St. Manharda ukázala 
Tanec princezen.  
V  minulém roce Mateřinka zaznamenala svůj 
rekordní ročník, když se na ní představilo 
246  dětí, letos to bylo přesně o  stovku méně. 
„Díky nižšímu počtu účastníků nebyl program 
tak dlouhý jako loni, což někteří z diváků uvítali. 
Každopádně věříme, že některé ze školek, které 
si letos daly pauzu, se k nám příští rok zase vrá-
tí,“ uzavřel Tomáš Jachník. 

2× foto: Martin Zaoral 

PROSTĚJOV Ing. Josef Ková-
řík (1868–1940) založil v  roce 
1894  továrnu na výrobu země-
dělských strojů a  v  roce 1896 
se stal jeho společníkem bratr 
František, díky jehož mimořád-
né strojnické erudici továrna 
expandovala na značně prospe-
rující podnik. O  dvě desítky let 
později spojili svou továrnu s fir-
mou Wichterle a  založili značku 
WIKOV. Návrh novostavby vily 
si Josef Kovářík nechal zhotovit 
od brněnského modernisty Emi-
la Králíka, který navrhoval i vilu 
jeho bratra Františka na nyněj-
ším náměstí Padlých hrdinů. 

Kristýna BOHATOVÁ
Realizací návrhu rodinné vily byla 
pověřena v letech 1910–1911 stavi-
telská firma Konečný & Nedělník. 
Noblesní stavbu průmyslníka začle-

nil architekt do uliční zástavby Sme-
tanova, nyní Vojáčkova náměstí na-
proti Národního domu. Symetricky 
řešené průčelí s  odchylkou vstupní 
partie na levé straně ovládá v  patře 
centrálně situovaná lodžie a na kaž-
dé straně arkýř.
Budova prošla mnoha rukama, síd-
lo v ní měl i  školský úřad. Od roku 
2017 je jejím vlastníkem družstvo 
Kováříkova vila, které započalo s re-
konstrukcí. Podle předsedy Martina 
Radiče je to běh na dlouhou trať. Po 
dokončení by vila měla sloužit veřej-
nosti. Kulturní památkou byla vila 
vyhlášena v květnu 1958.
Poprvé se vilu podařilo otevřít pro 
veřejnost v  rámci Mezinárodního 
dne průvodců. „Protože byl zájem 
velký, domluvili jsme se s  panem 
Radičem, že bychom vilu zpřístup-
nili také na jaře v rámci akce Brány 
památek dokořán. Po zveřejnění 

informace o  prohlídkách byla je-
jich kapacita velmi rychle obsaze-
na. Máme z toho velkou radost. Je 
vidět, že Prostějovany zajímá naše 
historie a  památky,“ uvedl Marek 
Moudrý, ředitel SOŠPO, jejíž stu-
dentky vilou provázaly. Pro velký 
zájem bude vila otevřena letos ještě 
jednou, a to na podzim v rámci Dnů 
evropského dědictví.

-

146 životních premiér  146 životních premiér  



PROSTĚJOV V  centru našeho 
města by měl v příštích letech vy-
růst další polyfunkční dům. Rada 
města totiž vyhlašuje záměr pro-
deje pozemků v  jižní části centra 
města Prostějova mezi ulicemi 
Uprkova a Hradební. Jak Večerní-
ku potvrdil náměstek primátora 
pro stavební investice Jiří Roze-
hnal, výsledná podoba budoucího 
domu by tak měla citlivě doplnit 
historickou strukturu města a při-
spět k  její urbanistické celistvos-
ti. Pozemek je určen k  výstavbě 
městského domu, který by měl 
kombinovat funkci bydlení s pro-
vozovnou v přízemí. 

Michal KADLEC
„Jedná se o plochu o celkové výměře 
zhruba 463 metrů čtverečních urče-
nou k výstavbě, respektive dostavbě 
polyfunkčního domu. Dle aktuálně 
zpracovaného znaleckého posudku 

byla jednotková obvyklá cena nabí-
zených pozemků znalcem stanovena 
ve výši 13 000 Kč/m2, to je celkem 
asi 6 019 000 korun. Tato cena sta-
novená znalcem je minimální kupní 
cenou. Zvolili jsme transparentní 
formu obálkové metody z  důvodu 
atraktivity místa a možného většího 
počtu zájemců, takže výsledná kup-
ní cena se může zvýšit,“ vypočítala 
první náměstkyně primátora Milada 
Sokolová. Jak dodala, případní vážní 
zájemci o nabízený prodej musí při 
podání nabídky počítat s povinností 
složit městem stanovenou kauci ve 
výši 600 tisíc korun. Prodej bude re-
alizován se závazkem dokončení vý-
stavby polyfunkčního domu do 7 let 
ode dne uzavření kupní smlouvy.
Skutečnost, že město nabízí k prode-
ji pozemek v samotném historickém 
centru, kde vznikne nový městský 
dům, potvrdil Večerníku také ná-
městek primátora Jiří Rozehnal. 

„Město Prostějov připravuje k  pro-
deji stavební pozemek v samotném 
historickém centru města, a to mezi 
ulicemi Uprkova a Hradební. Parce-
la o rozloze 463 m2 by měla uzavřít 
blok domů v  lokalitě známé jako 
ŠPALÍČEK, který tvoří pozůstatek 
původního židovského ghetta. Do-
stavba této parcely vychází z vítězné-
ho návrhu architektonické soutěže, 
jež definovala měřítko, objem i cha-
rakter nové zástavby. Výsledná po-
doba budoucího domu by tak měla 
citlivě doplnit historickou strukturu 
města a  přispět k  její urbanistické 
celistvosti. Pozemek je určen k  vý-
stavbě městského domu, který by 
měl kombinovat funkci bydlení 
s  provozovnou v  přízemí. Cílem 
je podpořit živé městské prostředí 

a návrat klasického městského typu 
výstavby do historického jádra. Ten-
to krok může odstartovat kultivaci 
celého prostoru bývalého židovské-
ho ghetta a  podnítit další dostavbu 
asanovaného území, které bylo v mi-
nulosti částečně narušeno necitlivý-
mi zásahy a demolicemi. Město tak 
usiluje o  postupné zacelení proluk 
a  obnovení přirozeného městského 
prostředí v  této historicky význam-
né části Prostějova,“ uvedl exkluziv-
ně pro Večerník Jiří Rozehnal. „Jde 
o  důležitý krok k  dokončení dlou-
hodobě nevyužité proluky v  cenné 
části města. Architektonická soutěž 
zajistila, že nová stavba bude odpo-
vídat charakteru místa a přispěje ke 
kultivaci veřejného prostoru,“ dodal 
náměstek Rozehnal. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

ík

VNÍ

MichalMichal KADLEC KADLEC
Největším pozitivem jednání ko-
munálních politiků byl fakt, že snad 
vůbec poprvé v  tomto volebním 
období se v  obřadní síní radnice 
sešlo všech pětatřicet zastupitelů. 
Ti nejvíce času strávili diskusí o ne-
bezpečí pokácení stoletých habrů 

na prostějovském náměstí. „Už 
když se ta dubová alej před deseti 
lety sázela, říkal jsem tady, že je to 
úplný nesmysl,“ poznamenal opo-
ziční zastupitel František Švec (Na 
rovinu!). „Mě osobně nejvíce štve, 
že i novináři užívají výrazů, že měs-
to nechá habry pokácet! To není 
žádná pravda. Město se bude řídit 
výhradně rozhodnutím odborníků. 
A  my dnes tady nejednáme o  ká-
cení, ale o  výsledcích odborného 
posudku,“ uvedl na zastupitelstvu 
primátor Prostějova František Jura. 

Vzápětí ovšem nasadila všemu ko-
runu první náměstkyně primátora. 
Komise rady pro životní prostředí, 
které předsedám, souhlasí s  po-
kácením dvou habrů na náměstí 
T. G. Masaryka,“ prohlásila Milada 
Sokolová. Nu, zřejmě je už oprav-
du rozhodnuto...
Zastupitelé ale pochopitelně jedna-
li také o dalších záležitostech města. 
Schváleno bylo rozšíření Azylové-
ho centra v  Pražské ulici, výměna 

vodovodních trubek v  mateřince 
Hanačka, které jsou z olova, a tudíž 
nebezpečné pro děti, výstavba dět-
ského hřiště v  Žeranovské ulici či 
nového fotbalového hřiště ve Vra-
hovicích. Komunální politici nao-
pak zamítli vznik nového osadního 
výboru Prostějov-střed. 

O tom všem, ale i o dalších
zajímavostech z jednání zastupitelstva 

bude PROSTĚJOVSKÝ Večerník 
informovat v příštím vydání. 

Uzavírka ve Svatoplukovì 

Prostějov (mik) – Až do neděle 
27.  dubna se budou muset řidiči 
smířit s  dopravním omezením ve 
Svatoplukově ulici v  Prostějově. 
„Upozorňujeme na uzavírku silnice 
II/150  ulice Svatoplukova, konkrét-
ně místní komunikace ulice Šárka 
a Spitznerova v Prostějově, a to v ter-
mínu od 21. dubna 2025 do 27. dub-
na 2025. Důvodem uzavírky jsou 
lokální opravy povrchu komunika-
ce,“ vysvětlila Jana Gáborová, tisková 
mluvčí prostějovského magistrátu. 

Prostějov (mik) – Minulé pondělí 
schválili prostějovští zastupitelé roz-
počtové opatření ve výši rovného 
milionu korun na dobudování cyk-
lostezky Romže. „Předmětem akce 
je úsek cyklistické komunikace šířky 
tří metrů s délkou 1 162,25 metru od 
Stražiska k Ptenskému Dvorku. Pře-
vážná část úseku je trasována v zales-
něném úbočí svahu v  trase stávající 
lesní cesty. Poslední část úseku je 
vedena podél okraje lesa a louky pod 
lesem. Předpokládané náklady na 
realizaci celé stavby byly podle pro-
jektové dokumentace vyčísleny na 
12 210 397,23 koruny včetně DPH,“ 
vypočítal Jiří Rozehnal, náměstek 
primátora Prostějova. 

Prostějov (mik) – Na jednání pros-
tějovského zastupitelstva odhlasovali 
komunální politici rovněž rozpočtové 
opatření ve výši 6,5 milionu korun na 
dobudování hřiště s  atletickým ová-
lem na Základní škole v Melantricho-
vě ulici. „Předmětem akce je rekon-
strukce atletického oválu a  oplocení 
kolem celého areálu hřiště u ZŠ Me-
lantrichova,“ upřesnil Jiří Rozehnal, 
náměstek primátora Prostějova. Ten 
zároveň připomněl, že při rekon-
strukci hřiště došlo k  určitým kom-
plikacím. „Během realizace stavby 
vyvstaly nepředpokládané vícepráce. 
Po odkrytí horních vrstev stávajícího 
hřiště byla zjištěna celoplošná vrstva 
betonu, kterou bylo nutné odstranit 
a  řádně zlikvidovat. Celková výše ví-
ceprací je asi 750 tisíc korun včetně 
DPH,“ vysvětlil Jiří Rozehnal. 

RYCHLÉ INFO
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středa 23. dubna: blok č. 7

Fanderlíkova (Kostelecká – Fanderlíkova 37), J. B. Pecky + parkoviště 
(J.B. Pecky 2-10), Krapkova, Floriánské nám., Hliníky, Parkoviště u OD 
KUBUS – 2x, J. B. Pecky – vnitroblok + parkoviště, Krapkova – parko-
viště vpravo k ulici U Stadionu, Fanderlíkova – parkoviště (Fanderlíkova 
17 - 21), Krapkova – vlevo k ulici U Stadionu, Resslova.

čtvrtek 24. dubna: blok č. 8

Pernštýnské nám., Kravařova, Fügnerova, Hlaváčkovo nám. cyklos-
tezka, Hlaváčkovo nám. + parkoviště Atrium, Skálovo nám., Školní 
cyklostezka, Školní + parkoviště, Šerhovní (Vápenice - Školní), Kramář-
ská, Blahoslavova kom. SSOK, Blahoslavova vjezd + parkoviště bývalá 
Skanska, Přikrylovo nám. (zámek) + cyklostezka, Vápenice kom. SSOK, 
Smetanovy sady, Jiráskovo nám.

sobota 26. dubna: blok č. 9

Mathonova, Mathonova - 1. polovina parkoviště nemocnice od autobu-
sové zastávky, Mathonova - 2. polovina parkoviště nemocnice, komuni-
kace + zastávka MHD u nemocnice.

 

PROSTĚJOV Pondělní jednání 
Zastupitelstva města Prostějova 
šlo lidově řečeno jako po drátku, 
jen tu a tam se komunální politici 
zasekli na jednotlivých tématech. 
No a  samozřejmě jako vždy 
u toho utrousili nějakou vtipnou 
poznámku. Večerník byl u  toho 
a  tradičně pár slovních perliček 
pro své čtenáře opět zaznamenal.  

„Vy jste mě předběhli! 
Ještě jsem neukončil diskusi 

a vy už hlasujete!“
Primátor a  řídící celého jednání 
František Jura (ANO) se právem cítil 
dotčen, že ho zastupitelé vzali oklikou...

„Odporná diskuse! 
Neuvěřitelná!“

Primátor František Jura (ANO) 
takto zhodnotil odezvu opozičního 
zastupitele na to, že si město 
„dovolilo“ upřednostnit výstavbu 
dětského hřiště v Žeranovské ulici. 

 „S vámi si děti užijí 
nepříjemnosti ještě dřív, 

než si na tom hřišti začnou hrát,“
přidal se ke kritice náměstek 
primátora Jiří Rozehnal (ANO). 

„V tomhle jediném si dneska 
asi rozumíme!“

Opět náměstek Jiří Rozehnal 
(ANO), který dal za pravdu Michalu 
Drozdovi (Na rovinu!) v  tom, že 
nové vrahovické hřiště by měla 
využívat i veřejnost.  

 „Napište si za domácí úkol!
Které město v této republice má více
zeleně na náměstí než Prostějov?“

Primátoru Františku Jurovi (ANO) 
hodně vadila kritika skutečnosti, 
že se město chystá dle odborného 
posudku pokácet dva stoleté habry 
v centru města. 

 „Kdybych nevěděl, 
jak to ve skutečnosti je, 

tak bych vám to i věřil!“
A  ještě jednou primátor František 
Jura (ANO), který těžce rozdýchával 
názor opozice, že město ničí 
veřejnou zeleň. 

„Vím, že je to deset let, je to 
už dějepis. Ale už tehdy jsem tady

 na zastupitelstvu říkal, že výsadba
těch dubů na náměstí je chyba!“

A ještě jednou si „rýpnul“ do zeleně 
na náměstí opoziční zastupitel 
František Švec (Na rovinu!). 

„Ať to rozhodnou experti, 
a nikoliv my dendrologové amatéři!“ 
Velice správně ukončil diskusi 
o  kácení habrů na náměstí Jan 
Mochťák (Piráti). 

„Nechtěl jsem vystupovat, 
ale pan kolega Drozd mě nakousl!“
Veterán mezi zastupiteli Antonín 
Dušek (ANO) si v pondělí přece jen 
užil svého diskusního příspěvku.  

„Když vletí pes do potoka, 
je to jeho blbost. Ale on může vletět 

do silnice a způsobit nehodu!“
Tomáš Peka (Na rovinu!) hodně bojuje 
za oplocení psí loučky v Brněnské ulici.  

Zachytil: Michal Kadlec

PERLIÈKYPERLIÈKYZASTUPITELÉ JEDNALI ZASTUPITELÉ JEDNALI V PLNÉMV PLNÉM
PROSTĚJOV Minulé pondělí v deset hodin dopoledne za-

čalo v obřadní síni prostějovské radnice v pořadí již 16. za-

sedání Zastupitelstva statutárního města Prostějova 

v tomto volebním období. Stalo se tak těsně poté, co bylo 

ukončeno jednání rady města. Zastupitelé probrali velké 

množství důležitých záležitostí, nejostřejší diskuse se vy-

hrotila okolo dendrologického posudku, který doporuču-

je pokácet dva stoleté habry na náměstí T. G. Masaryka. 

A to jen kvůli dubům, jejichž výsadbu před deseti lety po-

važuje většina obyvatel města za nesmysl.

Foto: Michal Kadlec 

-

PROSTĚJOV Ve čtvrtek proběhla pracovní schůzka primátora 
města s  pěti veliteli jednotek sborů dobrovolných hasičů, které 
jsou statutárním městem zřizovány. Hlavním cílem tohoto setkání 
bylo prodiskutovat klíčové problémy, jimž jednotky čelí při zajiš-
ťování požární ochrany v našem městě.
Na programu byla například dis-
kuse o  aktuálním stavu požár-
ních zbrojnic, jejich vybavenosti 

a  potřebách. Dalším důležitým 
bodem byly nákupy ochranných 
pomůcek a  moderní hasičské 

techniky nezbytných pro bez-
pečný a  efektivní výkon činnosti 
hasičů. Během setkání byly také 
představeny návrhy na možné 
změny v  organizaci a  zaměření 
jednotek a  nastíněn dlouhodobý 
výhled, který by mohl pomoci 
zajistit ještě lepší podmínky pro 

jejich práci a  ochranu obyvatel 
města. „Závěrem bych chtěl vyjá-
dřit poděkování za neocenitelnou 
práci dobrovolných hasičů a jejich 
neustálé nasazení pro bezpečnost 
naší komunity,“ uvedl František 
Jura, primátor statutárního města 
Prostějova.  (mik) 

-

OBSAZENÍOBSAZENÍ

hasiči
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PROSTĚJOVTradiční velikonoční výstavu beránků, kterou 
pořádá prostějovský Rotary klub, hostil ve středu přednáš-
kový sál prostějovského Národního domu. Tentokrát se 
jich sešlo přesně tři sta devadesát čtyři, za dvacet let trvá-
ní výstavy druhý nejvyšší počet. Návštěvníci měli nelehký 
úkol vybrat ze sladkých oveček ty nejhezčí.

U vzniku tradice stála před 20 lety 
Emilie Hnízdilová, emeritní ře-
ditelka prostějovské Starorežné. 
„Když jsme začínali, bylo těch be-
ránků čtyřicet pět. Stádo se nám od 
té doby rozrůstá, rekord byl přes 
čtyři sta,“ zavzpomínala pro Ve-
černík. Letos korpusy pro dobrou 

věc nazdobily mateřské a základní 
školy, novinkou byly ty kousky, 
které vyrobili klienti domovů se-
niorů z  Prostějova a  Tovačova. 
„My hradíme materiál na korpusy 
z  piškotově-máslového těsta, zby-
tek je na zdobících. Mimochodem 
korpusy jsou vynikající, měli jsme 

možnost ochutnat. Divím se, že za 
celou dobu trvání výstavy snědly 
děti jen jednoho, ještě nenazdobe-
ného beránka,“ doplnil za rotariány 
Ladislav Burgr.
Návštěvníci obdrželi hlasovací 
lístky, kam mohli napsat číslo ma-
lého a  velkého výtvoru, které se 
jim líbily nejvíce. Ze sčítání hlasů 
pak vyšly první tři oceněné v obou 

kategoriích. Jejich autory čekala 
odměna v  podobě hodnotných 
dárkových poukázek. Beránky 

pak rotariáni jako každý rok rozvez-
li do domovů seniorů v Prostějově 
a  Soběsukách, do LDN prostějov-

ské nemocnice, a Centra sociálních 
služeb Prostějov a do Dětského do-
mova v Plumlově.

PROSTĚJOV Velikonoce jsou časem hojnosti. Typická velikonoční 
tabule obsahuje mazanec, beránka, kynuté koláče, jidáše, velikonoční 
nádivku, bramborový salát, vejce, uzené, jehněčí nebo králičí maso. 
Sklenice navíc přetékají pivem, vínem i  něčím tvrdším. Jinými slovy 
je to tabule plná cukrů, živočišných tuků a cholesterolu, které ve větší 
míře mohou představovat vážné zdravotní riziko. 

Kristýna BOHATOVÁ
Podle vedoucí oddělení léčebné 
výživy a  stravovacího provozu Ne-
mocnice Prostějov Markéty Řího-
vé se velikonoční pokrmy výrazně 
vymykají nejnovějším zjištěním 
o  zdravém stravování. „Současná 
doporučení jsou snižovat příjem 

živočišných tuků, tedy nasycených 
mastných kyselin, a  preferovat pří-
jem rostlinných tuků. Omezovat 
jednoduché sacharidy, cukr, bílé 
pečivo, a  to potraviny s  vysokým 
glykemickým indexem, nahrazovat 
je celozrnnými potravinami a  slad-
kosti raději nahrazovat ovocem,“ vy-
světluje Říhová. „V neposlední řadě 

jsou Velikonoce spojeny s bohatým 
stolováním, což může vést k  přejí-
dání, strava by ale měla být střídmá 
a  pravidelná bez nárazovitého jeze-
ní,“ pokračuje.
Výživová specialistka doporučuje ně-
kolik jednoduchých úprav, díky kte-
rým lze sváteční jídla odlehčit. Pečivo 
jako takové by mohlo být nahrazeno 
celozrnnými variantami. Při pečení 
bychom pak měli bílou mouku čás-
tečně vyměnit za celozrnnou nebo 
špaldovou, používat menší množství 
cukru nebo přidat trochu tvarohu 
pro vláčnost. Tvaroh lze také vyu-

žít namísto pomazánkového másla. 
Slaninu či uzené maso lze nahradit 
libovějšími variantami, jako je šun-
ka, a  smetana může být zastoupena 
polotučným mlékem. Majonézu 
v bramborovém salátu je možné klid-
ně nahradit bílým jogurtem či odleh-
čenou variantou s trochou kvalitního 
rostlinného oleje a hořčicí.
„Důležité je jíst pravidelně, třeba pět-
krát denně v menších porcích, a pou-
ze tehdy, když je hlad. Také dopřát si 
dostatek pohybu. Výborným zvykem 
může být velikonoční procházka s ro-
dinou,“ dodává Markéta Říhová. 
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pro Večerník

původní
zpravodajství

Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ

PROSTĚJOV Velkou zásluhu na pře-
krásné středeční výstavě velikonočních 
beránků Rotary klubu v Národním domě 
v  Prostějově měly děti ze dvou tříd zá-
kladní školy v  ulici E. Valenty. Čtvrťá-
kům a sedmákům se podařilo na výstavu 
nazdobit rovnou stovku beránků!
„Žáci 4. a 7. třídy ZŠ E. Valenty v Prostějo-
vě se zapojili do tradiční akce zdobení ve-
likonočních beránků, kterou každoročně 
organizuje Rotary klub Prostějov. Letos se 

dětem podařilo nazdobit celkem sto be-
ránků. Byla to opravdu krásná inspirativní 
akce,“ sdělila Večerníku třídní učitelka 4. A. 
Helena Žouželková. „Děti se tímto nejen 
kreativně vyjádřily, ale také přinesly radost 
a úsměvy na tvářích těm, kteří to potřebují. 
Beránky jsme umístili na výstavě v  Národ-
ním domě v Prostějově. A my už se s dětmi 
těšíme na příští rok,“ doplnil Jiří Charvát, 
třídní učitel 7. A. z  prostějovské základní 
školy v ulici E. Valenty. (mik) 
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Soutěž o unikátní album
Madonna Celebration 

26    36    46

Kolik let bylo Marilyn Monroe,

-
-

@

-
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Hanácký divadelní máj 
NĚMČICE NAD HANOU Pokud by Karel Hynek Mácha žil v dnešní době, určitě by si nenechal ujít 
Hanácký divadelní máj v Němčicích nad Hanou. Našel by na něm totiž nejen pohledné herečky, ale Hanácký divadelní máj v Němčicích nad Hanou. Našel by na něm totiž nejen pohledné herečky, ale 
i silné příběhy. A nepochybně by se i zasmál. Jedinečná přehlídka ochotnických souborů bude už po i silné příběhy. A nepochybně by se i zasmál. Jedinečná přehlídka ochotnických souborů bude už po 
39. zahájena v sobotu 26. dubna od 19:00 hodin v místním kině Oko. 39. zahájena v sobotu 26. dubna od 19:00 hodin v místním kině Oko.  
Návštěvníci Hanáckého divadelního máje se letos mo-Návštěvníci Hanáckého divadelního máje se letos mo-
hou těšit na 14 divadelních představení pro všechny hou těšit na 14 divadelních představení pro všechny 
věkové kategorie. O velkou premiéru se hned v sobotu věkové kategorie. O velkou premiéru se hned v sobotu 
postarají mladí domácí divadelníci ze souboru Na štaci postarají mladí domácí divadelníci ze souboru Na štaci 
s komedií Dvě čárky. V neděli 27. dubna od 14:00 hodin s komedií Dvě čárky. V neděli 27. dubna od 14:00 hodin 
pak bude na programu pohádka pro děti O bojácném pak bude na programu pohádka pro děti O bojácném 
Floriánkovi v  podání spolku Bezkamen z  Uherčic, ve Floriánkovi v  podání spolku Bezkamen z  Uherčic, ve 
stejný den od 19:30 hodin vystoupí soubor Bezchibi stejný den od 19:30 hodin vystoupí soubor Bezchibi 
z Brtnice s komedií Nájemníci.  z Brtnice s komedií Nájemníci.  
Tím to ovšem zdaleka neskončí. Každý následující den Tím to ovšem zdaleka neskončí. Každý následující den 
od pondělí až do pátku vždy od 10:00 se pódium pro-od pondělí až do pátku vždy od 10:00 se pódium pro-
mění v pohádkovou říši. Děti budou moci vyrazit s pi-mění v pohádkovou říši. Děti budou moci vyrazit s pi-

ráty na ostrov splněných přání, hledat poněkud ztrace-ráty na ostrov splněných přání, hledat poněkud ztrace-
nou princeznu, dozvědět se něco o čertovi, či dokonce nou princeznu, dozvědět se něco o čertovi, či dokonce 
o čertovi na baterky. V pátek pak v Němčicích vystoupí o čertovi na baterky. V pátek pak v Němčicích vystoupí 
oceňované prostějovské Divadlo Plyšového Medvídka oceňované prostějovské Divadlo Plyšového Medvídka 
s pohádkou Krakonošův hrnek. s pohádkou Krakonošův hrnek. 
Na své si pochopitelně přijdou i dospělí. Představení pro Na své si pochopitelně přijdou i dospělí. Představení pro 
ně budou obvykle začínat od 19:30, na prvního máje ně budou obvykle začínat od 19:30, na prvního máje 
také už od 14:00 hodin. Zajít mohou na skutečně pes-také už od 14:00 hodin. Zajít mohou na skutečně pes-
trou přehlídku nejrůznějších představení, v  níž budou trou přehlídku nejrůznějších představení, v  níž budou 
žánrově převládat hlavně černé komedie. žánrově převládat hlavně černé komedie. 
Slavnostní vyhlášení výsledků 39. ročníku HDM je plá-Slavnostní vyhlášení výsledků 39. ročníku HDM je plá-
nováno na sobotu 3. května od 17:00 hodin.  nováno na sobotu 3. května od 17:00 hodin. (mls)(mls)

NĚMČICČČČČČČČČČČČČČ E NADAAAAAAAAAA HANOU NĚMČICE NAD HANOU  Pokud by Karel Hynek Mácha žil v dnešní době, ururččččččitě bbbyyyy sii nenechal ujítPokud by Karel Hynek Mácha žil v dnešní době, ururururururururururččččččččičičičitě bby sy sy sy sy sy ssy siiiiiii nenechal ujít v dnešní do b

bude v Němčicích bavit celý týden bude v Němčicích bavit celý týden 



Odešla a víc se nevrátí, Odešla a víc se nevrátí, 
vzala si s sebou vše, vzala si s sebou vše, 
co náhle se ztratí. co náhle se ztratí. 
Marné je naříkat, Marné je naříkat, 

nic se tím nezmění, nic se tím nezmění, 
teprve ve vzpomínkáchteprve ve vzpomínkách

všechno se ocení.všechno se ocení.

Dne 24. dubna 2025 Dne 24. dubna 2025 
by se dožila 100 let by se dožila 100 let 

paní Bedřiška DIVIŠOVÁ paní Bedřiška DIVIŠOVÁ 
z Prostějova. z Prostějova. 

Za tichou vzpomínkuZa tichou vzpomínku
děkuje  syn Milošděkuje  syn Miloš

s rodinou.s rodinou.

Kdo v srdci žije, neumírá.Kdo v srdci žije, neumírá.

Dne 26. dubna 2025 Dne 26. dubna 2025 
uplyne první smutný rok, uplyne první smutný rok, 

co nás opustil co nás opustil 
pan František NESVADBÍK pan František NESVADBÍK 

z Klopotovic.z Klopotovic.
S láskou stále vzpomínáS láskou stále vzpomíná

manželka manželka 
a děti s rodinami.a děti s rodinami.

Kdo v srdci žije, neumírá. Kdo v srdci žije, neumírá. 

Dne 26. dubna 2025 Dne 26. dubna 2025 
vzpomenemevzpomeneme

4. smutné výročí úmrtí 4. smutné výročí úmrtí 
naší maminky naší maminky 

paní Rosalie EFFENBERGEROVÉ paní Rosalie EFFENBERGEROVÉ 
z Mostkovic. z Mostkovic. 

Kdo jste ji měli rádi,Kdo jste ji měli rádi,
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

S láskou a úctouS láskou a úctou
vzpomíná Jindřiška, vzpomíná Jindřiška, 

Hana, Zdena a JindřichHana, Zdena a Jindřich
s rodinami. s rodinami. 
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KOUPÍM

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV, 
nám. Svatopluka Čecha 2
(vchod za Zlatou bránou) 

vykupuje a zdarma oceňuje 
veškeré obrazy 
a starožitnosti, 

zlaté šperky 1 g / 1000 Kč. 
Neprodávejte překupníkům, 

ale odborníkům za nejvyšší ceny. 
Jindřich Skácel, tel.: 608 805 775, 

www.gupv.cz 
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Plumlovská 34,  PV, realitypolzer@gmail.com
Ocenění nemovitostí pro dědictví od 500,-Kč

Pokud není uvedeno jinak, platí u všech inzerátů 
třída energetické náročnosti G-mimořádně nehospodárná.

Volejte: 739 322 895

Volejte: 739 322 895

Volejte: 723 335 940

Byt 3+1 Tylova 3.998.000 Kč
RD PV-Vrahovice velká zahrada 5.000.000 Kč

2+1 Waitova po rekonstrukci 16.500 Kč vč. ink

1+1 Plumlovská 30 m2 9.000 Kč +ink
2+1 Olomoucká 100 m2 14.000 Kč+ink
3+1 Plumlovská 100 m2 14.000 Kč+ink
3+kk Vrahovice 115 m2 novostavba byt 13.000 Kč+ink

PRODEJE

PRONÁJ MY

www.realitypolzer.cz

PRO 

KLIENTY
HLEDÁME 

BYTY 
K PRONÁJMU 

739 322 895

Jan Tabery 1945 Domamyslice
Marie Mačáková 1942 Olšany u Prostějova
Růžena Dosedělová 1955 Prostějov
Eva Hrachovinová 1945 Otinoves
Jiří Mačák 1955 Čelechovice na Hané
Karla Křížová 1934 Prostějov

Dobromila Petrželová 1927 Prostějov  

Emilie Sieberová 1955 Prostějov 
Jaromír Král 1945 Prostějov 
Miroslava Brančíková 1956 Prostějov 

Středa 23. dubna 2025
Božena Tomášková 1938 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104 
Jarmila Hrebeňárová 1955 Prostějov 13.00 Obřadní síň Brněnská 104 
Petr Hrdý 1968 Čelčice 14.30 Obřadní síň Brněnská 104 

Čtvrtek 24. dubna 2025
Jiřina Matoušková 1947 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104 
Radoslav Horáček 1928 Pivín 14.00 kostel Pivín 
Lukáš Zwach 1982 Prostějov 13.00 Obřadní síň Brněnská 104 

Pátek 25. dubna 2025
Ivan Pěnička 1956 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104 
MVDr. Václav Smékal 1945 Přemyslovice 13.00 Obřadní síň Brněnská 104  
Svatava Olšanská 1967 Určice 14.30 Obřadní síň Brněnská 104 +

Sobota 26. dubna 2025
Luděk Doležel 1978 Stařechovice 11.00 Obřadní síň Brněnská 104  

Pondělí 28. dubna 2025
Ladislav Vysloužil 1954 Otaslavice 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  

Pátek 25. dubna 2025
Zdenka Kývalová 1945 Prostějov 10.00 Obřadní síň Mlýnská  úzký rodinný kruh

Středa 23. dubna 2025
Věra Ondušková 1951 Kostelec na Hané 11.00 Obřadní síň Prostějov 
Milena Ondrová 1934 Prostějov 11.45 Obřadní síň Prostějov
Vojtěch Dvořák 1949 Prostějov 13.15 Obřadní síň Prostějov 

Bc. Ivo Kroupa - Sadařské a zahradnické 
služby. Odborný řez a výživa ovocných 

stromů, poradenství, údržba živých 
plotů, čištění zanedbaných pozemků.

Tel.: 605 864 140, www.seceni-kaceni.cz 

Odborný řez ovocných stromů. 
Rizikové kácení a další 

zahradnické služby. 
www.zahradymatovcik.cz, 

tel.: 720 420 618
Ing. Igor Maťovčík

Nabízíme kompletní 
vyklízecí práce,

stěhovací služby a sečení trávy. 
Zabezpečujeme také výkup 

starožitností a veteše. 
Jsme z Kroměříže. 

Více na www.vyklidto.cz 
nebo telefonu 774 818 908.

JE DOBRÉ VĚDĚT A ULOŽIT SI !!!
Otvírání zaklapnutých dveří. 
Opravy vodovodních baterií,

WC, plynové ohřívače 
(karmy Po 35-370-371).

JSEM ZDE PRO VÁS JIŽ 30 LET. 
Tato práce je naším koníčkem.

Kontakt 777 135 540

Dám do celoročního pronájmu 300 m2

 zahradu s chatkou, plechovou garáží 
a dílnou ve Vrahovicích. 

Tel. 604 711 585

PRODÁM

Prodám brutálně levně DVD
- 10 Kč, 15 Kč, 20 Kč.

Filmy – péčka, 
romantické série

Harlequin, pohádky.
Bohatý výběr kolem 300 DVD.

Tel. 776 613 092

VÝPRODEJ elektrokol a invalidních
elektroskútrů. Svatoplukova 27, 
Prostějov. Volejte 777 296 610.

Půjčka v hotovosti. 
EXE nevadí.

VOLEJTE, PIŠTE: 
702 924 425

FINANCE

Babičko,Babičko,
stále na Tebe vzpomínáme. stále na Tebe vzpomínáme. 

Dne 27. dubna 2025 Dne 27. dubna 2025 
vzpomenemevzpomeneme

12. smutné výročí úmrtí 12. smutné výročí úmrtí 
paní Libuše MAZALOVÉ paní Libuše MAZALOVÉ 

z Vranovic. z Vranovic. 
Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 

snacha Marta, vnoučata Martin, snacha Marta, vnoučata Martin, 
Markéta a RadekMarkéta a Radek

s rodinami.s rodinami.

NABÍZÍM PEČOVATELSKÉ 
SLUŽBY V DOMÁCÍM 

PROSTŘEDÍ KLIENTA.
Výpomoc s nákupy, polohování 
+ obsluha, malá hygiena, úklid 
domácnosti, žehlení, venčení 

mazlíčků, příp. procházky, 
doprovod k lékaři, na úřady,

dovoz (odvoz) klienta autem atp.
Spolehlivost, zodpovědnost 
a diskrétnost samozřejmostí. 

Možné reference.
Cena dle nátročnosti po dohodě 

s klientem. Tel.: 702 186 031.
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Časem se všechno změní,Časem se všechno změní,
i pláč ustane,i pláč ustane,

v srdci však bolestv srdci však bolest
a vzpomínka na Tebe zůstane.a vzpomínka na Tebe zůstane.

Dne 19. dubna 2025Dne 19. dubna 2025
by oslavil 68. narozeninyby oslavil 68. narozeniny

pan Pavel ZNOJILpan Pavel ZNOJIL
ze Smržic,ze Smržic,

a dne 19. května 2025a dne 19. května 2025
vzpomenemevzpomeneme

17. výročí jeho úmrtí.17. výročí jeho úmrtí.
S láskou vzpomínají S láskou vzpomínají 

a nikdy nezapomenoua nikdy nezapomenou
manželka Dáša, synové Pavel,manželka Dáša, synové Pavel,
Jiří a Tomáš a vnoučata Filip,Jiří a Tomáš a vnoučata Filip,

Ema, Pavlík a Kubík.Ema, Pavlík a Kubík.
Hvězdy Ti nesvítí, Hvězdy Ti nesvítí, 
slunce Tě nehřeje,slunce Tě nehřeje,

už se k nám nevrátíš,už se k nám nevrátíš,
už není naděje.už není naděje.

Kam oči pohlédnou,Kam oči pohlédnou,
všude Tě hledají,všude Tě hledají,
nikde Tě nespatří,nikde Tě nespatří,

jen slzy padají.jen slzy padají.

Dne 20. dubna 2025Dne 20. dubna 2025
jsme vzpomenulijsme vzpomenuli

2. smutné výročí úmrtí2. smutné výročí úmrtí
pana Oldřicha JENEŠEpana Oldřicha JENEŠE

z Domamyslic.z Domamyslic.

A dnes, tj. 22. dubna 2025,A dnes, tj. 22. dubna 2025,
vzpomínáme vzpomínáme 

10. smutné výročí od úmrtí10. smutné výročí od úmrtí
pana Martina JENEŠE.pana Martina JENEŠE.
S láskou a úctou navždyS láskou a úctou navždy

vzpomíná a nikdyvzpomíná a nikdy
nezapomenenezapomene

rodina Jenešova.rodina Jenešova.

Dne 25. dubna 2025Dne 25. dubna 2025
tomu bude 46 roků,tomu bude 46 roků,

kdy nás neočekávaně opustila kdy nás neočekávaně opustila 
naše drahá maminka naše drahá maminka 

paní Jarmila BRABCOVÁ.paní Jarmila BRABCOVÁ.

A dne 26. května 2025 A dne 26. května 2025 
uplyne 29 let od chvíle,uplyne 29 let od chvíle,
kdy nás náhle opustil kdy nás náhle opustil 

náš drahý otec náš drahý otec 
pan MUDr. Jan BRABEC.pan MUDr. Jan BRABEC. 

Kdo jste je měli rádi, Kdo jste je měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

PhDr. Jiřina Rédrová PhDr. Jiřina Rédrová 
a Mgr. Jarmila Ottová, a Mgr. Jarmila Ottová, 

dcery s rodinami. dcery s rodinami. 
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Plech vyložíme pečícím papírem, po-
sypeme skořící a vanilkovým cukrem. 
Naskládáme pokrájená jablka. Vejce 
vyšleháme s cukrem a postupně při-
dáváme olej, vlažnou vodu a mouku 
smíchanou s  práškem do pečiva. 
(1. tajenka)  a  vložíme do předem 
vyhřáté trouby na 180 °C. Pečeme asi 
20 minut. Po vychladnutí piškot pře-
klopíme (2.tajenka) .

 Uvaříme si pudink a  do vy-
chladlého zašleháme zakysané sme-
tany.  Na upečený piškot rozetřeme 
pudinkový krém, posypeme nastrou-
hanou čokoládou a necháme v chlad-
nu ztuhnout.

750 g jablek
1 ČL skořice
1 vanilkový cukr
čokoláda na ozdobení.

4 vejce
200 g polohrubé mouky
1/2 balíčku prášku do pečiva
200 g moučkového cukru
2 PL oleje
2 PL vlažné vody.

300 ml mléka
1 vanilkový pudink
4 PL krupicového cukru
400 g zakysané smetany.

ALČA, 
ATLET, 
CALX, 
DIVY, 
EDEN, 
GLUKÓZA, 
HYDRANT, 
KIRA, 
LEGRACE, 
LOUŽ, 
NYLON, 
PAVÉ, 
PÉČE, 
PĚST, 
PLÉD, 
PLES, 
PLŽI, 
POUŠŤ, 
PUDL, 
SPOTY, 
STOKY, 
ŠODÓ, 
TÉMA, 
UHLÍ, 
VERŠ, 
ZLOM

Správná odpověď: …BOLÍ ZÁDA…

Správná odpověď: 1, 2, 5, 1

1. tajenka: Sojové nudličky dáme do…

Na pánvi rozpálíme olej…

Správná odpověď: Kotva

2. tajenka:

Kořeny má skryté zrakům,
tyčí se však málem k mrakům.

Vypíná se výš a výš,
přece růst to nevidíš.

Co je to?

Vy
pře

VolňáskyVolňásky
na jarní Floruna jarní Floru

@

CHCHCECETET VVYHYHRÁRÁÁTTT DVDVD Ě VSVSTUT PEPENKKNKYY NANAN  JARRNÍNÍ FLOLORURU OLOOLOMOMOM UCUC???

@

Výherce: Darina MachováLIDOVKA

Výherce:
Lucie Petyrková, Adam Novák,

Alena Hochmanová,
Eva Hurbanová,

Martina Jakubková

ČARODĚJNICE PLUMLOV

Výherce: Veronika KamenáVLASTA REDL

Výherce: Jitka VlachováBĚLECKÝ MLÝN



I Země má svůj svátek. A slaví ho miliony lidí z více než 140 zemí světa. Po ce-
lém světě se konají jarmarky, festivaly, pochody, soutěže a jiné aktivity na ti-
sících místech. I letos se k oslavám Dne Země připojí lidé z Prostějova. Na 
náměstí T. G. Masaryka se bude v sobotu 26. dubna od 8:00 do 13:00 hodin 
konat oblíbená osvětová akce spojená s ekojarmarkem. 
Pro návštěvníky budou na náměstí připraveny hravé i vzdělávací aktivity pro děti 
i dospělé. „Lidé se mohou těšit na stánky s výrobky lidových řemeslníků, ukáz-
ky řemesel, živočichy ze záchranné stanice, prodej keramiky, košíků, ochutnávku 
zdravé výživy, regionální produkty, občerstvení, skákací hrad či malování na obli-
čej,“ vyjmenovala Eva Zatloukalová z pořádajícího Ekocentra Iris. Po celou dobu 
bude probíhat kulturní program. Hrát bude kapela Angel Factory, v 10:00 hodin 
vystoupí s orientálními tanci skupina Jahanara Tribe, od 11:30 se představí Maňás-
kové divadlo Sluníčko.

KDY: SOBOTA 26. DUBNA OD 8:00 DO 13:00 HODIN   
KDE: NÁMÌSTÍ T. G. MASARYKA   

Pernštýnské nám. 176

Zámek
Prostìjov

do 25. dubna
Ohlédnutí
výstava obrazů Miroslava Šmída

Školní 4, Prostějov

Kulturní klub
DUHA

pátek 25. a sobota 26. dubna
18:00 Závěrečný večer 

tanečních kurzů pro pokročilé
akce se koná
ve Společenském domě  v Prostějově
sobota 26. dubna
10:00 Roztančená scéna
regionální finále přehlídky 
dětských folklórních souborů 
(Městské divadlo v Prostějově)
neděle 27. dubna
16:00 Taneční odpoledne 

nejen pro seniory
k tanci hrají manželé Vyroubalovi

Knihovna

Vápenice 9, Prostějov
čtvrtek 24. dubna
17:15 Anna Brzáková: Jak vzniká kniha
beseda

Galerie
Špalíèek

Uprkova 18, Prostějov
do 30. dubna
Léčivé jaro
výstava
do 25. května 
Na Vánoce doma!
výstava - 110 let od zahájení I. světové války
Kašpárek z pohádky do pohádky
výstava
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Knihovna

Skálovo nám. 6, Prostějov
středa 23. dubna
10:00 a 13:00 Jak na chytrý telefon 

nebo tablet
kurz pro seniory od 65 let
17:00 Setkání se spisovatelkou 

Terezou Boučkovou
beseda
pátek 25. dubna
15:30 Poradna SOS 

pro spotřebitele
služba pro veřejnost zdarma
do 30. června
Pohádkové čtecí babičky 
a dědečkové očima dětí
výstava obrázků

Èarodìjnice v zámeckém sklepì
Jak vypadá doupě čarodějnic v barokním sklepení zámku? Co dělají ve volném čase? 
Jak nahlíží na slavné pohádkové kolegyně a co si myslí o tradicích filipojakubské 
noci? Odpovědi na tyto i další otázky se dozvíte během Čarodějného zámeckého 
sklepa v  Čechách pod Kosířem v  sobotu 26. a  neděli 27. dubna 2025 vždy od 
11:00, 13:00, 14:00 a 15:00 hodin. Rezervace je možná prostřednictvím e-mailu 
rezervacecpk@vmo.cz nebo na telefonu 773 784 110. 

Město Němčice nad Hanou zve na 39. ročník divadelní přehlídky amatérských 
souborů Hanácký divadelní máj. Slavnostní zahájení je do kina Oko naplánováno 
na sobotu 26. dubna od 19:00 hodin. Ihned poté vystoupí domácí divadelní 
soubor Na štaci s  komedií Dvě čárky. V  neděli 27. dubna od 14:00 hodin 
bude na programu pohádka pro děti O bojácném Floriánkovi v podání spolku 
Bezkamen z Uherčic, ve stejný den od 19:30 hodin vystoupí soubor Bezchibi 
z Brtnice s komedií Nájemníci.

Řeznictví Mirgovi z Plumlova zve na akci u příležitosti 30. výročí založení rodinné 
firmy, která se bude konat v sobotu 26. dubna od 12:00 hodin v kempu Žralok 
v Plumlově. Od 12:00 hodin bude hrát reprodukovaná hudba, o hodinu později 
vystoupí skupina Romantica. Připraveno bude vepřové maso na rožni, klobásy na 
grilu, domácí bramboráky a také prodej masných výrobků k odnášce. Vstup volný.  

Rej èarodìjnic v Kralicích 
Už dvaadvacátý ročník reje čarodějnic v  sobotu 26. dubna od 15.00 hodin 
uspořádá TJ Sokol Kralice na Hané ve spolupráci s městysem. V sokolském parku 
se mohou návštěvníci těšit na čarodějnický průvod, stezku plnou úkolů, ohňovou 
show, malování na obličej či skákací hrad. Večerní program pak bude patřit 
diskotéce a scházet nemůže ani bohaté občerstvení. Vstupné na akci je 80 korun, 
děti do patnácti let pak mohou přijít zdarma.  

Pálení èarodìjnic v Záhoøí
Tradiční oblíbená akce k  příležitosti pálení čarodějnic proběhne v  sobotu 
26. dubna od 17.00 hodin také v Čechovicích na farmičce Záhoří. Zde bude čekat 
na děti stezka s  mnoha úkoly, za které pro ně bude připravena sladká odměna. 
Chybět samozřejmě nemůže ani zapálení vatry od 19.00 hodin a bohatý program 
bude pokračovat i v pozdějších večerních hodinách. 

V  sobotu 26. dubna od 16.00 hodin dojde k  pálení čarodějnic také v  Brodku 
u Prostějova. Městys zde pořádá tradiční akci u fotbalového hřiště a na děti čeká řada 
soutěží, vyhlášení soutěže o nejhezčí čarodějnici, opékání špekáčků i samotné pálení.

VEÈER U TVVEÈER U TV
na co kouknout

KULTURAKULTURA
nechte se ohromit

Kino 
Metro 70

Školní 1, Prostějov
úterý 22. dubna
15:00 Bridget Jonesová: 

Láskou šílená
komedie
17:30 Vyšehrad Dvje
komedie
20:00 Hříšníci
horor
středa 23. dubna
17:30 Vyšehrad Dvje
20:00 Tenkrát v lese
dokumentární
čtvrtek 24. dubna
17:15 Žlutou žábou 

do země modrého nebe
dokumentární
20:00 Zúčtování 2
akční
pátek 25. dubna
15:00 Minecraft film
animovaný 
15:20 Myška a medvěd na cestách
animovaný / MINI KINO
17:30 Vyšehrad Dvje
20:00 Until Dawn
horor
sobota 26. dubna
15:00 Minecraft film
17:20 Žlutou žábou do země 

modrého nebe
17:40 Páv
komedie / KINO KAFE
20:00 Vyšehrad Dvje
neděle 27. dubna
10:00 Minecraft film
15:00 Panda a já
rodinný
17:30 Pink Floyd
hudební
17:40 EOS: Van Gogh - Básníci 

a milenci
umělecký / KINO KAFE
20:00 Vyšehrad Dvje

Vojáčkovo nám. 1, Prostějov

Mìstské divadlo
Prostìjov

středa 23. dubna
19:00 Za dveřmi kanceláří
komedie / vyprodáno
čtvrtek 24. dubna
18:00 Večer francouzského divadla
pořádá: Cyrilometodějské gymnázium, 
ZŠ a MŠ v Prostějově
pátek 25. dubna
19:00 Oslava 20 let Divadla Point
slavnostní večer

od 25. dubna
Restaurování. Prosíme nesedat!
výstava
čtvrtek 24. dubna
17:00 Ztracený ráj Luboše Kafky
vernisáž výstavy
do 18. května
Šťastná to žena
výstava k 170. výročí prvního 
vydání Babičky Boženy Němcové
do 4. ledna 2026
Úvazy šátků na Hané
výstava

 nám. T. G. Masaryka 2 , Prostějov

Muzeum a galerie
v Prostìjovì

každý čtvrtek a pátek
13:00 Pozorování Slunce
probíhá pouze za jasné oblohy
20:30 Pozorování noční oblohy
prohlídka souhvězdí, dvojhvězd, hvězdo-
kup, mlhovin, galaxií a planety Saturn
sobota 26. dubna
15:00 Astrosobota 

se zatměním Slunce
Pokud bude zataženo, pozorování se
nekoná. Nezapomeňte
se objednat (724 013 039)

Kolářovy sady 3348, Prostějov

Hvìzdárna

Pohádka všech českých pohádek o pyšné princezně Krasomile, která odmítla 
vzít si za muže krále Miroslava. Ten si to však nenechal líbit a v přestrojení za 
zahradníka se dostal do služby na její zámek. Pomocí práce a lásky napravil 
princezninu pýchu, nejdřív však pro ni vypěstoval zpívající květinu. A to neby-
lo v Půlnočním království jen tak – díky proradným rádcům král zakázal v celé 
své zemi zpívat. Než se vše v dobré obrátilo, museli Král Miroslav s princeznou 
Krasomilou uprchnout ze zámku, cestou se skrývat u prostých lidí, a tím se 
princezně otevřely ještě více věci, o kterých neměla dosud ani tušení…

Tetín 1, Prostějov

AKADEMIE SENIORÙ LIPKA, Z.S.

úterý 22. dubna
14:00 Návštěva hvězdárny
sraz u hvězdárny

AKTIVITYAKTIVITY
zapojte se

RÙZNÉ . . .

Svaz tělesně postižených v ČR, o.s. 
v Prostějově, Kostelecká 17, 

nabízí k zapůjčení rehabilitační 
a kompenzační pomůcky, 

např. polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, pevná a pojízdná chodítka, 

pevná a pojízdná WC křesla, 
servírovací stolky aj. 

Úřední hodiny: 
PO, ST 9:00 - 15:00

Provozní doba: 
PO – ČT 9:00 – 15:00
PÁ 9:00 – 13:00 

Bližší informace na tel.: 
588 008 095
724 706 773
704 526 518

SETKÁNÍ ANONYMNÍCH ALKOHOLIKŮ
se koná každý čtvrtek v 18:00 hodin, na adrese: Šárka 10a, Prostějov. 

Kontakt: 728 354 716, e-mail: prostejov@aamail.cz.
Ani silná vůle, ani láska tvoje či blízkých nestačí. 

Neboj se požádat o pomoc. Nám se jí dostalo a teď ji nabízíme tobě.

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH 

OSOB V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, 
Prostějov 796 01, 
tel. 775 549 777
Provozní doba: 

ÚT a ST:  
8:30 – 11:30 a 13:00 – 16:30 

ČT:
jen pro objednané klienty

Můžete využít služeb našeho zaříze-
ní v podobě odborného sociálního 
poradenství a  nabídky baterií do 
sluchadel a drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).

Regionální pracoviště TyfloCentra Olomouc v Prostějově
nadále poskytuje služby nevidomým a  slabozrakým občanům na adrese: 

Kostelecká 17, Prostějov. 
PO: 8:00 – 12:00 a 12:30 – 14:00Provozní doba:
ÚT a ST:  po telefonické domluvě

Nezisková organizace Duševní opora v komunitě, z.ú.
Poskytujeme bezplatnou sociální službu pro lidi s duševním 

onemocněním ve věku 16 - 64 let, na adrese Kravařova 9, Prostějov.
Nevíte si rady? Potřebujete pomoc něco vyřídit? Chybí vám smysluplná 

činnost nebo společnost jiných lidí? Potřebujete ve své situaci něco změnit?
Kontaktujte nás:

Tel: 735 914 405, e-mail: lenka.redova@prostedok.cz
Více informací o nás na: prostedok.cz

MIMO MÌSTOMIMO MÌSTO
vyrazte si

KDY: NEDÌLE 27. DUBNA 16:05
KDE: NOVA POHÁDKA

Svatoplukova 15, Prostějov

SONS PROSTÌJOV

Prostějovská pobočka 
Sjednocené org. nevidomých 

a slabozrakých (SONS) 
poskytuje zrakově postiženým klien-
tům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a dopomoc v rám-
ci dobrovolnické služby. Dále nabízí 
možnost zapůjčení kompenzačních 
pomůcek a  zajišťuje pomoc při vy-
řizování záležitostí v  rámci výhod 
a dávek soc. péče.

Kontakt: Svatoplukova 15, Prostějov, 
e-mail: prostejov-odbocka@sons.cz,
tel.: 770 101 434, 778 710 647. 
Sjednání schůzky po tel. domluvě.

TIP VEÈERNÍKU

Husovo nám. 67, Prostějov

EKOCENTRUM IRIS

středa 23. dubna
8:37 Bruntál a Uhlířský vrch
exkurze nejen pro seniory, ráno společ-
ný odjezd vlakem
sobota 26. dubna
8:00 Den Země
tradiční akce spojená s  ekojarmarkem 
na hlavním prostějovském náměstí

DEN ZEMĚ NA NÁMĚSTÍ PYŠNÁ PRINCEZNA

Kostelní 46, Konice

Zámek
Konice

do 9. května
Pestrý svět naděje
výstava Evy Ovčáčkové

Školní 4, Prostějov

Kino klub
DUHA

středa 23. dubna
14:00 Prezidentova žena
komedie
sobota 26. dubna
16:00 Kamarádi z TV 1
pásmo pohádek
18:00 Tobiho cesta

k létajícím řekám
rodinný

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem

Zámek Èechy 
pod Kosíøem

sobota 26. a neděle 27. dubna
11:00 Čarodějný zámecký sklep
humorně laděný program 
pro rodiny s dětmi

Hanácký auto moto veterán klub v AČR Prostějov pořádá
v sobotu 26. dubna od 7:00 do 12:00 hodin MOTORISTICKOU BURZU,

 a to na parkovišti před supermarketem Tesco Prostějov - Držovice.

V celkem dvou semifinálových kolech
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Mistrovství Česka a Slovenska 

přivítalo účast 234 modelářů 

s 807 plastikovými modely 
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➢Více na stranách 28 a 29

PROSTĚJOV Proti dvojici tradičních značek, které jsou však aktuálně před svěřenci 

trenéra Jozefa Webera, se ukázali fotbalisté Prostějova v průběhu Velikonoc. Ve 

středečním utkání na půdě Zbrojovky dokázali získat bod za vydřenou remízu 1:1. 

V nedělním utkání pak přivítali soupeře z Opavy a druhý domácí duel v řadě bran-

ky nenabídl. Obě utkání pak přinesla pro oko fanouška spíše fotbalovou nudu, ale 

pro Prostějov tyto výsledky znamenají, že jejich bodové rozestupy zůstávají stejné 

od příček před nimi, ale i od sestupových starostí.

Jan FREHAR



„Protože klub je menší než prostory, 
kde běžně vystupujeme, rozhod-
li jsme se zapracovat na vizuální 
stránce a podpořit prostor světelnou 
a projekční show. Po celý koncert se 
za kapelou promítala projekce, která 
umocňovala emoce a  náladu písní 
a  textů. Dokonce došlo i  na ‚pre-

miéru‘ projekce videoklipu k  pís-
ničce Ztroskotaná, který nám před 
několika lety zpracovala studentka 
umělecké školy. Nakonec jsme ho 
nepoužili a  zůstali jsme u  hraného 
videoklipu, jak jej mohou fanoušci 
vidět na našem youtube kanálu,“ vy-
světlila Gabriela. 
Podle návštěvníků byla nálada na 
pódiu i  v  jevišti výborná a  všichni 
se skvěle bavili. Přátelskou, komor-
ní a v podstatě rodinnou atmosféru 
umocnilo vystoupení již zmíněného 
Marka. „Vyplnil pauzu a zasloužil si 
velký obdiv. V  podstatě kluk, který 
hraje jako profík. Že je z rodiny mu-
zikantů se nezapře,“ chválil mladého 
muzikanta jeden z návštěvníků. 
„Koncert mi přinesl spoustu rados-

ti, smíchu a setkání. Překvapilo mě, 
kolik lidí za námi přijelo z dalekého 
okolí. Velmi si vážím všech, kteří do-
razili, dobře se s námi bavili a odchá-
zeli spokojeni s  úsměvem od ucha 
k uchu,“ dodala Gabriela.
Kdo koncert propásl, může kapelu 
zastihnout 23. května 2025 v letním 
kině v  Boskovicích, kde vystoupí 
jako support Vojty Dyka a jeho ka-
pely. Pokud to nevyjde ani tam, urči-
tě nezmeškejte 28. června 2025 fes-
tival Rock na Plumlově, kde budou 
rovněž k slyšení a vidění. 
Pokud se na živé vystoupení ne-
dostanete, těšte se na podzim, kdy 
Gabriela V.G. představí nový singl 
a videoklip, na němž již s kapelou 
pracuje.

Gabriela V.G. ovládlaGabriela V.G. ovládla

PROSTĚJOV Drobná mladá tmavovláska s  kytarou 

a ohromujícím hlasem vystoupila spolu s kapelou v so-

botu 12. dubna na komorním koncertu v jednom z no-

vě otevřených podniků v Prostějově. Na pomoc si vzala 

i nadějného muzikanta, kterého si sama vychovala. 

V roli bubeníka se publiku představil její teprve 12letý 

syn Marek Vodrážka. A protože v kapele hraje i manžel 

Gabriely V.G., šlo o takřka rodinné vystoupení. 

-
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Kristýna BOHATOVÁKristýna BOHATOVÁ

Olga Lounová je známá kladným vztahem 
k  dětem, což prokázala i  na prostějovském 
koncertu, kdy si tlupu dívek vytáhla přímo na 
pódium. „S každým si povídala, šla v průbě-
hu koncertu i dolů mezi publikum. Je to skvě-
lá zpěvačka a  supr ženská,“ nechal se slyšet 
jeden z návštěvníků. Jeho dcera zase byla po-
těšena vystoupením Terezy s růžovými vlasy, 
s níž získala i společnou fotku. „Ohlasy jsou 
mimořádně skvělé, ti, co přišli, si to náramně 
užili. Lidé ocenili skvělou atmosféru, mož-
nost dotknout se, vyfotit se a  získat podpis 
od účinkujících,“ uvedl pro Večerník pořada-
tel Lubomír Knoll. Jak dodal, už 20. června 
pořádá další velkou akci, tentokrát Česko-
slovenský Fest. V kempu Žralok v Plumlově 
vystoupí Pavel Callta a Adam Ďurica.  

PROSTĚJOV V  neděli 13. dubna vystoupily v  prostějovském 
KaSCentru dvě známé a populární zpěvačky, multifunkční Olga 
Lounová a vítězka soutěže Česko Slovenská Superstar 2018 Tere-
za Mašková. Moderátorem byl herec Roman Vojtek, který publi-
ku rovněž zazpíval. Koncert zahájil vystoupením DJ Michael Jay.   

Kristýna BOHATOVÁ

TOVAČOVTOVAČOV Až nečekaně velkou návštěvnost a  projevený zájem ze strany 
velkého množství lidí sklidila hned první den retrospektivní výstava Vladi-
míra Bruntona z Kostelce na Hané s názvem Více než fotografie – umělec-
ký odkaz. Celoroční expozice na zámku v Tovačově byla odhalena v sobotu 
12. dubna slavnostní vernisáží. 
Vladimír Brunton je umělec spojující 
tradici s  inovací a  řemeslo s  uměním. 
Jeho díla vynikají technickou kvalitou, 
originalitou a trvanlivostí. Vyvinul pře-
nos fotografií na plátno, využívá staré 
pracovní postupy a vytvořil i vlastní vel-
koformátový papír, který byl inspirova-
ný japonskými technikami.
Výstava na zámku v  Tovačově nabízí 
průřez jeho tvorby, životní cesty i napl-
nění jeho duchovní touhy. „Na zámku 
působím sedmnáct let, z toho deset roků 
spolupracuji s panem Miroslavem Švan-
carou na přípravě výstav. Právě on mi do-
poručil pana Bruntona. A za sebe mohu 

říct, že takto originální a výrazný umělec 
u  nás ještě nevystavoval,“ vysekla auto-
rovi poklonu kastelánka tovačovského 
zámku Květa Zajícová. 
Pozvání na vernisáž přijal i  další úžas-
ný umělec a člověk. „Jelikož stále učím 
na fotografické škole, tak vím, že se 
mladí stále hodně zajímají o  staré fo-
tografické techniky. A  právě Vladimír 
je hodně propaguje, díky čemuž jeho 
dílo zajímá i nastupující generaci. Jeho 
postupy navíc posouvají fotografii až na 
uměleckou úroveň grafiky či malířství,“ 
pochválil svého kolegu Jindřich Štreit, 
kterého s  Bruntonem mimo jiné spo-

juje i to, že oba strávili nějaký čas v Ja-
ponsku. „Nicméně jsme oba tuto zemi 
zachytili docela jinýma očima, každý 
má svoji cestu, nyní se však obě tyto 
cesty setkávají v Tovačově,“ uzavřel svůj 
proslov Jindřich Štreit. 
Samotný autor byl velkou návštěvností 
vernisáže i  zájmem o své dílo příjemně 
zaskočen. „Všem zúčastněným za to moc 
děkuji,“ vzkázal Brunton, který expozici 
rozdělil do tří částí. „První místnost ma-
puje cestu od klasické barevné fotografie 

přes Polaroid a  černobílou fotografii až 
po historické techniky. Druhá se zamě-
řuje na můj vztah k  přírodním silám, 
které člověka převyšují. V ní budou i díla 
s  duchovní tematikou jako Odhalená 
Kabala propojující umění s filozofii. Tře-
tí místnost představí portréty osobností 
naší vlasti, témata ženy, přírody a zátiší,“ 
prozradil samotný Vladimír Brunton 
koncepci své prodejní výstavy, která 
bude na zámku v Tovačově umístěna po 
celý následující rok.

-

Martin ZAORAL



V pořadí jubilejní padesátý ročník 
přinesl novinku. „Rozhodli jsme 
se to celé udělat trochu jinak, 
abychom se odlišili od ročníků 
předešlých a  soutěž udělali atrak-
tivní pro modeláře i ty, co se přišli 
jen podívat. Společně s kolegy ze 

Slovenska jsme se rozhodli uspo-
řádat Otevřené mistrovství Česko 
– Slovenska v plastikovém mode-
lářství, které bylo hodnoceno sys-
témem líbí – nelíbí v jednotlivých 
kategoriích,“ uvedl za pořadatele 
Josef Skalický.  

Na výstavu do Sportcentra proudily 
od ranních hodin davy návštěvní-
ků. Čekaly na ně modely letadel, 
vrtulníků, lodí, ponorek, lokomo-
tiv, železničních vagonů, nádraží 
a  mnoho dalších relikvií. Naprostá 
modelářská všehochuť nabídla ori-
ginality a ukázala, co lze vymodelo-
vat a postavit. A bylo toho opravdu 
požehnaně. „Osobně jsem u vytrže-
ní z  Car tanku Nikolaje Lebeděva. 
Hned jsem si googlil, co je to vůbec 
zač. A teď koukám, že to byl oprav-
du kolos. Byl vysoký zhruba 9 met-
rů, vážil kolem 50 tun a neměl pásy. 
Ty nahrazovala dvě obrovská kola 
vpředu a jedno menší vzadu. Každé 
z  nich bylo poháněno spalovacím 
motorem s  výkonem 250  koní,“ 
kroutil hlavou Pavel Ovčáček. Nut-
no dodat, že prototyp vyrobený 
v  roce 1917 nikdy do boje nasazen 

nebyl. Další z návštěvníků oceňoval 
perfektní provedení. „Nikdy bych 
neřekl, že tenhle stroj je z papíru. Vy-
padá úplně přesně jako ten skuteč-

ný,“ nadchl Jana Dvořáka oceněný 
vrtulník MiL Mi-8MT ‚Hip-H’ Pavla 
Hirnera, který získal titul Velikonoč-
ní mistr. Zájem byl i o venkovní ex-

pozici, kde modeláři předváděli sta-
vební stroje při práci. „Celkem bylo 
oceněno 142 modelů zařazených do 
40 kategorií,“ doplnili pořadatelé.  

DZBEL Jára Cimrman či Jára da Cimrman (úředně 
Jaroslav Cimrman) je fiktivní postava univerzálního 
českého génia, kterou vytvořili Jiří Šebánek a Zdeněk 
Svěrák. Cimrman se poprvé objevil roku 1966 v po-
řadu Nealkoholická vinárna U  Pavouka v  Českoslo-
venském rozhlase jako řidič parního válce a  sochař. 
Ještě téhož roku autoři založili Divadlo Járy Cimrma-
na, které dodnes uvádí hry přisuzované Cimrmanovi 
a zároveň zpracovává fiktivní život a dílo člověka po-
pisovaného jako génius a všeuměl. Jára Cimrman má 
v  české kultuře značný ohlas, v  roce 2005 dokonce 
zvítězil v anketě Největší Čech. A svou stopu zanechal 
i v našem regionu!

Kristýna BOHATOVÁ
Jednu z nich v podobě Povozové zastávky Večerník ob-
jevil ve Dzbelu. Český velikán Jára da Cimrman dle ne-
dochovaných zpráv zapomenutých očitých svědků kolem 
roku 1898 procházel znaven Dzbelem. Na tomto místě 
ulevil znaveným nohám a usedl na pařez. Chtěl si zastavit 
koňský povoz, ale neměl sil na sebe upozorňovat, proto 

na strom u  cesty připevnil veliký improvizovaný nápis 
ZASTÁVKA, aby nemusel stopovat a mohl klidně spát. 
K večeru kolem jedoucí drožkář vracející se domů uviděl 
improvizovanou značku, a protože měl strach porušit zá-
kon, o kterém by nevěděl, vyčkal probuzení mistra. Ten se 
nechal zmateným drožkářem naložit a ulehčil si tak svou 
strastiplnou pouť. Mistr tedy v těchto místech instaloval 
první Povozovou zastávku na znamení. Toliko autor díla 
a majitel přilehlé nemovitosti Pavel Příhoda. 
V  nedalekém Jesenci je zase Vyhlídková lavička Járy Ci-
mrmana. Dočtete se na ní, že zde Jára Cimrman s největší 
pravděpodobností při své cestě po Moravě někdy mezi lety 
1905–1914 vyplivl či zanechal v jiné formě třešňovou pec-
ku. A tím položil základní pecku nynější třešňové aleje. 
Stopy zanechal i na Běleckém Mlýně, kde Léta Páně 1913 
pozorujíce koupající se mlynářskou čeládku vynalezl 
dvoudílné plavky. 
A  konečně před časem byla instalována Cimrmano-
va přenosná rozhledna. Umístěna byla na Velký Kosíř 
4 419 dm. n. m. Protože je přenosná, na místě samém ji 
najdete jen občas, bohužel. 
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Modeláøský Prostìjov zaplnil Sportcentrum
PROSTĚJOV Veřejnou soutěž plastikových modelářů 
„VELIKONOČNÍ PROSTĚJOV“ 2025 a  otevřené Česko – 
Slovenské mistrovství v plastikovém modelářství uspořá-
dal v pátek 18. dubna 2025 v prostějovském Sportcentru 
– DDM Hanácký klub plastikových modelářů při AMK 
MINERVA Prostějov. Mezinárodní dostaveníčko modelářů 
všech věkových kategorií přilákalo stovky návštěvníků z ce-
lé Moravy. Ti měli možnost zhlédnout 807 modelů 234 mo-
delářů. Nejstarší z nich oslaví letos 83 narozeniny, nejmlad-
šímu modeláři jsou pouhé 4 roky.

PROSTĚJOV Štěpánka Kašíko-
vá z  Výjezdní stanice Prostějov 
obdržela cenu AZZS ČR za celo-
životní přínos záchranné službě. 
Ve zdravotnictví pracuje už té-
měř tři desítky let.  K ocenění jí 
blahopřejí nejen kolegové. 
Paní Štěpánka Kašíková ukončila 
studia na prostějovské zdravotnic-
ké střední škole v roce 1979. Hned 
poté začala pracovat jako zdravot-
ní sestra na chirurgickém odděle-
ní nemocnice Prostějov. V 90. le-
tech nastoupila na oddělení ARO 
v téže nemocnici. 
V  průběhu kariéry vystudovala 
specializaci ARIP a v roce 1996 stá-
la u zrodu samostatné, tehdy okres-
ní zdravotnické záchranné služby 
v Prostějově. Kromě výjezdové čin-
nosti působila také jako operátorka 
ZOS a později jako vrchní sestra.
I když by si nyní mohla užívat za-
slouženého důchodu ve společnos-

ti dvou synů a  pěti vnoučat, stále 
se alespoň na poloviční úvazek 
věnuje výjezdové činnosti. S  tem-
peramentem na rozdávání se stará 
o  příjemné prostředí na základně 
a  předává své bohaté zkušenosti 
začínajícím mladým záchranářům. 

„Za neutuchající elán, temperament 
a  téměř 30 let v  přednemocniční 
neodkladné péči přejeme Štěpánce 
do dalších let jen to nejlepší, pevné 
zdraví a spokojenost. A děkujeme,“ 
vzkazují všichni kolegové z  krajské 
olomoucké záchranky. (kib)

PROSTĚJOV Děti, které umí 
zpívat a zároveň znají hanácké pís-
ničky, se sešly v sobotu 12. dubna 
v  Kulturním klubu Duha v  pros-
tějovské Školní ulici na krajském 
kole pěvecké soutěže O hanácky-
ho kohóta. Celkem se jich tu před-
stavilo 33, postupně se utkaly ve 
třech věkových kategoriích. 
Postoupit do krajského kola nebylo 
pro malé zpěváky snadné. O to těžší 
bylo uspět v  ještě nabitější konku-
renci. Jednotliví soutěžící se utkali 
ve třech věkových kategoriích. Mezi 
těmi nejmladšími do 9 let jich sou-
těžilo devět, stejný počet se sešel ve 
druhé kategorii deseti a jedenáctile-
tých. Nejobsazenější byla kategorie 
dětí ve věku od 12 do 15 let, kde se 
utkalo celkem patnáct dětí. Velmi 
dobře si mezi nimi vedla zástup-

kyně Prostějovska Zdislava Tichá, 
která brala pomyslné třetí místo. 
Na prvních dvou se umístily Julie 
Vodičková a  Petra Buřinská, které 
do krajského kola pronikly z okres-
ních kol v  Šumperku a  Kroměříži. 
„Obě postupují do Moravsko-slez-

ského kola, jež proběhne v  květnu 
v  prostorách Janíkovy stodoly ve 
Valašském muzeu v přírodě v Rož-
nově pod Radhoštěm. Zdislava Ti-
chá je náhradnicí,“ prozradila Pavla 
Vašková z pořádajícího Kulturního 
klubu Duha. (mls) 

Zpìváci z celého kraje 
O hanáckyho

kohóta

pro Večerník 

původní
reportáž
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POVAŽSKÁ BYSTRICA Od 
31. března až do 3. dubna pokra-
čovala další akcí spolupráce pro-
stějovské zdravotnické školy se 
SZŠ Považská Bystrica. Celkem 
dvanáct studentů se třemi vyuču-
jícími se účastnilo aktivit v  ATC 
Baldovec, kde si společně se stu-
denty a  pedagožkami prostějov-
ské „zdravky“ v  rámci projektu 
– V4 Gen Mini-Grant vyzkoušelo 
základní techniky relaxací. 
„Šlo hlavně o metamorfní techniky, 
procvičení a  uvolnění bederních 
svalů iliopsoas, dechová cvičení 
jako prevence bolesti zad a  uvol-
nění bránice pomocných decho-
vých svalů. Všechny aktivity byly 
vhodně doplněny prvky aroma-
terapie a  muzikoterapie. Součástí 
byla i turistika, konkrétně návštěva 
jeskyně Lidomorna v přírodní re-
zervaci Bílá voda, zříceniny hra-
du Holštejn, kamenného lomu 
a  údolí Staré Rasovny. Večery 

pak byly tráveny v duchu veselém 
a  kamarádském a  vznikala i  nová 
přátelství,“ popsal Martin Mokroš, 
ředitel Střední zdravotnické školy 
v Prostějově. Poslední den pobytu 
se návštěvníci přesunuli do Pros-

tějova a zavítali na zdravotnickou 
školu, kde je přivítal právě ředitel 
Martin Mokroš. „V době, kdy vlá-
dy obou států spolu nejsou schop-
ny slušně komunikovat, jsem rád, 
že na úrovni škol to dokážeme,“ 

pochvaloval si Martin Mokroš. 
Byly předány drobné dárky a také 
došlo na společné focení. Všichni 
vyjádřili přesvědčení, že spoluprá-
ce mezi školami bude jistě dále 
pokračovat. (mik) 

NĚMČICE NAD HANOU Předminulý so-
botní podvečer přilákal do němčické spor-
tovní haly stovky milovníků hudby. Jejich cí-
lem byl Jarní koncert, který dechový orchestr 
místní základní umělecké školy tentokrát 
pojal trochu jinak. Na pomoc si pozval přátele 
v podobě hned čtyř pěveckých sborů. Do po-
sledního místa zaplněná hala vestoje aplaudo-
vala skvělému výkonu těchto hudebních těles.

Kristýna BOHATOVÁ
Koncertem si Základní umělecká škola Němčice 
nad Hanou připomněla 55. výročí svého zalo-
žení.  „Šedesátičlenný školní dechový orchestr 
pod taktovkou dirigenta Jindřicha Nováka do-
provodil více než sto zpěváků spojených pěvec-
kých sborů Moravan Kroměříž, Smetana Hulín, 
Cantus Morkovice a Canticum Němčice,“ uvedl 
ředitel školy Ladislav Gazdag.  Publikum si tak 
vyslechlo skladby Giuseppe Verdiho, Carla Orffa, 
Johna Williamse a dalších současných i dřívějších 
skladatelů. Perfektní zvuk dokreslovala i  velko-
plošná projekce. 
„Bylo to dechberoucí a  nádherné. Spojení těch 
sborů s orchestrem byl vynikající nápad. Myslím, 
že koncert daleko překročil úroveň našeho města. 

Doufám, že jsme tohle těleso neslyšeli naposle-
dy,“ utírala si oči dojatá babička jedné z hudebnic. 
A  měla pravdu, koncert zažije reprízu. „Toto 
unikátní představení bylo umocněno velko-
plošnou projekcí. Mnozí z diváků odcházeli plni 
dojmů s tím, že si tento umělecký projekt rádi 
zhlédnou ještě jednou. My jim to umožníme, 
a to  ve venkovních prostorách kroměřížského 

zámku 8. června letošního roku,“ přidal dobrou 
zprávu Gazdag.  
Dechový orchestr ZUŠ Němčice nad Hanou 
působí od roku 1984 na ZUŠ Němčice nad 
Hanou. V současnosti má zhruba 65 členů a vy-
stupuje nejen po celé naší vlasti, ale i v Evropě. 
Dirigentem orchestru je od roku 2002 pan Jin-
dřich Novák. (kib)

PROSTĚJOV Letos už druhý 
v  pořadí, ale první pod širým 
nebem. Prostějovský galerista 
Jindřich Skácel uspořádal v  ne-
děli 13. dubna v  prostoru dnes 
už bývalého tržiště letos první 
venkovní bleší trh. A náramně se 
mu povedl. Do našeho města do-
razily více než tři desítky trhovců 
z celé Moravy. Doslova na dračku 
šlo nabízené zboží, starožitnosti, 
veteš, knihy, sklo, porcelán a  co 
si jen dovedete představit. A hře-
jivé sluníčko přilákalo do centra 
města stovky návštěvníků pocti-
vého „blešáku“. 

Michal KADLEC
Už od půl osmé ráno se na starou trž-
nici začaly scházet davy lidí. „Mám 
z dnešního blešího trhu ohromnou 
radost. Jak vidíte, celý prostor tržni-
ce je zaplněný trhovci. Jsou jich přes 
tři desítky, přijeli z  Ostravy, Hranic 
na Moravě, Vyškova, Brna a dalších 

měst z celé Moravy. A dneska, to vám 
povídám, tady seženete úplně všech-
no. A za hubičku,“ řekl přímo na mís-
tě Večerníku viditelně spokojený po-
řadatel Jindřich Skácel. „Opět jsme 
vsadili na osvědčené věci, prodává se 
zde veškerá veteš, staré gramodesky, 

knihy, plakáty, odznaky, obrazy, sklo, 
porcelán, kuchyňské nádoby, oděvy 
a bůhví co ještě. A skutečně za paka-
tel,“ dodal Jindřich Skácel. 
Nedělní prostějovský bleší trh 
opravdu zaujal. Další je na stejném 
místě na programu v neděli 11. květ-

na. „Jsem dohodnutý s  panem pri-
mátorem Jurou, že na staré tržnici 
budeme moci ‚blešák‘ provozovat po 
celý tento rok. Co ale bude ten příští, 
to fakt nevím. Asi se přesuneme za 
Zlatou bránu na nové tržiště,“ před-
pověděl na závěr Jindřich Skácel. 
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„Blešák“ s rekordní úèastí

Pokračovalo se v evropském projektu 

Nìmèickou SUPROVKU 
rozeznìla hudba a zpìv 

BOUSÍN Mezinárodní den 
dětské knihy se slaví již něko-
lik desítek let. Nepřipadá na 
2.  dubna náhodně, v  tento den 
se narodil známý dánský spiso-
vatel, pohádkář Hans Christian 
Andersen. Knihovníci pořádají 
v  tento den mnoho akcí, třeba 
Noc s  Andersenem. Cílem to-
hoto dne je přinést do dětských 
rukou četbu, neboť právě kni-
hy podporují dětskou fantazii. 
A  předminulý pátek ji slavili 
i v knihovně v Bousíně. 
„V knihovně se nám v pátek odpo-
ledne sešlo sedmnáct dětí, patnáct 
z  nich se rozhodlo přenocovat. 
Byly všechny moc šikovné a hodné. 
Nejmladším spáčem byla čtyřletá 
Valinka, vůbec se nebála a  krásně 
plnila všechny úkoly,“ uvedla pro 
Večerník knihovnice a zároveň mís-
tostarostka Dana Minxová. 
Děti se nejprve seznámily se ži-
votem a  dílem Hanse Christiana 

Andersena. Poté si každá skupin-
ka nastudovala divadélko, které 
předvedla ostatním. „K vidění tak 
byla dramatizace pohádky Bou-
do, budko, kdo v  tobě bydlí, dále 
malé loutkové divadélko O perní-
kové chaloupce a velké děti hrály 
O  princezně na hrášku,“ popsala 
knihovnice. 
Po večeři čekala účastníky tajem-
ná noční stezka, kde se děti bály 
jen trošičku. Ráno ale neměly čas 
vyspávat, již v sedm byla rozcvička 
venku na návsi. Následovala sní-
daně, šifrované pohádky a  odjezd 
domů. Některé děti šly rovnou na 
akci Ukliďme Česko, kde se nejen 
ony, ale i  jejich rodiče činili pro 
dobrou věc a hezké, čisté prostředí. 
„Velice děkuji všem, kteří se zapo-
jili do organizace a  pomoci, moc 
si toho vážím a  jsem ráda, že vás 
mám. A na noční spáče se budu tě-
šit snad zase za rok,“ doplnila Dana 
Minxová. (kib)
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Čtvrtek 24. dubna
18.00 VK Prostějov – Šantovka 
Olomouc UP (třetí zápas finálové 
série DATART extraligy žen ČR, 
Národní sportovní centrum Pro-
stějov)
Neděle 27. dubna
12.00 a  16.00 VK Prostějov – TJ 
Kralupy nad Vltavou (31. a 32. kolo 
extraligy kadetek ČR U18, Národní 
sportovní centrum Prostějov)

VOLEJBAL

Sobota 26. dubna
10.00 Národní liga boxu ČR (tur-
naj pořádaný OHBC Prostějov, hala 
Suprovka Němčice nad Hanou)

BOX

Sobota 26. dubna
10.30 TJ Sokol Kostelec na Hané 
HK – TJ Sokol Velké Meziříčí (21. 
kolo 2. ligy mužů JM, městská 
sportovní hala Kostelec na Hané)
Neděle 27. dubna
9.00 SK HFP Prostějov – TJ Sokol 
Osek nad Bečvou (turnaj 11. kola Ligy 
Olomouckého kraje starších žákyň, 
hala Suprovka Němčice nad Hanou)
10.00 TJ Sokol Čechy pod Kosí-
řem – Tatran Litovel (turnaj 9. kola 
Ligy Olomouckého kraje mladších 
žáků, hřiště Čechy pod Kosířem)
11.00 TJ Sokol Centrum Haná – 
Tatran Litovel (turnaj 9. kola Ligy 
Olomouckého kraje mladších 
žáků, hřiště Čechy pod Kosířem)
12.00 TJ Sokol Čechy pod Kosířem 
– TJ Sokol Centrum Haná (turnaj 
9. kola Ligy Olomouckého kraje mlad-
ších žáků, hřiště Čechy pod Kosířem)
12.00 SK HFP Prostějov – HK Bystři-
ce pod Hostýnem (turnaj 11. kola Ligy 
Olomouckého kraje starších žákyň, 
hala Suprovka Němčice nad Hanou)

HÁZENÁ

Pátek 25. dubna
18.00 SK K2 Prostějov – BK 
Pelhřimov (11. kolo play-out sku-
piny celostátní ligy juniorek U19, 
ZŠ v Palackého ulici, Prostějov) 
Sobota 26. dubna
9.00 BCM Orli Prostějov – BK 
Lipník (13. kolo středomoravské-
ho přeboru žáků U13, ZŠ v ul. Dr. 
Horáka, Prostějov)
9.00 SK K2 Prostějov – BK Velké 
Meziříčí (9. kolo Okresního pře-
boru starších minižákyň U13, ZŠ 
v Palackého ulici, Prostějov)
11.00 BCM Orli Prostějov – SKB 
Fastav Zlín (13. kolo středomorav-
ského přeboru žáků U13, ZŠ v ul. 
Dr. Horáka, Prostějov)
12.00 SK K2 Prostějov – BK Velké 
Meziříčí (10. kolo Okresního pře-
boru starších minižákyň U13, ZŠ 
v Palackého ulici, Prostějov)
Neděle 27. dubna
9.30 SK K2 Prostějov – BK Start Ost-
rava (18. kolo Nadregionální ligy žákyň 
U15, ZŠ v Palackého ulici, Prostějov)
12.00 SK K2 Prostějov – KP Brno 
„B“ (12. kolo play-out skupiny ce-
lostátní ligy juniorek U19, ZŠ v Pa-
lackého ulici, Prostějov) 

BASKETBAL

Už když prostějovští korfbalisté vybojovali v roce 2022 svůj první mis-
trovský titul oddílové historie, dalo se naprosto směle říct, že si jej nikdo 
nezasloužil víc než oni. Tehdy v období po nešťastných covidových le-
tech byli viditelně nejlepší a za zlomením určité kletby, která jim nej-
cennější úspěch dlouho odpírala, systematicky šli.
Následoval dílčí výkonnostní pokles hodně ovlivněný spoustou zdra-
votních problémů řady hráčských opor v následujících dvou sezónách. 
Přesto hanácká parta získala další dvě extraligové medaile, předloni 
bronz a loni stříbro. Ovšem k opětovnému dosednutí na tuzemský trůn 
něco chybělo: nejprve víc, potom jen kousek.
Nicméně oslabený kolektiv znovu postupně nabíral dřívější top sílu. Po 
zraněních se vrátili tahouni mužské části sestavy, tu ženskou se podaři-
lo vyztužit dvěma povedenými příchody. A hlavně dorostly chlapecké 
i dívčí mladé talenty na takovou úroveň, že další útok na český piedestal 
se stal v soutěžním ročníku 2024/25 zcela reálným.
V  cestě však stálo rovněž velmi kvalitní Brno, jež Vosy těsně porazilo 
v loňském finále. A vyhrálo i oba vzájemné duely této sezóny jak v zá-
kladní, tak v nadstavbové části. V semifinále již ale bylo patrné, že prostě-
jovská forma dál roste, zatímco ta brněnská spíše trochu stagnuje. A zdár-
né dokonání pouti za titulem číslo dva se hmatatelně zhmotňovalo.
Přesto bylo letošní Superfinále extraligy dospělých ČR na půdě jiho-
moravské metropole nesmírně těžké, neboť oba rivalové se dokonale 
znají, a  navíc vše provázela velká nervozita. Prostějov tak zpočátku 
ztrácel pět košů, leč nic nevzdal, naopak maximální bojovností zlomil 
nepříznivý průběh na svou stranu.
Pomohlo mu přitom i nezbytné štěstí, jež v předchozích letech často 
postrádal. Soupeře totiž zasáhla ve větší míře právě zmíněná marodka 
a neměl v rozhodujících momentech takovou sílu, aby vítěznou euforii 
seniorského družstva SK překazil. K mnoha bronzovým a dvěma stří-
brným tak plným právem přibyla i druhá zlatá.
Svou snahu o obsazení národního trůnu navíc úspěšně završil též do-
rostenecký výběr Prostějova, když ve finálovém střetnutí také porazil 
vrstevníky Brna. A lepší důkaz výborné klubové práce než dva repub-
likové primáty současně v elitních věkových kategoriích ani nelze po-
skytnout, včetně ovládnutí mezinárodního Champions League Chal-
lengeru jde o vystoupání na dílčí vrchol.
Vůbec přitom nejde o náhodu, právě naopak. Úspěšná sportovní orga-
nizace těží především z velmi soudržné a vnitřně zapálené korfbalové 
komunity bez rozdílu věku, která díky své početnosti i obětavosti zvlád-
ne vše, co je potřeba. Včetně špičkové péče o mládež, což je dlouho-
době klíčová věc. Společně s dokonanou poloprofesionalizací celého 
klubu ve všech ohledech se pak vynikajícím výsledkům vosího hejna 
není možné vůbec divit. Lze před nimi jen smeknout!

Marek SONNEVEND
NOVÁ BĚLÁ, PROSTĚJOV Další mistrovský titul na roz-

šiřující se konto klubových úspěchů přidal úspěšný zá-

pasnický oddíl TJ Sokol Čechovice z národního šampio-

nátu kadetů a kadetek volným stylem 2025 v Nové Bělé.

O zisk zlaté medaile na letošním mistrov-
ství republiky věkové kategorie do 17 let 
se postarala čechovická kadetka Elena 
Polenová, jež ovládla váhu do 69 kilogra-
mů a nechala za sebou všechny soupeřky.

„Odvedla super výkon, z titulu máme vel-
kou radost,“ neskrýval spokojenost hlav-
ní trenér Sokola Čechovice Vojtěch Szilva. 
Druhý z jeho svěřenců v Nové Bělé Filip 
Kouřil (váha do 92 kg) obsadil šesté místo. 

-

PROSTĚJOV Už za měsíc proběhne 9. ročník velkého šachového 
turnaje Chess Prostějov Open 2025. Mezinárodní klání pořádané od-
dílem SK Rošáda Prostějov na nádvoří místního zámku na Pernštýn-
ském náměstí se uskuteční v sobotu 24. května tradičně pod záštitou 
primátora statutárního města Prostějova Františka Jury.
Veškeré potřebné informace o této významné sportovní akci najdete 
v přiloženém plakátu. (son)

Šachový Chess ProstìjovŠachový Chess Prostìjov



Proč by měl jezdit Hanák v  dubnu 
za půlmaratonem do Prahy, když ho 
má doma? Týden poté, co se na start 
závodu v hlavním městě postavilo re-
kordních 16 tisíc lidí, si stejnou distan-
ci, nicméně v mnohem poklidnějším 
prostředí, přišlo „na Hloučelu“ za-
běhnout 137 běžců. Spolu s nimi na 
desetikilometrovou trať vystartovalo 
dalších 49 sportovců a zazávodit si na 
trasách 50, 300 a 500 metrů dorazilo 
také 47 dětí. 
Zatímco přímo v  okolí občerstve-
ní U  Maříků se v  teplém nedělním 

dopoledni mohla točit reklama na 
všechny krásy jara, běžci, kteří po 
startu vyrazili po cyklostezkách do 
okolí, se místy potýkali s  poměrně 
silným větrem. „Byla to krásná nedě-
le. Dokonce jsme poručili i dešti, ale 
s větrem nám to moc nevyšlo. I tak 
jsme si závod užili. Všem moc děku-
jeme a  doufáme, že byli spokojení, 
třeba si i zaběhli osobáček,“ vzkázal 
za organizátory z  prostějovského 
Maratonského klubu Martin Plachý 
společně s  manželkou Martinou, 
kteří pořádají závody „na Hloučele“ 

už od roku 2013. Letos se k  jejich 
sehranému týmu přidali i sokolové, 
a  tak všechny přijel pozdravit i  sta-
rosta Sokolské župy Prostějovské 
Svatopluk Tesárek. Do závodu se 
opět zapojili běžci všech věkových 
kategorií. Poměrně výrazně se liši-
la i  jejich výkonost, od špičkových 
amatérských sportovců až po ty, kte-
ří běh berou hlavně jako způsob, jak 
si udržet pevné zdraví. Všechny však 
spojovala radost z pohybu. 
Za zmínku ovšem nepochybně sto-
jí výkon teprve patnáctileté Kláry 
Němcové z Prostějova, která zvládla 
zaběhnout půlmaraton za hodinu 
a  38 minut, čímž trumfla většinu 
mnohem zkušenějších běžkyň i běž-
ců a  po zásluze v  ženské kategorii 
obsadila třetí místo. „Klářin trenér 
o ní hovoří jako o naději, která by nás 
v  budoucnu mohla reprezentovat 
třeba na mistrovství Evropy,“ zmínil 
se při vyhlašování Martin Plachý. 

Většina lidí však akci brala hlavně 
jako možnost potkat se se spoustu 
podobně smýšlejících lidí, společně 
pokecat a po závodě se patřičně ob-

čerstvit. „Bylo to opět moc prima, 
vše zůstalo při starém dobrém, jen 
to zázemí U  Maříků se hlavně pro 
děti ještě zkvalitnilo. Počasí parád-

ní, bylo super, když se v něm člověk 
mohl spolu s ostatními proběhnout 
a zjistit, jak na tom je,“ zhodnotil na 
závěr jeden z nich. 

j
vodě se p

pro 
arád-

a zj s
závěr jeden 
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NA PŮLMARATON U HLOUČELY 
SVÍTILO SLUNCE, PROBĚHLY SE I DĚTI 

Foto: Martin Zaoral   

PROSTĚJOV, ZLÍN Našlapaná sezóna 
prostějovské školy Pirouette pokračo-
vala v  sobotu 12. dubna dalším regio-
nálním kolem, tentokráte v  rámci tour 
Taneční skupina roku. Tentokrát závod-
níci bojovali ve Zlíně o postup na mis-
trovství Moravy. Všechny choreografie 
si postup vytančily, a tak se ve Zlíně zno-
vu představí 10. a  11. května. Všechny 
čeká náročný souboj o  dobrá umístění 
a postup na mistrovství republiky.

Kristýna BOHATOVÁ
„Na této soutěži je řazení ne podle disciplín, 
ale podle věkových kategorií. Nejprve se 
tak dostalo na naše MINI. A dopadly zatím 
z celé sezóny nejlépe. Obě show i moderna 
získaly zlato, a to rovnou se samými jednič-
kami od poroty,“ vypočítala Tereza Vránová.
V  dětské kategorii se Pirouettky nejprve 
musely probojovat do finále. Z  9 choreo-
grafií postoupily jen 4 nejlepší a  jim se to 

podařilo. Radost trenérek pak dovršilo do-
konce skvělé druhé místo. I ostatní dětské 
choreografie si vedly báječně, moderna 
i obě show si vytancovaly zlato.
Poté přišli na řadu junioři, kteří získali zla-
to, dvě stříbra a jeden bronz, což je v této 
kategorii velký úspěch. „Ještě po 19 hodi-
ně soutěž ale zdaleka nekončila. Ke slovu 
se dostali dospělí a senioři. ‚Hlavačky‘ jely 
bomby. Street skončil na druhém místě ze 
4 soupeřů, show dokonce zlatá z 5. Nako-
nec se svého vystoupení dočkali i miláčci 
publika se svou zábavnou show plnou 
efektů a  kouzel z  Aladinovy lampy. Jejich 
choreografie Vaše přání?!  získala bronz,“ 
doplnila Vránová. 
Zároveň poděkovala všem rodičům a  fa-
nouškům za podporu a  držení pěstiček 
a statutárnímu městu Prostějov a NSA za 
kontinuální finanční podporu, díky níž si 
škola může držet vysokou kvalitu a  dosa-
hovat skvělých výsledků. 

PROSTĚJOV Krásné počasí, skvělá trať, digitální časomí-
ra a bohaté občerstvovačky. Prostě jako vždycky. To byl 
v kostce prostějovský Velikonoční půlmaraton, který své 
zázemí našel v neděli 13. listopadu v okolí Občerstvení 
U Maříků v lesoparku Hloučela. Celkem tu své síly změřilo 
233 malých i větších sportovců, což bylo téměř o čtvrtinu 
více jako před rokem. Martin ZAORAL

1. Ladislav Suk 1983 1:18:35 
2. Roman Ošlejšek 1992 1:20:34
3. Marek Lubrich 1974 1:20:48

MUŽI 21,1 KMMUŽI 21,1 KM
1. Zuzana Hubáčková 1987 1:32:53
2. Denisa Černá 1991 1:36:24
3. Klára Němcová 2009 1:38:32

ŽENY 21,1 KMŽENY 21,1 KM

1. Pavel Dvořák 1982 0:35:25 
2. Petr Ondráček 1988 0:36:28
3. Jaroslav Tlapák 1987 0:36:34

MUŽI 10 KMMUŽI 10 KM
1. Markéta Šimková 1977 0:47:22 
2. Adéla Cekulová 1995 0:49:31
3. Natálie Rychterová 2007 0:51:30

ŽENY 10 KMŽENY 10 KM

PROSTĚJOV, PŘEROV V  sobotu 
29.  března se v  Přerově konalo regi-
onální kolo Czech dance Masters pro 
Olomoucký a  Zlínský kraj. Soutěže, 
v  níž šlo o  kvalifikace na mistrovství 
Moravy a  dále na mistrovství České 
republiky, se opět účastnila prostě-
jovská Taneční škola Pirouette.   Vy-
slala patnáct choreografií, které pro 
letošní sezónu choreografky a  asis-
tentky připravily. A  všech patnáct si 
z Přerova odvezlo medaile.

Kristýna BOHATOVÁ
Soutěž otevřela kategorie mini hobby 
art, kde měla Pirouette hned dva zástup-
ce. A  rovnou brali první Oh no, where 
is my apple? Petry a  Lenky Malindo-
vých a druhé Bon Appetit! Ivy Kuptíko-
vé a Veroniky Votavové místo. Další na 
řadu přišla modern dance mini věkové 
kategorie Encourage, která získala zlato.
Další kategorií byla hobby art dance 
malých formací dětí s choreografií Vero-
niky Votavové Where we belong?. I ta si 
vytančila první místo.
Vzápětí přišla na řadu show dance 
II. liga. Tam se o první dvě místa poděli-
ly rovněž choreografie Pirouette. „Dru-
hé místo brala choreografie Volcano 
Ivy Kuptíkové a  Vanesy Burdové, zlato 
pak získaly Petra a Lenka Malindovy za 
choreografii Bridge of friendship. Další 
zlato přidaly juniorky v art show s cho-
reografií Ivy Kuptíkové Contract, které 
byly přeřazeny ze II. ligy do extraligy, 
a i tam dokázaly excelovat,“ říká lektorka 
Tereza Vránová.

Ani v  contemporary se zástupcům 
TŠ Pirouette nevedlo vůbec špatně. 
Ve II.  lize dětské věkové kategorie si 
choreografie Light of hope Ivy Kuptíkové 
a  Adély Zapletalové vytančila 1. místo. 
Ani juniorská věková kategorie nezůstala 
pozadu. V contemporary II. liga formací 
také brala zlato, a  to s  choreografií Ivy 
Kuptíkové a Petry Malindové Betrayal.
„Potom přišla na řadu taneční lahůdka 
v  podobě seniorské choreografie Vaše 
přání?! Ivy Kuptíkové.  Jedná se o katego-
rii převážně určenou tančícím rodičům 
dětí z  tanečních škol. Naši senioři bavili 
celou halu bez rozdílu a získali zaslouže-
né zlato,“ netají se radostí lektorka. 
Dopolední art blok pak uzavřely dvě ex-
traligové formace. Juniorská art dance 
extraliga Petry a  Lenky Malindových 
s názvem Time, která získala první příč-
ku ve své kategorii, a  potom malá for-
mace art dance extraligy hlavní věkové 
kategorie Now it´s your turn z dílny Ivy 
Kuptíkové, jež získala stříbro.

Naprosté wow ale přišlo v odpoledním 
streetovém bloku. Tam si v dětské kate-
gorii hobby street dance formací chore-
ografie Adély Zapletalové a Terezy Svo-
bodové GO HIDE! vytančila nejprve ze 
14 choreografií postup do finále mezi 
top 6. A tam, přestože street v této kate-
gorii má Pirouette teprve prvním rokem, 
získaly skvělé třetí místo. Junioři v kate-
gorii hobby street dance ukořistili rov-
nou zlato s  choreografií Domina, Verči 
Votavové a  Terči Svobodové s  názvem 
BOOOOM!. Skvělým úspěchem skon-
čila i účast tanečnic a tanečníků v hlavní 
věkové kategorii s choreografií Domina 
a  Ivči Kuptíkové MAAD 4EVER. Ti 
si svým výkonem vytančili přeřazení 
z hobby do druhé ligy. Tam pak museli 
svou choreografii předvést znovu a plně 
si zasloužili nádherné druhé místo.
Všechny choreografie si vytančily postup 
na mistrovství Moravy. To se pro streetové 
kategorie bude konat 26. a 27. dubna v Pře-
rově a pro artové kategorie 3. května v Brně.  



PROSTĚJOV Prvním turnajem 
letní sezóny starších žáků byl Me-
moriál Petra Mariňáka, který se 
odehrál na kurtech TK Agrofert 
Prostějov. Vítězem se stal po ná-
ročném finálovém utkání Tadeáš 
Dorazil, zástupce TJ Slovan Mo-
ravská Třebová, když porazil Kar-
la Tomana z  I.ČLTK Praha 6:3, 
1:6 a  6:4. Turnaj čtyřher ovládli 
domácí Rafael Koc a  Jan Drábek 
z  Plzně, kteří porazili pražskou 
dvojici Karel Toman, Gabriel 
Michna 7:5, 6:3.
Petr Mariňák byl mnohonásobným 
přeborníkem kraje nejen v soutěžích 
jednotlivců, ale i v týmových katego-
riích, prosadil se na republikových 
mistrovstvích. Vyrůstal v době Kar-
la Nováčka, trénovali spolu ještě na 
starých prostějovských kurtech, hrá-

vali spolu čtyřhru. Na Pardubické 
juniorce 1983 skončil Petr Mariňák 
v semifinále dvouhry, v roce 1990 se 
stal mistrem republiky. Po skončení 
aktivní činnosti se vydal na trenér-
skou dráhu a  spolupracoval i  s  Mi-

chelem Kratochvilem, který také 
hrál ve švýcarském daviscupovém 
týmu. V Prostějově se Petr Mariňák 
intenzivně zapojil do trenérské prá-
ce, ale zákeřná nemoc pak všechno 
ukončila. (lv)
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Menšíkovi antuková premiéra
PROSTĚJOV Ke svému konci 
spěje další basketbalová sezóna. 
V  ní o  co nejlepší výsledky bojo-
valy také mládežnické týmy BCM 
Orli Prostějov, které se představi-
ly ve všech věkových kategoriích 
od mladších žáků po juniory.
Povedený závěr sezóny měli junioři, 
kteří vyhráli závěrečné čtyři zápasy. 
I díky tomu obsadili v tabulce celo-
státní ligy play-out C konečné třetí 
místo za týmy JBC Brno a  Novým 
Jičínem. Všechny tři týmy na stup-
ních vítězů zakončily soutěž s  bi-
lancí čtrnácti výher a  šesti porážek 
a  o  umístění rozhodovalo skóre ze 
vzájemných zápasů. Se soutěžním 
ročníkem se Orli rozloučili domácí 
výhrou 63:57  nad Novým Jičínem, 
k  postupu v  tabulce to však o  pár 
bodů nestačilo.
Až do začátku května si sezónu na-
táhnou kadeti, jistí vítězové své sku-
piny první ligy. Poslední utkání ode-
hrají až 4. května na palubovce SKB 
Fastav Zlín, který ještě bude bojovat 
o konečnou třetí příčku v tabulce.
Závěrečné zápasy absolvovali starší 
žáci. V kategorii U15 vyhráli v Kyjově 
68:42, když vedli od první do poslední 
čtvrtiny, v  Hradci Králové uspěli po 
výsledku 66:53. V závěrečném utkání 
prohráli doma se Žďárem nad Sázavou 
70:80, když rozhodující ztrátu nabrali 
ve třetí čtvrtině. V  konečné tabulce 
skupiny B celostátní ligy skončili šestí.

Po postupu do extraligy sbírali 
mladší žáci především zkušenos-
ti v  konfrontaci s  nejlepšími týmy. 
V  posledním zápase bojovali o  ko-
nečnou sedmou pozici s Olomoucí. 
Vyrovnaný duel dospěl do dramatic-
ké koncovky, po které Orli prohráli 
těsně 73:77 a  v  tabulce skončili za 
svým regionálním rivalem.
Ve druhém turnaji o  třetí místo 
ve středomoravském přeboru se 
nedařilo hráčům U13. V  Lipníku 
nad Bečvou prohráli s  domácím 
výběrem 36:58 a  se Zlínem 50:73. 

Možnost vylepšit dosavadní bilanci 
sedmi výher a  třinácti porážek bu-
dou mít ještě 26. dubna, kdy budou 
hostit závěrečný turnaj. 
Na půdě Kroměříže prohrá-
li mladší žáci kategorie do 12 let 
36:96 a 33:81 a  jsou před nimi po-
slední dva zápasy, v nichž se představí 
27. dubna na palubovce v Jeseníku. 
Tým U11 v  závěru sezóny prohrál 
v Mohelnici 36:50 a 32:48 a v Jese-
níku 39:57 a  32:55 a  v  tabulce ob-
sadil šestou příčku s  bilancí devíti 
výher a třiadvaceti porážek. (lv)

MNICHOV, PROSTĚJOV První letošní zápas na antuce Jakub Menšík 
nezvládl. V prvním soutěžním zápasu od březnového triumfu v Miami 
čelil na pětistovce v Mnichově Yannicku Hanfmannovi, s domácím dr-
žitelem divoké karty ale prohrál ve třech setech.
Menšík tratil v devátém gemu první-
ho setu podání, za stavu 4:5 ale sám 
poprvé uspěl na returnu. Poté otočil 
při svém servisu z 0:40 a dostal se do 
tiebreaku, v tom ale od stavu 4:4 pro-
hrál tři výměny v řadě.
Do druhé sady vstoupila nasazená 
šestka brejkem a  vedením 2:0. Tuto 
výhodu si Menšík pohlídal až do kon-
ce setu. Jenže do toho rozhodujícího 
vkročil brejkem pro změnu Hanf-
mann. Po úniku na 3:0 už prostějov-

skému rodákovi ve zbytku zápasu 
žádnou možnost na návrat nedopřál.
Další prostějovští tenisté na kurty 
vůbec nenastoupili. 
Jiří Lehečka měl v Mnichově plnit roli 
nasazené sedmičky. Těsně před startem 
turnaje ještě v dějišti trénoval s Menší-
kem, ale do duelu s  Italem Lucianem 
Darderim z  nespecifikovaných důvo-
dů nenastoupil. Jeho místo na kurtu 
zaujal Christopher O’Connell, který 
předtím v bavorské metropoli neuspěl 

v kvalifikaci. Na turnaji v Barceloně měl 
nastoupit Tomáš Macháč. Žebříčkově 
nejlepší český singlista současnosti už 
byl nalosovaný do hlavní soutěže, na 
poslední chvíli se odhlásil. Jeho místo 
zaujal Jaume Munar. (lv)

nevyšla

vyhrál Tadeáš Dorazil

Mnichov
Dvouhra – 1. kolo: Menšík (6) – 

j

PROSTĚJOV Mocně již buší 
na vrata velký návrat boxerské 
extraligy do našeho okresního 
města po mnoha letech. Zbý-
vají do něj necelé dva týdny, 
neboť už v sobotu 3. května od 
17.00 hodin je v hale Národní-
ho sportovního centra Prostě-
jov na programu divácky atrak-
tivní duel OHBC Prostějov 
– SKP Sever Ústí nad Labem!
Místní Our Hope Boxing Club 
PV, jenž začátkem tohoto roku 
dokázal získat právo startu v nej-
vyšší rohovnické soutěži družstev 
ČR, tak doma přivítá dlouhodobě 
nejúspěšnější český oddíl a  hlav-
ního favorita extraligy 2024/25. 
Hanácký tým však půjde do boje 
proti silnému výběru ze severních 
Čech s  jasným cílem: porazit ho 
a svou premiéru mezi národní eli-
tou ozdobit vítězstvím.
„Rád bych touto cestou všechny 
pozval na vrchol mé dosavadní 
trenérské práce. Extraliga je ob-
rovská výzva – a  my jako celý 
Our Hope Boxing Club Prostě-
jov se jí hodláme chopit po všech 
stránkách na maximum. Utkání 
s Ústím tak bude součástí Galave-
čera boxu, který by si opravdoví 
příznivci tohoto tradičního bojo-
vého sportu rozhodně neměli ne-
chat ujít,“ řekl Večerníku šéftrenér 
OHBC Martin Klíč.
Veškeré další podrobnosti 
přineseme příště v  podrobné 
pozvánce! (son)

PROSTĚJOV Získat dva mistrovské tituly v jeden den, to už má váhu. Korfbalistům Vosíme.cz Prostě-
jov se to povedlo přede dvěma týdny, když v Brně ovládli jak extraligu dospělých, tak extraligu dorostu. 
A ve středu 16. dubna – tedy deset dnů po zlaté mega euforii – se za to dočkali další zasloužené pocty.

Bylo jí slavnostní přijetí obou úspěšných korfbalových 
týmů na prostějovské radnici, kde šťastné sportovce 
osobně ocenili primátor statutárního města Prostějo-
va František Jura a jeho náměstkové Jiří Pospíšil, Jiří 
Rozehnal i Marcela Župková.
„Jsme hrdí na všechny sportovce našeho krásného 
města a máme velkou radost z každého jejich úspě-
chu. Ten váš je tím cennější, že se podařil v týmovém, 
a navíc smíšeném odvětví. Moc vám k oběma titulům 
gratulujeme a děkujeme za skvělou reprezentaci Pros-
tějova,“ zdůraznil František Jura.
Korfbalisté zavítali na radnici letos už podruhé, neboť 
je nejvyšší městští představitelé slavnostně přivítali již 
v lednu po mezinárodním triumfu na Champions Lea-
gue Challengeru v Turecku. „Tohle se rozhodně neomr-
zí,“ smál se kouč Vos David Konečný. „Nesmírně si váží-
me podpory našeho města v čele s panem primátorem 
a děkujeme, že fandí korfbalu,“ připojil trenér. (son)

na radnici  primátorem
JurouJurou



BRNO, PROSTĚJOV Na půdě sestupem ohroženého Brna, které 
ovšem v minulém kole dokázalo remizovat ve Zlíně, se představili 
fotbalisté 1. SK Prostějov ve třiadvacátém kole druhé nejvyšší sou-
těže. Proti Zbrojovce uhráli nerozhodný výsledek 1:1 a získali prv-
ní jarní bod na hřišti soupeře.

Ladislav VALNÝ
Úvod utkání patřil domácím, kteří 
byli více na míči. Nejprve jim nevy-
šel dlouhý nákop Vachouška, k vět-
šímu ohrožení nevedly dva rohové 
kopy a  centry do vápna. Po osmi 
minutách už Brno udeřilo. Střelu 
Pachlopníka z  hranice pokutového 

území brankář Mikulec vyrazil před 
sebe, kde volný Kronus neměl pro-
blém otevřít skóre.
Hanáci přidali a hru v poli vyrovnali. 
Postupně se kombinacemi přibližo-
vali k domácí brance. V 15. minutě 
rozehrával rohový kop Bartolomeu, 
který ale u zadní tyče nedokázal po-
slat správným směrem Šindelář.
Více ze hry mělo Brno. Z  dálky to 
zkoušel Břečka, pak na Kronusův 
centr nedosáhl žádný z nabíhajících 
spoluhráčů. Po půlhodině hry se 
do šance po nepovedeném odkopu 
tlačil Vachoušek, Lehovec však své 
předchozí zaváhání napravil.
Eskáčko se už ve 31. minutě poku-
silo oživit hru dvojím střídáním. Ve 
středu hřiště se hra srovnala a Zbro-
jovka už do pauzy větší šanci nemě-
la. Na druhé straně se ke střele ve 
44. minutě dostal Lahodný, míč ale 
letěl nad břevno.
Po návratu na hřiště byli hosté aktiv-
ní a byli častým hostem na brněnské 
polovině. Matochova tečovaná střela 
skončila rohem. Stejně dopadla cen-

tr Lahodného, který před Carnierem 
odehrál do zámezí Granečný.
V  61. minutě prostějovská snaha 
přinesla své ovoce. Centr z  pravé 
strany poslal od zadní tyče zpět 
před branku Ševčík a domácí Hof-
mann, při snaze složitou situaci 
konstruktivně vyřešit, si srazil míč 
do vlastní branky.
Domácí inkasovaný gól na chvíli 
rozhodil, pak se ovšem snažili získat 
vedení zpět. Kronus dvacet minut 

před koncem v dobré pozici napálil 
jednoho z obránců Hanáků. O chvíli 
později dopadl podobně pokus Žit-
ného. Domácí se sice dožadovali pe-
nalty za nastřelenou ruku, rozhodčí 
ovšem měli jiný názor.
Brno toužilo po výhře, v závěru hod-
ně oživilo sestavu střídáním, obrana 

Prostějova ale byla dobře zformo-
vaná. Hostující fotbalisté zahustili 
prostor kolem pokutového území 
a Zbrojovku do žádné šance nepus-
tili. Ve třetí minutě nastavení naopak 
mohl výsledek otočit Koudelka, 
brankář Hrdina jeho střelu kryl a dal 
razítko na nerozhodný výsledek.

„V posledních sezónách bylo k zá-
chraně zapotřebí posbírat pětatři-
cet bodů. Není vyloučeno, že se 
tato situace bude opakovat,“ před-
povídal na začátku jara prostějov-
ský trenér Jozef Weber. Pokud se 
jeho prognóza naplní, mají týmy 
do devátého místa téměř splněno. 
V závěrečných šesti zápasech k jis-
totě potřebuje třeba deváté béčko 
Slavie pět bodů, trojice Táborsko, 
Líšeň a Prostějov čtyři. To rozhod-
ně není nesplnitelná meta. „Potře-
bujeme ještě rychle jednou vyhrát 
a  pak už budeme blízko,“ uvědo-
muje si kouč.
Po čtyřiadvaceti odehraných zá-
pasech patří Prostějovu v tabulce 
osmá příčka, k  tomuto umístění 
pomohly i  poslední tři zápasy, 
v  nichž Hanáci pokaždé remizo-

vali. Nepřipsali si sice ani jedno 
vítězství, nerozhodnými výsledky 
ale udrželi pod sebou béčko Sla-
vie a Opavu a udrželi si několika-
bodový náskok před brněnskou 
Zbrojovkou.
„Bodů mohlo být víc, ale bohužel 
se nám nedaří v útoku. Do šancí se 
dostáváme málo, a když už nějaká 
přijde, nedokážeme ji proměnit,“ 
připomíná střelecké trápení po-
sledních týdnů kouč. V  předcho-

zích třech zápasech hráči nedoká-
zali překonat obranu ani v jednom 
případě, remízu v  Brně zařídil 
vlastním gólem Hofmann.
Na jaře si eskáčko v  několika pří-
padech pomohlo brankou po stan-
dardní situaci, které obvykle roze-
hrává Lukáš Budínský. Zkušený 
fotbalista s výbornou kopací tech-
nikou ale právě v posledních třech 
zápasech chyběl kvůli zdravotním 
problémům. „Věřím, že už se rych-

le vrátí do sestavy,“ těší se na návrat 
Budínského kouč Weber.
V  závěrečných zápasech sezóny 
Prostějov jede do Varnsdorfu, 
Chrudimi a  Táborska, na domá-
cím stadionu přivítá rezervu Spar-
ty, celek SK Líšeň 2019 a v posled-
ním kole Vyškov. „Bude to ještě 
hodně zajímavé, narazíme na týmy 
z  konce i  vrchu tabulky. Doufám, 
že jistotu budeme mít co nejdříve,“ 
přeje si prostějovský trenér.

RADEK LEHOVEC

11 SKSK PODLEPODLE 

Po dlouhém zranění se postupně vracel do zápasové praxe 
a  za poslední období už je znovu stabilním členem 
základní sestavy, kde si z  kraje obrany plní úkoly 
nejen do defenzivy. Za poslední tři utkání dostal 
Prostějov pouze jedinou branku, a i on je podepsán 
pod zlepšenou obrannou činnost celého mužstva. 
Jeho výkony by pak mohly jít ještě nahoru.

Program 24. kola měl na programu šlágr v sobotu krátce po poledni, kdy se proti sobě postavily 
oba brněnské celky, které svou rivalitu v posledních měsících stupňují. Oba si procházejí změna-
mi ve vedení klubu a během zimy se navíc udály i pikantní přestupy na těchto adresách. Teď se 
čekalo, jak dopadne jejich druhý vzájemný duel. Po patnácti minutách ale bylo jasno. Zbrojovku 
poprvé vedl nový kouč Martin Svědík a fotbalisté Líšně už po čtvrthodině prohrávali o tři branky. 
Konečný stav 1:4 ukazuje na jednoznačnou záležitost. 
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23. kolo:
0:0. * Varnsdorf - Táborsko 1:2 (0:1). 
Branky: 60. Zálešák – 17. Polyák, 52. 
Soliu. * Opava – Sigma Olomouc „B“ 
2:1 (0:0). Branky: -

* Slavia Praha „B“ 
- Vlašim 1:1 (0:0). Branky: 71. Pech 
– 69. Lehký. * Chrudim - Vyškov 3:0 
(1:0). Branky:

3:4 (1:3). Branky: 8. Komljenovic, 60. 
-

* Jihlava 

(1:0). Branky:
24. kolo: Vyškov – Sparta Praha „B“ 

(0:4). Branky: -
 * Táborsko 

- Chrudim 1:2 (0:1). Branky: -

– Slavia Praha „B“ 4:2 (2:2). Branky: 

* Sig-
ma Olomouc „B“ - Varnsdorf 0:3 (0:0). 
Branky: 51.  * 
Zlín – Baník Ostrava „B“ 1:1 (1:0). 
Branky:  * 
Vlašim - Jihlava 1:0 (0:0). Branka: 72. 

  

O záchranu druhé nejvyšší soutěže a profesionálního statusu i  šest kol před 
koncem bojuje více než polovina tabulky. I z tohoto pohledu se tak není příliš 
čemu divit, že aktuální zápasy fotbalové krásy příliš nenabízejí. Nikdo totiž 
nechce udělat fatální chybu, která může utkání zlomit na jednu či druhou 
stranu. Na příkladu Prostějova je to jasně vidět, kdy za poslední tři zápasy 
padly jen dvě branky a vyložených šancí k tomu, aby jich bylo k vidění více, se 
skutečně moc nenajde. Změna ještě v dalším týdnu rozhodně nepřijde, a pokud 
nebude víceméně jasno, tak se bude v těchto kolejích ještě pokračovat i dále. 
S nulou vzadu zkrátka máte jistotu minimálně bodu. 

PØIJDE VÍCE OFENZIVY, 
ÈI BUDE POKRAÈOVAT 

DOBÝVÁNÍ?

G LO S A
Jana FREHARA

Druhé prominutí?

Prostějov (jaf) – V  posledních 
dvou kolech Chance národní ligy 
řešila disciplinární komise hned dva 
případy ohledně omilostnění trestu. 
V  prvním se dočkal hráč Táborska 
Afolab Soliuem prominutí, proto-
že druhá žlutá karta v zápase (s  tím 
spojené vyloučení) byla dle komise 
udělena neoprávněně. Podobný pří-
pad pak řešila i u hráče rezervy Spar-
ty Romana Horáka, který dostal dvě 
žluté karty minulý víkend. 

Necid kraluje støelcùm
Dostál brankáøùm 

Prostějov (jaf) – Z  pohledu indi-
viduálních statistik je zatím situace 
daleko přehlednější než v boji o udr-
žení. Mezi střelci vévodí s náskokem 
Tomáš Necid, který v Žižkově potvr-
zuje svou kvalitu i  nasbírané zkuše-
nosti a  je už na patnácti vstřelených 
brankách. U brankářů je pak jasným 
vládcem brankář Zlína Stanislav Do-
stál, který ve více než polovině odchy-
taných zápasů udržel čisté konto.

RYCHLÉ INFO

praxe
m

PROSTĚJOV Přestože do konce druhé nejvyšší 

fotbalové soutěže chybí odehrát ještě šest kol 

a ve hře je stále osmnáct bodů, situace na obou 

koncích tabulky se pomalu vyjasňuje. Mezi eli-

tu míří Zlín, do baráže Chrudim. O druhé místo 

ještě Vyškov svede těžkou bitvu, největším kon-

kurentem je Žižkov. Sestupem jsou nejvíce ohro-

žené rezervy Sigmy, Sparty a Ostravy, Varnsdorf, 

Zbrojovka Brno a Jihlava. Ostatní týmy by si mě-

ly záchranu pohlídat.

pro Večerník 

původní
zpravodajství

ík 

tví

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ

Jiøí SAÒÁK – FC Zbrojovka Brno
„Tento zápas jsme měli jednoznačně vyhrát. Soupeře jsme téměř do ničeho nepustili, 
ale nepovedlo se nám navýšit vedení, po krátké pasivitě jsme inkasovali. Přesto jsme si 
pak vytvořili několik slibných šancí, takže výsledek nás vůbec netěší. Rozhodl fakt, že 
se nám nepovedlo přidat druhou branku a začátek druhého poločasu jsme odehráli 
až zbytečně pasivně. Přitom jsme si v šatně řekli, že musíme pokračovat v aktivitě. 
Dnes je to pro nás spíše ztráta dvou bodů.“

Jozef WEBER – 1.SK Prostìjov
„Byl to oboustranně průměrný zápas. U nás bylo vidět, že máme za sebou na hřištích 
soupeřů sérii porážek, u Brna bylo cítit, že není v dobré situaci. Náš výkon nebyl na 
začátku dobrý, po půl hodině hry už jsem sáhl do sestavy. Nechtěl jsem opakovat Zlín. 
Odnesli to dva hráči, na vystřídání bylo ale dalších pět. Zabralo to, výkon šel nahoru. 
Látal přinesl rychlost, Koudelka herní kvalitu. Ve druhém poločase tam bylo několik 
situací, kdy se dalo dát gól, chyběl tam větší důraz a odvaha. Nakonec vyrovnání přišlo, 
byly tam i pasáže, kdy jsem cítil, že bychom mohli utkání otočit. Ale bod bereme, je 
přece první jarní z venkovního hřiště. Závěr byl docela hektický, ale naši stopeři Ševčík 
se Šindelářem všechno odhlavičkovali. Výborně zahrál i Lahodný, hodně nám pomohl.“

HODNOCENÍ TRENÉRÙ

1 : 11 : 1
1:0

Sestava Brna: 

-
-

l b l d b f

S nulou vzadu zkrátka máte jistotu minim
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PROSTĚJOV Po konci podzimní části nepostradatelný člen základní se-
stavy Radek Lehovec řešil mimofotbalové potíže se zánětem, kterého se 
nemohl v průběhu celé zimní přípravy zbavit. V dubnu se ale opět vrátil do 
zápasového kolotoče a v anglickém týdnu odehrál oba zápasy kompletně 
celé. Z obou utkání bral společně s mužstvem bod, který jej ve středu těšil 
více než v neděli. O nedělní bezbrankové remíze podle něj rozhodla první 
půle, kdy se eskáčko mohlo dostat do vedení. 

Jan FREHAR
 Jaký byl dnešní domácí duel?

„Zápas byl určitě bojovný z  obou stran 
více než fotbalový. V  prvním poločase 
jsme soupeře dokázali dobře zatlačit, ale 
branku se nám dát nepodařilo. Postupem 
času to byl stále větší boj, kde se ukázaly 
v dobrém světle spíše obrany. Branka ne-
padla, takže oba bereme po bodu.“

 Za tento týden dva zápasy. 
V obou těch šancí mnoho nebylo. 
Odpovídá to tomu, že se blíží 
konec sezóny a hraje se o hodně? 

„Každý zápas je o  něčem jiném a  ne-
myslím si, že rozhoduje fakt, že už těch 
bodů k dispozici moc není. My se snaží-
me vycházet hlavně z dobré obrany, kde 
to dokážeme uskákat, ale i  rychlostně 
zvládnout. Kdybychom v prvním polo-
čase nějakou šanci využili, tak se utkání 
mohlo otevřít a mělo by jiný průběh.“ 

 Ve druhé půli jste se ale do větších
 šancí moc nedostávali. Čím to? 

„Snažili jsme se, ale nedařilo se nám 
tam dostat. Soupeř si určitě řekl, na 
co si musí dát pozor a  dokázal to 
plnit. Opava jinak toho směrem do-
předu moc neměla, snad kromě jed-
né šance ve druhé půli. My jsme ale 
té koncovky taky moc neměli, takže 
z toho byla remíza.“

 Jak moc jste ve druhé půli děkoval
brankáři Mikulcovi, když vám to 
tam podklouzlo a soupeř 
šel sám na branku? 

„Děkoval jsem mu hned, protože nás 
zachránil. Mně tam podjela noha, ale 
celkově jsem tam šel naivně, byla to až 
žákovská chyba. Branka z  toho naštěstí 
nepadla. Věřím, že příště už tam půjdu 
jinak. My jsme pak měli podobnou šanci 
v prvním poločase a taky nedali, takže asi 
tomu tak osud dnes chtěl.“
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Domácí se stále od konce podzimní části 
drží v poklidném středu tabulky, kde jim 
poslední remízové výsledky nepomá-
hají, ale zároveň ani neškodí. Opava se 
naopak po špatném úvodu rozloučila 
s koučem Zápotočným a pod trenérem 
Nádvorníkem začíná pomalu sbírat 
body a dere se mimo sestupové pozice. 
V  neděli pak potřebovala bodovat ješ-
tě o  něco více než domácí, ale zároveň 
eskáčko vědělo, že tři body by mohly do-
dat velký klid do závěru ročníku.

První minuty, stejně jako následně celý 
první poločas patřil domácím barvám, 
které se snažily soupeře vysoko napadat 
a  dostat se do vedení. Jenže branky se 
ne a ne dočkat a hustý obranný blok se 
dařilo překonat stále méně. Hosté če-
kali jen na brejkové situace a případné 
standardky, ale pořádně se jim zakončit 
nepodařilo. 
Ve druhém poločase to pak byl hlav-
ně boj, který přinesl spíše nakopávané 
míče než pohledné kombinace. Po nich 
se do šancí snažily dostávat oba celky. 
Nutno ale říct, že kromě jedné větší 

příležitosti na obou stranách se toho 
až tolik nestalo. Nebylo se příliš čemu 
divit, že finální skóre zápasu skončilo 
bez branek. 

Prostějov začal náporem a  usadil se 
před pokutovým územím Slezanů. 
Závar v 6. minutě hostům pořádně za-
motal hlavy, k pořádné střele ale snaha 
eskáčka nevedla. O dvě minuty později 
se dostal za obranu Matoušek I. svůj sa-
mostatný nájezd ovšem zakončil pouze 
slabým pokusem o  přehození Babky 
a  opavský brankář jeho záměr vystihl. 
Povedenou desetiminutovku pak za-
končila hlavnička Matouška II. Opava 
se dostávala do zápasu jen pomalu, po 
dvaceti minutách měla k  dispozici ro-
hový kop, který sice dobře nasměroval 
do vápna Ondráček, kapitán Srubek ale 
na míč nedosáhl. Více prostoru měli 
k centrovaným míčům ze strany domá-
cí, beci soupeře ale byli pokaždé připra-
veni a dokázali včas zasáhnout.
Po půlhodině se k  rohovému kopu na 
prostějovské straně postavil Matocha, 
který hledal Carneira. U míče byl nako-
nec dříve Babka, jenž vyboxoval balon 
daleko do hřiště. Hosté pak zahrozili 
po bejkové situaci. Míč dostal na hra-
nici malého vápna z  levé strany Rezek, 

na jeho nabídku žádný ze spoluhráčů 
nedokázal zareagovat. Ve 42. minutě se 
až k brankové čáře probil po sérii přihrá-
vek Koudelka, jeho nadýchaný a  lehce 
tečovaný centr shora orazítkoval břevno 
opavské branky, k  velkému překvapení 
ale rohový kop nenásledoval.
Také vstup do druhého poločasu patřil 
Hanákům. Už po minutě střílel snad 
z osmnácti metrů Jedlička, stejným smě-
rem mířil pokus Matouška II. Jeho jme-
novec v 50. minutě už mířil do branky, 
jeho pokus na poslední chvíli zablokoval 
Helešic. Velké momenty nabídla 58. mi-
nuta. Po rohu se už málem radoval Car-
neiro, jehož hlavičku zastavila na branko-
vé čáře opavská defenziva. Po následném 
brejku měl na druhé straně tutovku Pa-
palelé, jehož střelu pod břevno skvěle 
vyrazil Mikulec.
Třiadvacet minut před koncem letěl do 
pokutového území Opavy další kvalitní 
centr, slezské defenzivě musel vypomo-
ci útočník Kozák. Obrana hostů si pak 
poradila i  s  další kombinací Prostějova 
na hranici velkého vápna. Na konci osm-
desáté minuty zahrozila Opava. Po rych-
lém přechodu na útočnou polovinu do-
stal míč přímo do palebné pozice Kozák, 
zakončení se mu ale nepovedlo a  rána 
hodně minula prostějovskou branku. 
Poslední příležitost změnit skóre měl 
v 88. minutě Carneiro, jehož zakončení 
ale nemělo potřebnou razanci.

Během utkání jsme se několikrát zamě-
řili na souboje, které sváděla zkušená 
dvojice před i v pokutovém území Pro-
stějova. V  utkání pak ve vzduchu i  po 
zemi proti Liboru Kozákovi dominoval 
domácí stoper Martin Šindelář a  byl 
hlavní osobností zápasu, protože nepus-
til kanonýra do žádné vyložené šance. 

Jen z tribuny se na utkání díval Habusta, 
Bielan či Budínský. A v prvním poloča-
se se očividně dost děsil domácí kouč, 
když zhruba po třiceti minutách kulhala 
dvojice Kauan a Jedlička. Oba ale naštěs-
tí dokázali své potíže rozběhat. To by 
případně mohlo znamenat další velké 
komplikace. 

O  domácí kotel se opět starala přede-
vším mládež, která v příjemném počasí 
dokonce šla ve druhé půli i do půl těla. 
Slyšet byli ale i  hostující fanoušci, kte-
rých dorazilo několik desítek. Na hřišti 
se pak příliš nejiskřilo, o  čemž svědčí 
i jen dvě žluté karty za celý duel. 

Mikulec 
Kozák

Blecha

Papalelé

Srubek

Helešic

Babka

Rezek

Sochor

Lehoczki

Lehovec

Kauan

Lahodný

Matocha

Koudelka

J. Matoušek I

J. Matoušek II Roman
NÁDVORNÍK

SFC Opava 

CHANCE NÁRODNÍ LIGA
24. KOLO

0 : 0
( 0 : 0 )

OPAVAPROSTÌJOV
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-
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90+2. Lombard za Kozáka

Jozef
WEBER

-
-

-

-
-

-

0 :0

PROSTĚJOV Utkání čtyřiadvacátého kola Chance 

Národní ligy proti Opavě uzavřelo klasický anglický tý-

den, v němž všechny týmy odehrály tři zápasy. V tom po-

sledním se fotbalistům 1. SK Prostějov 

příliš nedařilo a do tabulky si připsali 

pouze jeden bod po bezbrankové remí-

ze. Zápas s Opavou mohli rozhodnout 

spíše v prvním poločase, kdy měli své 

šance. Ve druhém už se jednalo hlavně 

o boj, největší šanci hostů dokázal zlik-

vidovat domácí brankář Mikulec.

Druhý bezbrankový výsledek

pro Večerník 
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aa LadislavLadislav VALNÝ VALNÝ



1:2
(1:0)

Branky: 45+1. Humpolíček – 48. Vorlic-
ký, 86. Fencl. Rozhodčí: Kašpar – Ječmeň, 
Dohnal. Žluté karty: 47. Šobr, 51. Pagáč, 
83. Šolín – 46. Keňa, 51. Vybíral, 90+3. 
Vorlický. Diváci: 128.
Sestava Vícova: Dreksa – Rozsíval (5. M. 
Pliska), Dostál, Humpolíček, Svoboda – Bart-
lík, P. Pliska, Šolín, Šobr – Pagáč (89. Trneč-
ka), Štěpánek. Trenér: David Mezuliánek.

Hodnocení trenéra Vícova Davida Mezuliánka: 
„Dnes to bohužel nevyšlo. Dnes to bylo 
bez čtyř klíčových hráčů, neměli jsme po-
třebnou kvalitu. Možná s trochou štěstí by 
se to dalo urvat, ale když jsme vedli 1:0, tak 
druhý poločas byl soupeř lepší, přehrál nás. 
Sice jsme bojovali až do konce, na tu plichtu 
jsme se snažili, chyběly ale čtyři minutky… 
Borce, co zasáhli do hry, ty musím pochvá-
lit za bojovnost. Udělali pro to maximum, 
někteří hráči, co hráli, měli zdravotní pro-
blémy. Musel ještě odstoupit Rozsíval, ne-
šťastně se srazil se soupeřem. Nevypadalo to 

moc dobře, bylo tam dost krve, přijela pro 
něj sanitka. Bylo z  toho pár stehů na čele. 
Doufáme, že bude brzy v pořádku a připojí 
se k nám. Bohužel však u nás dnes nebyla 
potřebná kvalita. Gratuluji soupeři.“

TJ Sokol Olšany u PVTJ Sokol Olšany u PV

TJ Sokol DoloplazyTJ Sokol Doloplazy4:0
 (1:0)

Branky: 3. Gotzel, 74. Drábek, 85. To-
míček, 87. Pazdírek. Rozhodčí: Stloukal 
– Novák, Vymětalík. Žluté karty: 41. A. 
Pospíšil st., 45. Koleňák. Diváci: 101.
Sestava Olšan: Bokůvka – Koleňák (77. 
Honcharov), Lazarov, Hůlek, L. Steinhau-
ser, Grušecký, Marek, Škoda (25. A. Po-
spíšil st.), Aila, T. Steinhauser, J. Pospíšil. 

Hrající trenér: A. Pospíšil st.
Hodnocení hrajícího trenéra Olšan 

Antonína Pospíšila staršího se do redakční
uzávěrky nepodařilo získat.

2:1
 (1:1)

Branky: 16. a  56. Večeřa – 25. Kaštyl. 

Rozhodčí: Smékal – V. Večeřa, Pro-
cházka. Žluté karty: 72. Spurný, 87. Ur-
bášek, 90+2. Zbořil – 90+2. J. Karafiát. 
Diváci: 203.
Sestava Mostkovic: Zapletal – Drábek 
(56. Foret), Milar, Karafiát, Jančík, Gru-
lich (46. Němeček), Hanák (56. Skou-
mal), Ošlejšek, Kazda, Kaštyl, Nesvadba 
(82. Mikšovič). 

Trenér: Ondřej Milar. 
Hodnocení hrajícího trenéra Mostkovic 
Ondřeje Milara se do redakční uzávěrky 

nepodařilo získat.

4:1
 (2:0)

Branky: 11., 69. a 90. D. Sedlák, 30. Gr-
mela – 57. Vrba. Rozhodčí: Vachutka – 
Sosík, Winkler. Žluté karty: 35. V. Nejed-
lý – 55. Vaněk, 72. Čada. Diváci: 60.
Sestava Protivanova: Pavlů – Fiedler (45. 
Keluc), Burian, R. Sedlák, M. Pospíšil, Liš-
ka (75. F. Pospíšil) – Kropáč, Z. Pospíšil 
– V. Nejedlý, D. Sedlák, Grmela (86. Rů-
žička). Trenér: Milan Piták.

1:1
(0:0)

Branky: 57. vlastní Konečný – 48. Minář. Rozhod-
čí: Konečný – Majer, Tomášek. Žluté karty: 86. S. 
Vrba – 32. Kurfürst, 71. Breznický, 83. Vojta, 90+3. 
Fišara. Diváci: 105.
Sestava Pivína: Oršel – S. Vrba, M. Sedlák (53. M. 
Bartoník), T. Vrba, T. Ježek – Zlámal (70. Prečan), J. 
Svozil, J. Ježek, Musil – Trajer, M. Svozil (70. Barnet). 

Trenér: Pavel Valtr.

Hodnocení trenéra Pivína Pavla Valtra:

„Samozřejmě to byl pro nás těžký zápas. Věděl jsem 
o  síle soupeře, kdy na jaře z  těch dvanácti bodů 
získal deset. Jeho síla se dnes potvrdila, že to není 
mančaft, jak se říká, k sežrání. Zápas to byl hodně 
bojovný, důrazný a  intenzivní. I  pro mě bylo po-
zitivní, že kluci opravdu makali, odedřeli to. Za to 
bych jim rád poděkoval. Ani na jedné straně moc 
šancí nebylo. I tak ale každá obrana udělá nějakou 
hrubku. Bohužel se nám nedařilo propálit soupe-
řovu obranu. V prvním poločase jsme měli nějaké 
střely, kdy protivník hrál na hranici svých možností, 
jeho hráči skákali do střel, blokovali. Jejich brankář 
v první půli moc práce neměl. To se dá říct i o na-

šem brankáři. Ale i tak to byl atraktivní zápas. Do 
druhé půlky jsem hráče nabádal, že to bude o jedné 
či dvou chybách, kdy se bude lámat chleba. Bo-
hužel pro nás se projevila individuální šikovnost 
soupeřova hráče, obešel jeden na jedna, pak zpoza 
dalšího hráče vystřelil a trefil to za tyč. Ale zhruba 
do deseti minut se nám povedla standardka, kdy se 
gólman nedohodl s bránícím hráčem a dali si vlast-
ňáka. I tak jsme ale měli tlak, z toho vznikla hrubka, 
dostali jsme se znovu do zápasu. Snažili jsme se 
utkání ještě zvrátit na naši stranu. Bohužel od té 
doby hrál soupeř disciplinovaně zezadu, nepoved-
lo se nám jej zlomit. Zápas skončil remízou, ale asi 
zaslouženou.“

5:2
 (1:0)

Branky: 54. a 74. Kutal, 33. Červeňák, 68. Planý, 
69. Šebesta – 61. Kiška, 75. O. Halouzka. Roz-
hodčí: Steier – Straka, Borovička. Žluté karty:
63. Rus, 72. Melka, 77. P. Halouzka, 83. O. Ha-
louzka. Diváci: 250.
Sestava Určic: Vičar – Procházka, Grulich, Javo-
řík, Rus, Vaverka (64. Melka) – Šteigl, P. Halouz-
ka, O. Halouzka – Frehar (64. Škrabal), Kiška. 

Trenér: Petr Vodák.

2:1
 (0:0)

Branky: 57. a  74. z  penalty Fajstl – 90. Lukáš. 
Rozhodčí: Vičar – Tomášek, Čásek. Žluté kar-
ty: 37. Fajstl, 88. Kotlán, 90. Ševcůj – 37. Bibr, 
69. Rybovič, 71. Židlík, 79. Kantor, 88. Solař. 
Diváků: 150.
Sestava Plumlova: Simandl – Plajner, Surma (85. 
Kiška), Čarný, Bárta, Vysloužil – Aujezdský, Kotlán, 
Verner, Potetenin (89. Ševcůj) – Fajstl. 

Trenér: Karel Frantík. 

Hodnocení trenéra Plumlova Karla Frantíka: 

„Věděli jsme, že nás čeká zápas o důležité body, chtěli 
jsme ho doma zvládnout, abychom se zase dostali blí-
že k záchraně. V prvním poločase jsme si za výhrou šli 
a byli jsme jednoznačně lepším mužstvem. Bohužel se 
nám nepovedlo vstřelit branku. V poločase jsme si něco 
řekli, ale paradoxně měl vstup lepší soupeř. Tam nás 
dvakrát podržel brankář a šlo o klíčovou pasáž zápasu. 
Nám se poté povedlo jít do vedení, které jsme ještě na-
výšili. V závěru nás soupeř zatlačil, ale kluci to dozadu 
odmakali. Musím jim poděkovat. Jsme správně nasta-
vení a hrajeme s tím, že horší už to být nemohlo. Teď 
budeme dělat vše pro to, aby se nám záchrana povedla.“ 

5:4 
 (3:1)

Branky: 3. Pleva, 6. Střelec (vlastní), 30. 
Rudyk, 58. Mariánek, 64. Hladký – 26. 
a 55. Mohapl, 51. a 52. Niesner. Rozhod-
čí: Vachutka – Sosík, Kordzik. Žluté kar-
ty: 88. Mitana. Diváků: 148.
Sestava Nezamyslic: Král – Vašina (32. 
Rus), Oulehla, Frgál, Křepelka (61. Ha-
vlíček) – Pleva (61. Otáhal), Mariánek 
(76. Přikryl), Mitana, Pijáček, Rudyk – 
Hladký. Trenér: Marek Pavelka.

Hodnocení trenéra Nezamyslic
Marka Pavelky: 

„Do utkání jsme vstoupili velmi dobře. 
Podařilo se nám rychle vstřelit i dvě bran-
ky a vypadalo to s námi nadějně. Soupeř 
po chybě sice dokázal snížit, ale my jsme 
do kabiny přidali ještě třetí branku. V ka-
bině pak byla bojovná a  dobrá nálada, 
kde jsme chtěli v nastoleném trendu po-
kračovat. Přišli jsme však na hřiště a  po 
hrubých chybách jsme během pěti minut 
dostali tři branky. Rázem jsme tak místo 
dvoubrankového vedení prohrávali. Na-
štěstí poté kluci ukázali charakter a  do-
kázali jsme utkání otočit zpátky. Kluci si 
v závěru hrábli na dno svých sil a musím 
jim poděkovat, někteří byli rádi, že vů-

bec chodili. Pochvala, že jsme se vrátili 
do zápasu, ale co jsme předvedli během 
pěti minut, se nám nesmí stávat. Konečně 
nás bylo i trochu víc. Doufám, že nám to 
chvíli vydrží.“ 

2:1
 (1:0)

Branky: 38. Všianský, 71. Prášil – 90. 
Pešák. Rozhodčí: Dosoudil – Smrček, 
Ječmeň. Žluté karty: 76. Lakomý – 26. 
Talla, 55. Skála, 56. Tichavský, 88. Jurá-
nek. Diváků: 125.
Sestava Klenovic: Polák – Owusu, La-
komý, Procházka, Bridzik (85. Buček) – 
Popelka (46. Nehera), Rozehnal, Všian-
ský, Spálovský (67. Pytela) – Zapletal 
(67. Prášil), Hirsch (80. Cetkovský). 

Trenér: Vladimír Horák.
Hodnocení trenéra Klenovic

Vladimíra Horáka:

„Výhra byla zasloužená, soupeři jsme 
nedovolili téměř nic. Bohužel na první 
branku jsme čekali až do konce prvního 
poločasu. Kdyby přišla dříve, tak bychom 
asi vyhráli i  větším rozdílem. Předtím 
jsme si vypracovali spoustu šancí, ale bo-
hužel se nám nedařilo v koncovce. Druhý 
poločas se nesl ve stejném duchu. Skóro-
vat se podařilo až Prášilovi po centru Py-

tely. Jsem rád, že máme tři body a že kluci 
zápas nepodcenili.“

1:2
 (0:0)

Branky: 90. Chvojka – 56. Kawij, 83. 
Dostál. Rozhodčí: Kundrát – Koutný, 
Perutka. Žluté karty: 41. Gerneš, 52. 
Maňák, 65. Drmola, 90. Vogl – 65. Stryk, 
77. Dostál. Diváků: 93.
Sestava Otaslavic: Glouzar – Gerneš 
(72. Drábek), Šoc, Maňák (79. Pospíšil), 
Kaláb – Vogl, Dreksler – Chvojka, Drmo-
la, Kupka (59. Pavlů) – Hon. 

Trenér: Jan Frehar.
Sestava Kralic: Tesáček – R. Petržela (63. 
Z. Petržela), Hlačík, Přikryl, Němčík – 
Pekař (87. Miler), Schwarz, Stryk, Kawij, 
Jurtík – Dostál. Trenér: Pavel Růžička. 

Hodnocení trenéra Otaslavic 
Jana Frehara:

„Po ostudě v  Tovačově jsme předvedli 
diametrálně odlišný výkon. Jenže my po-
třebujeme v první řadě body a ty opět ne-
máme. Soupeř ukázal, že má svou kvalitu, 
ale troufnu si říct, že jsme se mu dokázali 
po této stránce vyrovnat, v osobních sou-
bojích měli mírně navrch. Na šance to 
bylo vyrovnané utkání a čekalo se na prv-
ní branku. Tu jsme bohužel inkasovali my 
a  řekl bych, že rozhodnutí sudího bylo 
před přímým kopem dost necitlivé. Je ale 
třeba ocenit, jak to Kawij následně trefil. 
My jsme pak tlačili, ale bylo to bez lepší-
ho zakončení a pořádné šance, kde nám 
ve vápně něco chybělo. Kluci to nevzdali 
ani po druhé brance, a  ještě jsme snížili, 
ale už bylo pozdě. Výkon měřítko snesl, 
ale my se potřebujeme chytit nějakým 
ušmudlaným gólem, aby z  nás svírající 
nervozita trošku opadla.“

Hodnocení trenéra Kralic

„Zvládli jsme velmi náročný zápas za plný 
počet bodů, takže z  naší strany panuje 
určitě spokojenost. Soupeř byl hodně 
houževnatý a  nedal nám nic zadarmo. 
Myslím si, že utkání zlomila první branka 
z přímého kopu, kdy se nám povedlo na 
konci ještě navýšit vedení, domácím se 
povedlo snížit až v závěru. Pro výhru tam 
ale kluci museli nechat všechno. Musím 
je pochválit, jak to zvládli.“ 

Sokol ÚstíSokol Ústí3:1 
(1:0)

Branky: 33. Rolinc, 73. a  87. Kučera – 
49. Mudrla. Rozhodčí: Látal – Slota, 
Smékal. Žluté karty: 32. Kuča, 50. Jam-
bor – 30. Jelínek, 42. Blumenstein, 61. 
Bureš. Diváků: 120.
Sestava Brodku u  Prostějova: Mudrla 
– Kediulych, Němec, Frys – Kordzik, Bu-
reš, Matoušek, Grulich, Jelínek – Gam-
berský, Blumenstein (46. Vystavěl). 

Trenér: Tomáš Bureš. 

Brodku u Prostìjova Petra Matyse:

„Zápas s  prvním mužstvem tabulky se 
nám bohužel začal komplikovat už v týd-
nu, kdy se z  účasti omluvilo pět kluků. 
Souběžně navíc zajíždělo k  utkání i  naše 
B mužstvo. I  přes tuto komplikaci jsme 
chtěli soupeře zodpovědným výkonem co 
nejvíce potrápit. A celkem se nám to i da-
řilo, až téměř do konce utkání jsme byli ve 
hře o  alespoň nerozhodný výsledek, kdy 
za stavu 2:1 pro domácí se nám ale ne-
povedlo ze dvou slibných šancí skórovat. 
V  závěru nám již bohužel docházely síly, 
čehož dokázal soupeř využít a potvrdit své 
vítězství vstřelením třetí branky.“

Konice proti lídrovi nebodovala

Další porážku si o víkendu připsali fot-
balisté Konice. Soupeře však tentokrát 
měli z  těch vůbec nejtěžších, střetli se 
totiž s Velkou Bystřicí, lídrem tabulky 
a  nejlepším týmem dosavadního prů-
běhu jara. První půle ještě ze strany 
Konice nevypadala zle. A ve druhé sa-
hal tým ze severu Prostějovska po vy-
rovnání. To se však nekonalo, soupeř 
naopak šel do trháku a  vedení udržel. 
Konice tak na jaře prohrála už popáté.
Konický tým do zápasu s Velkou Bystřicí 
šel se dvěma prohrami v  zádech. Navíc 
bez svého trenéra, Petr Ullmann totiž 
skončil v  nemocnici, jeho místo zaujal 

Petr Kupka. Zprvu ale na hřišti nic nena-
svědčovalo tomu, že by mělo jít o  další 
porážku Konice. „Na to, že soupeř vede 
tabulku, jsme v  zápase s  Velkou Bystřicí 
byli vyrovnaným soupeřem,“ uvedl Petr 
Kupka a pokračoval. „Skóre moc nevypa-
dá, v zápase jsme ale vedli, vytvořili jsme 
si v první půli hodně šancí. Bohužel jsme 
dostali dva hloupé góly,“ řekl k první části 
asistent trenéra.
Tým ale dvě branky nepoložily. „Byli jsme 
odhodlaní se stavem něco udělat. Opět 
jsme si vytvářeli šance, ale za stavu 1:2 ne-
dáváme penaltu,“ řekl Petr Kupka. Navíc 
jeho tým následně inkasoval. „Přišel gól 
na 1:3. Stále jsme se snažili o srovnání, pak 
nás ale potrestali gólem na 1:4,“ smutnil 
Kupka. I přes prohru ale zakončil hodno-

cení utkání pozitivně. „Myslím si, že kluci 
odehráli za jaro jeden z nejlepších zápasů. 
Určitě jsme si zasloužili více než potupně 
prohrát,“ soudil po zápase.

1:4
(1:2)

Branky: 13. Pospíšil – 22. Nekuda, 32. 
Šteigl, 77. Spurný, 90. Sehnal. Rozhodčí: 
Kundrát – Vilímek, Chuda. Žluté karty:
64. Matějček, 86. Havlíček – 76. Pavlíček, 
86. Blaha. Diváci: 150.
Sestava Konice: Hradečný – Lužný, J. 
Krása (68. Bačovský), Pavlíček, R. Krása – 
Schön, Škrabal – Pospíšil, P. Krása, Burget 
(61. Bílý) – Jašíček (68. Bošek). 

Trenér: Petr Kupka.

Domácí neporazitelnost je u konce

Rezerva Prostějova držela v  letošním 
ročníku krajského přeboru domácí 
neporazitelnost více než deset utkání. 
V zápase s Bělotínem však poprvé našla 
přemožitele, když v sobotním dopoled-
ni na hřišti v Kralicích sice šla krátce po 
přestávce do vedení, ale hosté otočili 
třemi brankami vývoj a mohli tak jako 
první slavit na této půdě tři body. Para-

doxem je, že právě v Bělotíně se poved-
lo eskáčku venku poprvé zvítězit a nyní 
jim to soupeř vrátil. 
„Dnešní utkání pro nás skončilo hořkou 
porážkou, a to navzdory tomu, že jsme si 
ve finální třetině hřiště počínali lépe než 
v minulém týdnu. Vytvořili jsme si dosta-
tek šancí, ale bohužel nám scházela kvalita 
a klid v zakončení – mnohé situace jsme 
nedotáhli ani do střely, natož do branky. 
Klíčovým momentem bylo neproměnění 
obrovské příležitosti za stavu 1:0, kdy jsme 
nedokázali trefit prázdnou branku po pře-
konání gólmana. Pokud bychom v té chví-
li skórovali, věřím, že bychom zápas do-
táhli do vítězného konce,“ mrzelo v úvodu 
hodnocení asistenta trenéra Prostějova 
Dominika Bokůvku. 
To naopak hosté si na svou efektivitu a za-
končení stěžovat nemohli, protože bran-
ky dali prakticky ze všeho. „Soupeř však 
ukázal mimořádnou efektivitu, dokázal 
využít své příležitosti a vývoj utkání otočit. 
Z posledních dvou utkání tak máme mís-
to šesti bodů jeden. Je nutné to však vidět 
i z jiného úhlu pohledu – pro nás to dnes 
byla první porážka od začátku listopadu, 
zároveň první prohra na domácí půdě 
v  celé sezóně. Teď nás čekají dvě velmi 
těžká venkovní utkání, nejprve v  Jesení-

ku, potom dohrávka v Medlově, takže se 
musíme dívat dopředu. Je potřeba brát 
v potaz i to, že se aktuálně potýkáme s per-
sonálními komplikacemi – dnes do zápa-
su zasáhl hráč, který je na antibiotikách, 
a také hráč, jenž byl teď tři měsíce bez tré-
ninku,“ přidal i další důležité faktory, které 
ovlivnily vývoj utkání Bokůvka. 

1:3 
(0:0)

Branky: 49. Pěček – 58. Šišlák, 81. a 90. 
Pečeňa. Rozhodčí: Látal – Jelínek, Ba-
žant. Žluté karty: 90. Šídlo – 76. Helušic, 
88. Marek, 90. Frydrych. Diváků: 80.
Sestava Prostějova: Šnajdr – Zbožínek, 
Šídlo, Pěček, Badra, Karásek (86. Šmir-
ják), Čermák (80. Škrabal), Klimeš, Po-
pelka, Bokůvka, Vágner. 

Trenér: Roman Popelka. 

Bod byl pro Èechovice málo

0:0 
(0:0)

Reportáž ze zápasu na straně 33
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Brno CHANCE NÁRODNÍ LIGA – 2. liga
25. kolo, nedìle 27. dubna, 17.00 hodin:

FK Varnsdorf – 1. SK Prostìjov.

23. kolo, sobota 26. dubna, 16.00 hodin:

Konice, FK Warex Jeseník – 1. SK Prostìjov „B“.
I.A TØÍDA, SKUPINA „A“ – 6. liga

19. kolo, sobota 26. dubna, 16.00 hodin:
TJ Sokol Urèice – SK Paseka, TJ Sokol Velké Losiny 

– Sokol v Pivínì (nedìle 27. dubna, 16.00). 
I.A TØÍDA, SKUPINA „B“ – 6. liga

19. kolo, nedìle 27. dubna, 16.00 hodin:

I.B TØÍDA, SKUPINA „A“ – 7. liga
19. kolo, sobota 26. dubna, 16.00 hodin: 
Haná Prostìjov – Sokol Ústí (10.00), Sokol 

(13.00), Sokol Klenovice – Sokol Horní 

(nedìle 27. dubna, 10.00), FC Kralice na Hané – 
FK Troubky (nedìle 27. dubna, 16.00).

I.B TØÍDA, SKUPINA „B“ – 7. liga
19. kolo, sobota 26. dubna, 16.00 hodin:

TJ Sokol Mostkovice – Sokol Velký Týnec, Sokol 

Pòovice – Sokol Vícov, Slovan Èernovír – Sokol 

II. TØÍDA, OKRESNÍ PØEBOR – 8. liga
15. kolo, nedìle 27. dubna, 16.00 hodin:
Brodek u Konice – Èechovice „B“ (sobota 

26. dubna, 16.00), Vrchoslavice – Urèice „B“, 

III. TØÍDA, SKUPINA „A“ – 9. liga
11. kolo, nedìle 27. dubna, 16.00 hodin:

III. TØÍDA, SKUPINA „B“ – 9. liga
11. kolo, nedìle 27. dubna, 16.00 hodin:

Ptení – Zdìtín, Luká – Hvozd.  

15. kolo, nedìle 
27. dubna, 16.30 hodin: 

13. kolo, nedìle 27. 
dubna, 16.00 hodin:

(10.00), 
Protivanov – Uherský 

Brod. 
MSDL st.

22. kolo, støeda 
23. dubna, 14.00 

hodin: 
1. SK Prostìjov – FC 

23. kolo, sobota 26. 
dubna, 14.15 hodin: 

FK Tøinec – 1. SK 
Prostìjov.
MSDL ml.

22. kolo, støeda 
23. dubna, 16.15 hodin:

1. SK Prostìjov – FC 

23. kolo, sobota 26. 
dubna, 14.15 hodin:

FK Tøinec – 1. SK 
Prostìjov.

MSDD-D st.
23. kolo, nedìle 27. 
dubna, 10.00 hodin: 

1. SK Prostìjov – Tøebíè.
MSDD-D ml.

23. kolo, nedìle 27. 
dubna, 12.00 hodin:

1. SK Prostìjov – 

Tøebíè. 

7–12
3. kolo, sobota 

26. dubna, 
12.00 hodin: 

1. SK Prostìjov – 
Sokol Bedøichov.

7–12
3. kolo, sobota

 26. dubna, 
10.00 hodin: 

1. SK Prostìjov – 
Sokol Bedøichov.
SpSM-U13 jih, 
skupina 13–18
3. kolo, nedìle 

27. dubna, 
10.00 hodin:

Prostìjov. 
SpSM-U12 jih, 
skupina 13–18

3. kolo, nedìle 
27. dubna, 12.00 hodin:

Prostìjov.

2. liga dorostenek
15. kolo, sobota 26. 
dubna, 16.00 hodin:
Kras – 1. SK Prostìjov.

21. kolo, sobota 26. 
dubna, 10.00 hodin:
1. SK Prostìjov – MSK 

Bøeclav.
Krajský pøebor dorost

23. kolo, sobota 26. dubna, 10.00 hodin:
Sokol Èechovice – FK Horka nad Moravou, 

15. kolo, nedìle 27. dubna, 10.00 hodin:

(sobota 26. dubna, 10.00), SK Øetìzárna – TJ Sokol 
Urèice (sobota 26. dubna, 14.00), FK Velká Bystøice 

15. kolo, sobota 26. dubna, 10.00 hodin: 

14. kolo, støeda 23. dubna, 17.00 hodin: TJ 

19. kolo, sobota 26. dubna, 13.00 hodin: TJ 

19. kolo, sobota 26. dubna, 11.45 hodin: 

19. kolo, sobota 26. dubna, 10.00 hodin: 

14. kolo, úterý 22. dubna, 17.00 hodin:

„B“ – Mostkovice (støeda 23. dubna, 17.30). 
15. kolo, sobota 26. dubna, 10.00 hodin:
Vícov – Mostkovice (9.00), Kralice na Hané 

dubna, 10.00).

14. kolo, úterý 22. dubna, 16.30 hodin: 
Klenovice na Hané – Haná Prostìjov.

15. kolo, sobota 26. dubna, 10.00 hodin: 
Protivanov – Brodk u Konice/Horní Štìpánov, 

– Klenovice na Hané (nedìle 27. dubna, 10.00), 
Urèice – Kralice na Hané (nedìle 27. dubna, 10.00). 

Derby pro Kralice, Brodek padl u lídra

dotáhl na své soupeøe

PROSTĚJOVSKO Další důležité zápasy čekaly na trojlístek 
účastníků z regionu v rámci nejvyšší krajské soutěže, kteří 
se během velikonočních svátků představili před svým pub-
likem. Už v sobotu dopoledne zápas poprvé v Kralicích 
ztratili hráči Prostějova a padli s Bělotínem. V neděli pak 
doma nestačila Konice na lídra tabulky z Velké Bystřice. 
Jedinými, kdo měl alespoň bod, i když s ním velká spoko-
jenost nepanovala, tak byli v Čechovicích. 

PROSTĚJOVSKO V  rámci 18. kola se stejně jako v  téměř 
každém kole dočkali diváci regionálního souboje. Tentokrát 
se odehrál na půdě Otaslavic, kam dorazili fotbalisté Kralic. Ve 
vyrovnaném zápase se nakonec z bodů radovali hosté. V tu 
stejnou dobu se ze zisku všech bodů radovali před vlastním 
publikem hráči Klenovic a Nezamyslic. V neděli dopoledne pak 
zajížděl Brodek do Ústí, kde nebyl daleko od překvapení. 
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PROSTĚJOVSKO Týmy z Prostějovska jsou v I.B třídě skupině 
B spíše v suterénu tabulky. Je zde ale jedna výjimka, a tou jsou 
Mostkovice. Ty ale na jaře podruhé klopýtly a jejich náskok na 
prvním místě se smrskl na šest bodů. Mnohem hůře jsou na 
tom Olšany. Tentokrát ani gól nevstřelily a jsou nově poslední. 
Před ně se o skóre dostal Protivanov. Ten totiž naopak naplno 
bodoval, když si poradil s Pňovicemi. Těm se navíc dostal na 
dostřel. Poprvé pak na jaře vůbec nebodoval Vícov. Větší počet 
absencí a zranění zkraje zápasu jej pronásledovaly, a nakonec 
přispěly k nulovému bodovému zisku a těsné prohře.
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V 7. minutě poprvé zahrozili Hanáci, když 
Gábor nahrál Typnerovi, ten si přehodil 
ležícího gólmana Vrzala – 0:1. Oba týmy 
produkovaly nátlakovou hru, ale kvůli ne-
rovnému trávníku přihrávky nenacházely 
své adresáty. Ve 14. minutě zahrával hos-
tující Typner přímý kop, ale jeho prudkou 

střelu vyrazil Vrzala do pole. Ve 20. minutě 
unikl po křídle hostující Hladký, několi-
krát si narazil míč s Gáborem, ale na finální 
nahrávku Gábor nedosáhl. Ve 22. minutě 
zahrávali hosté krátkou „malou domů“ 
a domácí Lošťák se srazil s gólmanem Vít-
kem, posléze volně skóroval do prázdné 

branky – 1:1. Za další dvě minuty už zase 
Hanáci vedli. Ošlejšek poslal dlouhý centr 
Hladkému, který míč vrátil do vápna na-
bíhajícímu Gáborovi, ten z první o tyčku 
poslal Hanáky znovu do vedení – 1:2. Po 
půlhodině hry měli domácí velkou šanci, 
ale míč z hlavy Machaly šel těsně nad Vít-
kovu branku. 
Ve druhém poločase Hanáci polevili a do-
mácí se dostávali více do hry. V 53. minu-
tě dokonce po skrumáži bojovný Lošťák 
vyrovnal na 2:2. Radost domácích trvala 
necelých deset minut. Hanáci zapnuli na 
vyšší obrátky a Typner svým druhým gó-
lem – prudkou střelou ke vzdálenější tyči 
– zvýšil na 2:3. V 67. minutě vypálil svou 
tradiční dalekonosnou střelu hostující Los 
a břevno Vrzalovy branky se ještě teď chvě-
je. Na poslední dvacetiminutovku poslali 
domácí do hry několik dorostenců, ale 
i když byli „čerství“ a rychlí, do vyložených 
šancí se nedostávali. V  78. minutě střílel 
domácí Turma do Vítkovy náruče a o pět 
minut později hlavičkoval Neubauer nad 
branku. Závěrečnou tečku za zápasem 
udělali Hanáci v 86. minutě. Gábor poslal 
krásný pas sprintujícímu Janurovi a  ten 
uzavřel na konečných 2:4. Příští sobotu 
26. dubna v 10.00 hodin přivítají Hanáci 

v přímém souboji o vedení v tabulce tým 
Sokola Ústí ve Vrahovicíh. Přijďte je po-
vzbudit.  Haná je věčná, Haná je nesmrtel-
ná. (ol, jaf)

2:4 
 (1:2)

Branky: 22. a 53. Lošťák – 7. a 62. Typner, 
24. Gábor, 86. Janura. Rozhodčí: Běhal – 
Sedlák, Sandr. Žluté karty: Enenkel (L). 
Diváků: 65.
Sestava Hané Prostějov: Vítek – Abra-
hám, Ćermák, Pavelka – Bartoš (70. Ho-
lub) – Hladký, Los Ošlejšek (80. Trnav-
ský), Novák (61. Janura) – Gábor, Typner. 

Trenér: Lubomír Keluc.
Hodnocení zápasu trenérem Hané Prostìjov 

Lubomírem Kelucem: 

„Třetí venkovní utkání jsme odehráli na 
hřišti v Lipníku a podle postavení v tabul-
ce jsme byli favoritem. Úlohu favorita jsme 
splnili jen střelecky. Sice jsme se rychle uja-
li vedení, ale místo toho, abychom ho na-
výšili na minimálně dvoubrankový rozdíl, 
tak snaživé domácí mužstvo dostaneme 
do hry. Výkon byl spíše utrápený a nebylo 
se moc na co koukat. My máme pochvalu 
za tři body, domácí za snahu.“

PROSTĚJOVsko V 18. kole I.B třídy skupiny „A“ Olomouckého KFS na-
stoupili Hanáci na hřišti s  atletickou dráhou v  Lipníku nad Bečvou, kde 
chtěli potvrdit roli favorita a dalším tříbodovým ziskem zůstat na čele sku-
piny společně se soupeřem z Ústí.

PROSTĚJOVSKO Náročný úkol po zlepšených jarních výkonech čekal v neděli 
na fotbalisty Plumlova, kteří vyrazili do krásného areálu v Radslavicích, kde na 
ně čekal lídr jejich skupiny. Hosté se soupeře nezalekli a předvedli sympatický 
výkon, bohužel pro ně však domácí dokázali v posledních dvaceti minutách 
dvakrát skórovat. Body tak zůstaly u favorita.
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PROSTĚJOVSKO Dvanácté kolo Moravskoslezské divize žen „B“ znamenalo, že se na 
domácím stadionu představily hráčky Protivanova, které chtěly uspět s Vlkošem. To se jim 
ale v sobotním programu nepovedlo, doplatily na koncovku. Na hráčky Mostkovic pak 
čekal zájezd do Uherského Brodu s favoritem, no a podle toho také utkání dopadlo. 

VlkošVlkoš
0:2

(0:1)

Branky: 32. a 58. Rajsiglová. Rozhodčí: Vaca. Žluté 
karty: bez karet. Diváků: 35.
Sestava Protivanova: Tempírová – Kolářová, Basle-
rová, Nimrichtrová, Smyčková, Průchová, Mikulová, 
Crhová, Brožovičová, Kitnerová, Kostíková. Střídaly: 
Sekaninová, Štefková. Trenér: Bronislav Ptáčník. 

„Bílá sobota pro nás byla smolná. Přivítaly jsme doma 
Vlkošanky. Zápas se velmi těžce hodnotí. Většina zá-
pasu byla o velkých nepřesnostech, chybách a nedůra-
zu. Skóre otevřely ve 32. minutě Vlkošanky. Do druhé 
poloviny zápasu jsme šly s odhodláním dorovnat a hru 
zlepšit. Tlak jsme sice vytvořily, ale vstřelit gól se nepo-

dařilo. Ba naopak v 58.minutě zvýšily na dvougólové 
vedení soupeřky. Do konce se nám už nepodařilo zlep-
šit hru a soupeřky vyhrály 2:0.“

13:0
(6:0)

Branky: 7. Kusáková, 26., 38. a 42. Fojtíková, 36. a 51. 
Dufková, 45. a  88. Adamíková, 52. Šotová, 55. a  62. 
Maleňáková, 65. Šrámková, 73. Mrázková. Rozhodčí:
Kostelník – Kubíček, Ťok. Žluté karty: 30. Burešová, 
44. Kay. Diváků: 50.
Sestava Mostkovic: Kay – Burešová, Líznerová, Pišťá-
ková, Karafiátová, Šišková, Vaverková, Horáková, Ptáč-
níková, Lisická, Janurová. Trenér: Sebastien Jurný. 

Hodnocení trenéra Mostkovic Sebastiena Jurného
se do redakční uzávěrky nepodařilo získat.  

i Mostkovic

PROSTĚJOVSKO O víkendu se trochu otočily role dvou týmů z Prostějovska 
bojující v I.A třídě skupině A. Zatímco Pivínu se na jaře dosud moc nedařilo, 
tentokrát bodoval. Byť uhrál se soupeřem „jen“ remízu. To Určice zažívají 
vcelku dobrou sezónu a povedené jaro. Tentokrát ale na soupeře střelecky 
nestačily a dostaly hned pět branek.
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43. 

Hodnocení trenéra Protivanova Milana Pitáka:

„Dnes to z naší strany bylo fotbalové prv-
ních dvacet minut, kdy jsme soupeře ne-
pustili za půlku a po zásluze dvakrát udeřili. 
Nicméně jsme se poté vrátili k neslanému 
a nemastnému výkonu z minulého zápasu 
a přestala nám řada věcí fungovat. Přes ob-
stojný vstup do druhé půlky jsme po špat-
né komunikaci darovali soupeři penaltu 
a ponořili se v hlavách do ještě větší tmy. 
Byli jsme všude o krok později a ze hry se 
nám vytratil pohyb. Soupeře jsme však do 
žádných šancí nepustili a v závěru jsme jej 
potrestali dobrým čtením hry.“

„Věděli jsme, že jdeme na velmi silného soupeře, který 
ve většině uhrál body doma. Jsou to velmi dobří fotba-
listi, hrají rádi fotbal a dávají spoustu gólů. První polo-
čas byl vyrovnaný, měli jsme větší možnosti. Ale bohu-
žel jsme po velké chybě prohrávali 0:1. Ve druhé půlce 

jsme soupeře tlačili, chtěli jsme to zlomit. Dostali jsme 
druhý gól, byla to ale nejlepší fáze naší hry. Přeskláda-
li jsme to, otevřeli obranu, soupeř nás potrestal. Góly 
jsme nedali, naopak jsme během pěti minut tři dostali. 
Každopádně musím hráče pochválit za nasazení, bo-
jovnost, za hru. Soupeř byl ale tentokrát lepší.“
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Brodek u Konice
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Dobromilice
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Domácí 
„V první øadì 

bych chtìl pochválit domácího 
trávníkáøe, høištì bylo pøipravené 

špièkovì. Od zaèátku se hrál 
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10. KOLA

JJJ
10. KOLA

Zkraje zápasu nebyly k  vidění šan-
ce, ale žlutá karta, viděl ji hostující 
Vymazal. První náznak šance přišel 
v 9. minutě. Takáč nahrával Kolářo-
vi před brankáře, míč byl blokovaný. 
Držovice zahrozily hned vzápětí, 
Furmanets ale ze standardky dvakrát 
nakopl zeď. V další minutě skončila 
střela domácích na brankáři. A  po-
dobně se dařilo ve 13. minutě, kdy 
po kombinaci přestřelil Žilka. Hosté 
znovu hrozili ze standardky, postavil 
se k ní Valenta. V 17. minutě měli na-
opak domácí standardku, Takáčovo 
zakončení skončilo na rohu. Po něm 
musela obrana Držovic hasit situa-
ci až na brankové čáře. Pak domácí 
ukázali dvě pěkné kombinace, po 
ose Zemánek, Žilka a Kolář putoval 
míč do připravené obrany. Z té dru-
hé už domácí dali gól. Koudelka na-
šel Žilku, ten poslal do pohybu před 
bránu Tomáši Liškovi, který nedal 
brankáři šanci – 1:0. Ve 24. minutě 
hry naopak hosté zatlačili, Vyma-
zal kombinaci zakončil střelou do 
brankáře. Brzy po něm střílel Blatner 
z dálky, minul. Kamený se pak také 

připomněl, ze strany nastřelil bran-
káře. Přesně po půlhodině zápasu se 
zkusily prosadit také Držovice, Po-
spíšil zpoza obrany pouze střílel do 
Pokorného. Potom se přitvrdilo. Vy-
mazal si ve 37. minutě vykoledoval 
dva fauly soupeře a další standardku. 
Na hřišti začalo pokřikování. Nic 
z toho ale nebylo. Ani ze zakopnutí 
Blatnera, který odvracel míč na roh 
– balon to málem byl nebezpečný 
pro vlastního brankáře. Krátce před 
koncem poločasu měli standardku 
na dostřel branky oba týmy. Ani je-
den však nic nevyužil.
Druhý poločas začal šancí Lišky. Ten 
přešel přes soupeře, další ale zakopl 
míč na roh. Potom přišla další rána 
Koláře. V 50. minutě se ocitli v šanci 
také hosté, po kombinaci z toho byla 
střela, Grepl byl ale proti. Poté přišly 
naopak šance domácích. Koudelka 
nejprve zamířil znovu do brankáře, 
poté Kamený trefil Pokorného a od 
něj se míč odrazil do tyče a  mimo. 
Poté začaly více hrozit Držovice, 
které oproti první půli měly více 
ze hry. A  když to nešlo kombinací, 
zkusily to nákopem. Pokorný poslal 
míč přes celé hřiště Valentovi, ten 
jej před brankářem těsně nestihl. 
Držovice po hodině hry opakovaně 
zatlačily. V 69. minutě se k míči do-
stal domácí Kamený, z čehož vznikl 

tlak domácích. Skóre se však stále 
neměnilo. Změnit to mohl Vymazal, 
který se hnal do šance, na poslední 
chvíli ale zasáhla obrana domácích. 
V 75. minutě měli hosté standardku 
ze strany vápna. Grepl ale nemusel 
zasahovat. V 78. minutě mohl defi-
nitivně rozhodnout Liška, střelou 
z první po zemi však minul. Šest mi-
nut před koncem Vymazal potvrdil 

roli nejfaulovanějšího hráče zápasu, 
když za zákrok na něj viděl žlutou 
kartu Žilka. Ne úplně obvyklou si-
tuaci zažili přítomní v  85.  minutě. 
Pokorný se vehnal do kopání stan-
dardky, prudkou ránou ale brankář 
hostí přestřelil. V  závěru měl ještě 
další šanci Ordelt, ale ano on nebyl 
přesný. Utkání tak skončilo výsled-
kem 1:0 pro domácí.

BRODEK U  KONICE 

Sobotní zápas mezi 

domácím Brodkem 

u Konice a Držovicemi 

přinesl zajímavou po-

dívanou. Utkaly se tý-

my, které se přetahují 

o  nejvyšší místa v  ta-

bulce. Očekávat se tak 

dal atraktivní a vyrov-

naný souboj. Zejména 

o druhém poločase pla-

tilo obojí. V tom prvním 

však už domácí vstřelili 

branku. A jelikož žádná 

další nepadla, utkání 

skončilo vpravdě fot-

balovým skóre.

Sestava Brodku u Konice:

 Trenér:

1 : 01 : 0
1:0

Branky: 
Diváci:

Trenér:

Nuda se však v Brodku nekonala

2× foto: Michal Sobecký

22. Liška. 

pro Večerník 
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Michal SOBECKÝMichal SOBECKÝ

František VLACH – Brodek u Konice 
„Šance jsme měli, ale klobouk dolů, Pokorný jim to vychytával. Byli jsme celý zápas 
nervózní. V závěru byl přímák a Kryštof to lapil, ani nevím jak. My jsme byli na 
soupeře nachystaní, Držovice minulý týden porazily Čechovice, odehrály výborný 
zápas. Tentokrát jim chyběli dva nebo tři hráči. Soupeř neměl ani koho moc střídat. 
Odjezdil si to ale, klobouk dolů před ním. Držíme mu palce, aby vyhrál s Vrahov-
icemi, a je klid. My ještě potřebujeme zvládnout dva zápasy.“

Michal ŠTÌPÁNEK 
„Nám se povedla druhá půlka, první byla slabší. Přijeli jsme ve slabší sestavě, 
hodně hráčů chybělo. Hlavně ti mladší. My jsme ale nepřijeli prohrát. Ale 0:1 není 
špatný výsledek. Ve druhé půlce nám nechybělo moc ke vstřelení branky. Možná 
lepší finální nahrávka.“

HODNOCENÍ TRENÉRÙ

BRODEK U  KONICE Důležitou 
postavou sobotního duelu byl To-
máš Liška. Osmnáctiletý záložník 
se dostával spolu s  Romanem Ka-
meným do šancí nejčastěji, zejména 
do těch velkých. V prvním poločase 
dal gól, vítězství svého týmu mohl 
ještě v  tom druhém potvrdit. Vel-
kou šanci ale tentokrát neproměnil. 
Na svém kontě měl každopádně po 
zápase vítěznou branku. A další cen-
né zkušenosti do budoucna. Jak ale 
jeden z nejmladších hráčů na hřišti 
zhodnotil počínání Brodku?

Michal SOBECKÝ
Jak byste zhodnotil zápas?

„Určitě to bylo složité utkání, hráli jsme 
s  velice dobrým týmem. Stejně jsme 
ale v žádném případě nechtěli prohrát. 
A myslím si, že jsme odehráli dobrý zá-

pas. Škoda toho, že jsme vyhráli jen o je-
den gól, mohlo to být pro nás klidnější, 
kdybychom přidali nějakou pojistku, na 
kterou jsme těch šancí měli dost.“

Držovice se dostávaly ve druhé 
půli více na míč, souhlasíte?
„Určitě tam měly více nákopů a taky 
standardních situací. My už jsme asi 
neměli tolik síly a energie. A míče už 
jsme spíše odkopávali, ale zároveň si 
myslím, že se nám to podařilo od-
bránit dobře.“

Jak byste popsal gólovou šanci, 
po které jste se prosadil?
„Tam byla dobrá nahrávka od Pítra, kte-
rý poslal průnikovku na Kapra, ten už to 
dával pod sebe na penaltu. A tam už jsem 
dobíhal já a dorážel do prázdné brány.“

Ve druhé půli jste mohl rozhod-
nout, netrefil jste ale. Udělal byste 
něco jinak?

„No, měl jsem víc 
času, možná jsem si to 
měl zpracovat a střílet 
až ze druhé. Ale ono 
to je v  tom okamži-
ku těžké. Když to pak 
člověk vidí zpětně, tak 
si říká, jestli to nešlo 
udělat lépe.“

Po sobotě jste si 
upevnili první místo. Pře-
mýšlíte už tedy občas i nad 
postupem?
„Určitě, jdeme ale stále zá-
pas od zápasu a  chceme 
každý vyhrát. Pokud všech-
ny vyhrajeme, postoupíme. 
Zatím ale nechceme před-
bíhat a musíme si to sami 
uhrát na hřišti. To je pro 
nás zásadní.“
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  # JMÉNO PŘÍJMENÍ TÝM BRANEK

  1. Roman Kamený Brodek u Konice 21
  2. David Kolář Brodek u Konice 15
  3. Jan Horák Vrchoslavice 14
  4.  Fabrico Koriťák (Vrahovice 13
  5. Patrik Richter Smržice 10
  6. Vadym Furmanets Držovice 10
  7. Lukáš  Ryp Konice „B“ 9
  8. Karel Šmehlík Držovice 8
  9. Samuel Valenta Držovice 8
10. Lukáš Lechner Němčice n/H 8
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Foto: Michal Sobecký



Všichni přítomní diváci očekávali, 
že úvodní minuty budou dost opa-
trné z obou stran, ale první zajíma-
vější pokus zápasu měli hosté už 
ve druhé minutě, kdy ránu Obšila 
dokázal nadvakrát domácí brankář 
Peka vytěsnit. Poté přišlo očekáva-
né a  na zajímavější šance se čekalo. 
V 17. minutě přišel první roh a hosté 

se dostali i k hlavičce, ale s ní neměl 
Peka moc starostí. Největší šanci do-
savadního průběhu tak měli domácí. 
Po dvaceti minutách se dostal mezi 
dva obránce Dedič, jeho pokus z vel-
kého úhlu ale zamířil mimo zadní 
tyč, i když rozhodně moc nechybělo. 
O  chvíli později to po centru Skal-
níka zkoušel Šup, ale volej šel nad. 

Sám hráč však věděl, že s touto šancí 
mohl naložit o něco lépe. 
Po dvou tutovkách se utkání zase 
uklidnilo a  šance nepřibývaly ani 
jedné straně. Až závěrečných de-
set minut první půle přineslo opět 
vzrušení, kde se k  aktivitě přihlásili 
domácí hráči. Jejich pokusy doká-
zala obrana blokovat a  na brankáře 
nepouštěla mnoho pokusů. Z roho-
vých kopů se však míče různě odrá-
žely kolem branky, jenže naneštěstí 

pro svěřence kouče Mohelníka bylo 
všechno mimo nebezpečné prosto-
ry. Do kabin se tak šlo za bezbranko-
vého stavu.  
Na startu druhé to zkoušel Macháň, 
ale pálil nad břevno brankáře Ma-
chalického. O  chvíli později přišla 
druhá série rohu, jenže branka opět 
nepřišla a závary zůstaly bez pořád-
ného zakončení. Čechovice ale byly 
aktivnějším týmem. V  62. minutě 
se málem i domácí dočkali, kdy po 

pěkné akci dostával od Kovaříka míč 
Šup, ale v souboji s brankářem zamí-
řil těsně mimo. 
Velká rána pro všechny domácí pří-
znivce i hráče mohla přijít v 66. mi-
nutě, kdy se radovali hosté, ale jejich 
radost rychle skončila, protože míč 
mířící do branky od Kobylíka ještě 
tečoval Podhorný, který stál v  ofsa-
jdu. Zbytečnou teč míče do odkry-
té klece mu hned jeho spoluhráči 
dali náležitě sežrat. V  68. minutě 
pak Peka podržel mužstvo při šanci 
Ševčíka, kdy včas vyběhl a  souboj 
jeden na jednoho zvládl perfektně. 
Tyto minuty znamenaly aktivitu na 
hostující straně. Po rohu si ale opět 
věděl rady Peka. 

Poslední čtvrthodina se pak vráti-
la do kolejí spíše domácí aktivity. 
Dedič zamířil vysoko nad i  mimo. 
Z přímáku Kobylík na opačné straně 
našel jen rukavice Peky. Blízko bran-
ce byl domácí kapitán Koláček, svou 
hlavou však mířil nad. Dvě velké 
šance si pak na závěr schoval střídají-
cí Veselý. V 87. minutě zamířil tvrdý 
projektil na branku z  větší vzdále-
nosti, ale brankář jeho pokus zvládl 
vykrýt na roh. Z něj další šance sice 
nepřišla, ale v 89. minutě po dalším 
rohu a  poslední standardní situaci 
domácích se do odraženého míče 
opřel opět Veselý a  napálil břevno 
branky, kdy ho dělily centimetry od 
obrovské radosti.
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ČECHOVICE Sváteční nedělní odpoledne znamenalo 
pro fotbalisty Čechovic dvaadvacáté pokračování kraj-
ského přeboru mužů, kde na domácím stadionu přiví-
tali soupeře z Rapotína a v utkání se hrálo doslova o šest 
bodů. Zatímco hosté měli před utkáním na kontě bodů 
devatenáct, tak domácí družina ještě o dva méně. Bylo 
jasné, že pro jednoho z nich by případná výhra mohla 
znamenat důležitou část k záchraně. Na úvodní branku, 
která by nervózní utkání trošku otevřela, se však čeka-
lo až do závěrečného hvizdu marně. S bodem odjížděli 
o něco spokojenější hosté. 

0 : 00 : 0
  

Milan MOHELNÍK – Sokol Èechovice
„Panuje zklamání, protože jsme chtěli dneska získat doma všechny tři body. Bohužel 
se v průběhu celého jara trápíme s koncovkou, což se potvrdilo i dnes. Dostáváme se do 
šancí, ale branky nemáme. Poctivě jsme zápas odehráli směrem dozadu a tam musím 
kluky pochválit, protože soupeř toho moc neměl, ale bohužel tam máme dopředu věci, 
které bychom měli dotáhnout lépe, ale nejsme v těch místech, kde bychom být měli. Jsme 
asi málo hladoví, abychom dali branky, a proto tak nemáme všechny body.“ 

HODNOCENÍ TRENÉRA

 Foto: Jan Frehar

2:1
(1:1)

Branky: 45. Z penalty a 58. Ryp – 
34. Š. Tomek. Rozhodčí: Kaštyl 
– Elner, Weiser. Žluté karty: 30. 
Rus, 44. Blaha, 68. Bezouška, 68. 
Adamík, 90. Antl, 90. Studený, 90. 
Řezáč. Diváků: 55.
Sestava Konice: Simper – Ryp, 
Antl, Drešr, Mrňka (K), Rus, Bla-
ha, Paš, Růžička, Janeček, Š. Antl. 
Střídali: Slezák, Čapka, A. Kubín, 
K. Kubín, D. Kubín, Havlíček.
  Trenér: Jiří Ryp.
Sestava Němčic n/H: Adamík – 
Korčák, Krejčí, Š. Tomek, Držálek, 
Lechner, Jiříček, Bezouška, Jordán 
(K), Pěnčík, Studený. Střídali: Hra-
bal, Řezáč, O. Tomek, Zounar. 

Trenér: Petr Řezáč.
Pohledem trenérů

Jiří Ryp: Do konce uzávěrky se 
nepodařilo získat komentář k zápasu.
Petr Řezáč: „V první řadě bych chtěl 
pochválit domácího trávníkáře, hřiště 
bylo připravené špičkově. Od začátku 
se hrál svižný fotbal. Domácí nás 
v  úvodu zatlačili a  přehrávali hlavně 
ve středu hřiště. Po dvaceti minu-
tách jsme přeházeli sestavu a  hru 
vyrovnali. Využili jsme rychlý kontr, 
kdy Štěpán Tomek skvěle zakončil. 
Domácí ještě do poločasu vyrovnali 
z  penalty, kterou rozhodčí posoudil 
dost necitlivě – šlo o vzájemné držení 
mezi útočícím a  bránícím hráčem. 
Druhý poločas opět patřil domácím, 
ale branku jsme jim doslova darov-
ali chybou v  rozehrávce. Posledních 
dvacet minut jsme byli lepší, trefili 
třikrát brankovou konstrukci a spálili 
vyloženou šanci. Nutno říct, že 
i  domácí mohli rozhodnout, ale své 
brejky nevyřešili dobře.“

2:1
(1:1)

Branky: 2. Studený, 47. z  penalty 
Mirga – 10. J. Horák. Rozhodčí: 
Jurníček – Milar, Hubáček. Žluté 

karty: 36. Mirga, 51. Studený, 88. 
Ščuglík, 90. Bukovec – 39. Bleša, 
54. Olšanský, 84. Jašek, 87. Horák. 
Diváků: 120.
Sestava Vrahovic: Popých – Ole-
jník, Kocourek (K), Hangurbaďžo, 
Koriták, Šmíd, Mirga, Studený, 
Dvořák, Bukovec, Kolomazník. 
Střídali: Holomek, Prucek, 
Kovařík, Mauler, Ščuglík, Jamrich, 
Homola.  Trenér: David Múdry.
Sestava Vrchoslavic: Klesnil – 
Barnet, Handl, Fialka (K), Holub, 
Horák P., Churý, Neckář, Flora, 
Bleša, Horák J.
Střídali: Jašek, Olšanský, Přecechtěl. 

Trenér: Vladimír Fialka.
Pohledem trenérů

David Múdry: „Očekávali jsme 
těžký zápas, a to se potvrdilo. Vrcho-
slavice mají mladý tým, ale i několik 
zkušených hráčů, kteří vědí, co hrát. 
Nám se nedařilo kombinačně dotáh-
nout akce do konce. Dali jsme rychlý 
gól, ale soupeř po naší chybě rychle 
vyrovnal. Celé utkání bylo bojovné 
a  urputné. Ve druhém poločase 
jsme šli do vedení díky proměněné 
penaltě, zbytek zápasu jsme zv-
ládli především díky vůli a nasazení. 
Kluky musím pochválit, že to dotáhli 
do vítězného konce.“
Vladimír Fialka: „Inkasovali jsme 
hned ve 2. minutě, ale rychlým pro-
tiútokem se nám podařilo srovnat 
zásluhou Horáka. Zlom přišel 
po sporném zákroku, po kterém 
domácí v  úvodu druhé půle ko-
pali penaltu. Ve zbytku zápasu jsme 
soupeře tlačili, trefili jsme i branko-
vou konstrukci, ale bohužel se nám 
už vyrovnat nepodařilo. Měli jsme 
pocit, že rozhodčí přistupovali k ut-
kání necitlivě a  zákroky posuzovali 
nevyváženě. I  tak ale musím uznat, 
že domácí byli o něco aktivnější.“

0:3
(0:3)

Branky: 2. Fialka (pen.), 9. Kratoch-
víl, 20. Špaček. Rozhodčí: Roubík – 

Müller, Zatloukal. Žlutá karta: Do-
bromilice – 39. Neděla, 67. Nosek, 
76. Ryška. Diváků: 100.
Sestava Kostelce B: Drčka – Piňos, 
Tichý (K), Holoubek, Zavadil, 
Grulich, Doležel, Vymazal, Božek, 
Světlík, Kastner. Střídali: Baláš, Tin-
ka, Parák.  Trenér: Petr Gottwald.
Sestava Dobromilic: Nosek – 
Slavíček, Šenkyřík, Jíra, Ryška, 
Kubíček, Vincenec, Hodulák, Fi-
alka, Z. Nosek, Špaček, Kratochvíl 
(K). Střídali: Dostálík, Matoušek, 
Obruča, Neděla. 

Trenér: Michal Rochla.
Pohledem trenérů

Petr Gottwald: „Přestože konečný 
výsledek 0:3 vypadá jednoznačně, 
samotný průběh zápasu měl i pozi-
tivní momenty. Inkasovali jsme ry-
chlý gól z  penalty už ve 2. minutě 
a  během úvodních dvaceti minut 
jsme dostali ještě dvakrát. Od stavu 
0:3 jsme ale výrazně zlepšili výkon, 
hráli jsme aktivně a  vytvořili si 
několik velmi dobrých šancí ke 
skórování. Od té chvíle jsme podle 
mého názoru byli lepším týmem. 
Kluci si zaslouží pochvalu za bo-
jovnost a  aktivitu, i  když jsme se 
museli potýkat s  velkou marod-
kou. Herní kvalita směrem dopředu 
zatím trochu chybí, ale šance si 
dokážeme vytvořit. Co nám zatím 
nejde, je finální fáze – přihrávky 
a  zakončení. Máme mladý tým 
s  potenciálem a  věřím, že v  dalších 
zápasech už se naše současná snaha 
promění i v bodové zisky.“
Michal Rochla: „Do utkání jsme vs-
toupili ve velmi dobré sestavě a hned 
od úvodu jsme soupeře zatlačili. 
Už ve 2. minutě jsme po faulu na 
Jakuba Špačka kopali penaltu, kterou 
s přehledem proměnil Petr Fialka. V 8. 
minutě přidal druhý gól Kratochvíl 
po pohledné akci a v 19. minutě zvýšil 
skóre na 3:0 sám faulovaný Špaček. 
Hráli jsme v tempu, aktivně a prvních 
45 minut jsme měli utkání pod kon-
trolou. Ve druhé půli jsme bohužel 
přestali hrát naši hru a  přizpůsobili 

se tempu domácích. Měli jsme prob-
lémy s  rozehrávkou, Kostelec měl 
pár nebezpečných závarů a  pokusů. 
Naštěstí nás několikrát podržel 
brankář Libor Nosek, který vychytal 
čisté konto. Výsledek 3:0 odpovídá 
vývoji první půle, druhý poločas patřil 
spíše domácím. Důležité ale je, že 
jsme zápas zvládli a bereme všechny 
tři body.“

5:3
(3:3)

Branky: 4. Ježek, 24. a 53. Vičar, 30. 
a  90+4. Halouzka – 13. Kimel, 39. 
a 41. Richter. Rozhodčí: Dömisch – 
Kyselý, Weiser. Žluté karty: Vodák, 
Vaverka, Vičar – Nguyen Sao Link 
Diváků: 100.
Sestava Určic B: Pospíšil – Křížek, 
Grulich, Žáček, Ježek, Vaverka, 
Vodák, Halouzka, Krajíček, Kouřil 
(K), Vičar. Střídali: Šnajdr, Opálka. 

Trenér: Karel Vlach.
Sestava Smržic: Hájek – Kimel, 
Nguyen Sao Link, Richter (K), 
Koblíha, Mirek, Hangurbadžo, Kot-
lár, Hrubý, Cveček, Dostál, Daniel. 
Střídali: Rubeš, Filip, Janura, Hadač. 

Trenér: Josef Spanilý.
Pohledem trenérů

Karel Vlach: „Vstup do utkání se 
nám povedl, hned v úvodu skóroval 
Tomáš Ježek. První poločas byl 
hodně ofenzivní, hra se přelévala 
ze strany na stranu a  padaly góly 
na obou stranách. Přestože jsme 
vedli 3:1, dvě chyby v  obraně nás 
stály vedení a  soupeř srovnal na 
3:3. Po přestávce jsme se ale zkon-
centrovali, zpevnili obranu a přidali 
další dvě branky, čímž jsme si za-
jistili zasloužené vítězství 5:3. Tý-
mový výkon skvěle podpořil Ondřej 
Halouzka a  Adam Vičar dvěma 
góly. Oba ale těžili z  práce celého 
týmu, který předvedl solidní výkon 
a zaslouží pochvalu.“

Josef Spanilý: Do konce uzávěrky 
se nepodařilo získat komentář 

k zápasu.
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PROSTĚJOV Fotbalistky 1. SK Prostějov měly o uplynulém víken-
du zajíždět na půdu soupeře z  Holasovic. Po dohodě s  domácím 
klubem se však utkání odložilo na čtvrtek 8. května. „Řešili jsme 
komplikace, kde bychom měli potíže poskládat mužstvo. Chtěli 
jsme se tak domluvit se soupeřem, zda by nám s  odkladem vyšel 
vstříc, a  ten souhlasil. Za to moc děkujeme. Novým termínem je 
8. květen, jedná se o státní svátek,“ prozradil Radim Muzikant. 

PROSTĚJOV, VARNSDORF Hodně těžký soupeř čeká v  dalším 
kole Chance Národní ligy fotbalisty 1. SK Prostějov. Představí se 
na půdě Varnsdorfu, kterému aktuálně patří až předpolední příčka, 
v jarní tabulce je ale čtvrtý a v odvetách se usilovně pere o záchranu. 
V posledních týdnech dokázal bodovat v duelech se silnými soupe-
ři. Naposledy jednoznačně v Olomouci přejel rezervu Sigmy po vý-
sledku 3:0 a od příček, které znamenají udržení, ztrácí jediný bod. 
Utkání je na programu v neděli 27. dubna od 17.00 hodin.
„Dalo se předpokládat, že po pod-
zimu náš příští soupeř nic nezaba-
lí. Prostředí ve Varnsdorfu znám. 
O  záchranu hrají pravidelně, jsou 
to bojovníci. Nejsou v situaci, kte-
rou by neznali. Tyto vypjaté zápa-
sy zvládají. Čeká nás tvrdý zápas, 
který bude bolet. Na to musíme 
být připraveni, nic nedostaneme 
zadarmo,“ uvědomuje si Weber.

Varnsdorf v  posledním domácím 
duelu prohrál s Táborskem, před-
tím ale vyzrál na Líšeň a  rezervu 
Sparty. „Potřebujeme se zlepšit 
v ofenzivě, tam máme potíže. Chce 
to větší kvalitu a odvahu. Musíme 
věřit hráčům, kteří budou na hřišti. 
Kluci hrají o  vlastní budoucnost, 
věřím, že to ukážou,“ doufá prostě-
jovský trenér.  (lv)

FK Varnsdorf
vs.



Začneme projektem HAOLK, který 
se zdárně rozvíjí a je na vzestupu?

„Ano, Házenkářské akademii Olomouckého kraje se 
daří, ale než budu hodnotit její současné výsledky, tak 
zmíním jednu důležitou změnu. Už při svém zvolení do 
čela Olomouckého krajského svazu házené jsem slíbil, 
že časem předám šéfování HAOLKu někomu jinému. 
Tahle záležitost je nyní už vyřešena, zbývá ji pouze ad-
ministrativně dořešit a  již brzy tak oznámíme nového 
předsedu naší akademie. Současně jsem chtěl opustit 
i pozici šéfa Komise házené na Odboru sportu při České 
obci sokolské, ale v tomto případě jsem se nechal v uvo-
zovkách ukecat, abych pokračoval. Letos v  lednu jsem 
byl do čela opět zvolen. Co se však týká politické anga-
žovanosti, té jsem zanechal, abych měl co nejvíc času na 
házenou. (úsměv) Rád bych někoho nového i na nejvyš-
ší post TJ Sokol Centrum Haná, ale v tomhle případě 
nejsou lidi, po pravdě není moc kde brát. Obecně buď-
me rádi hlavně za to, že se nám v HAOLK i Centru 
Haná daří mít natolik výborné trenéry, což je 
pro výchovu mladých nadějí v jakémko-
liv sportu klíčové.“

Teď tedy můžeme přejít 
k momentální situaci

v  Házenkářské akade-
mii Olomouckého kraje?
„Co se týče HAOLKu, je 

pro nás dlouhodobou prioritou číslo jedna samozřejmě 
udržet první ligu staršího dorostu i první ligu mladšího 
dorostu. Jsme hrdí na to, že po postupu do těchto nej-
vyšších soutěží ČR se v  nich našim klukům poměrně 
daří, už několikrát se podařilo vybojovat umístění těsně 
pod stupni vítězů hned za největšími baštami tuzem-
ské házené, jimiž jsou Plzeň, Dukla Praha či Lovosice. 
V probíhajícím prvoligovém ročníku se víc daří našim 
mladším dorostencům, kteří se pohybují v horní polo-
vině tabulky a reálně usilují o páté, možná i čtvrté místo 
konečného pořadí. Což by byl v celorepublikovém mě-
řítku další krásný úspěch. Starší dorostenci mají trochu 
slabší sezónu, ale přesto se pohybují bezpečně daleko od 
sestupových příček. Věřím, že nakonec vybojují solidní 
osmou pozici. Navíc béčko HAOLK hraje druhou ligu 
starších dorostenců, aby hráči, kteří se nedostanou do 
kádru áčka, rovněž měli dostatečné zápasové vytížení. 
Samostatnou kapitolou pak jsou muži HAOLK týmu 

Velká Bystřice/Olomouc, jimž se v probíhajícím roč-
níku první ligy – tedy druhé nejvyšší české 

soutěže dospělých – daří opravdu skvě-
le. Projevilo se výrazné zkvalitnění 

mančaftu loni v létě, druhé mís-
to už máme v  podstatě jisté. 

A do budoucna se netajíme 
záměrem v dohledné době 

několika příštích let po-
stoupit do extraligy.“

To je ovšem dost 
ambiciózní plán, ne?
„Hrát extraligu mužů 
je pochopitelně už 
v  nemalé míře také 
o  penězích, museli 
bychom na to najít 
odpovídající finance. 
I  touto cestou moc 
děkujeme za podpo-

ru všem stávajícím 
partnerům, k  nimž 
se neustále snažíme 

hledat další. Zá-
sadním pro-

blémem 

však je, že nemáme vlastní halu. Centrum Haná a čás-
tečně i HAOLK samozřejmě působí v Kostelci na Hané, 
ale hrací povrch zdejší sportovní haly už je zastaralý, 
v  docela špatném stavu, a  proto netrpělivě vyhlížíme 
nutnou rekonstrukci. Každopádně mužská extraliga se 
v Kostelci stejně hrát nedá kvůli chybějícím výběhovým 
zónám i nedostatečné divácké kapacitě. V Prostějově je 
u tamní haly RG a ZŠ Otto Wichterleho dlouhodobým 
problémem hlavně lepení na balóny, po každém trénin-
ku i  utkání se povrch hřiště musí ručně čistit. Ideální 
variantou by tak nejen pro nás byl vznik nové prostějov-
ské haly využitelné po všech stránkách pro vrcholovou 
házenou, což pochopitelně není v  dnešní době vůbec 
jednoduchá záležitost hlavně po ekonomické stránce. 
Přesto existují určité varianty a s vedením statutárního 
města Prostějova jsme v kontaktu ohledně možností do 
nejbližších let. Jinak v Olomouci je situace s halami ve-
lice špatná, HAOLK aktuálně hrává nejčastěji ve Velké 
Bystřici a k přípravě někdy využíváme i halu v Olšanech. 
Zápasovou budoucnost bychom však nejraději směřo-
vali do Prostějova, kam by na elitní soutěže dospělých 
i dorostenců mohli do odpovídajícího prostředí chodit 
naši fanoušci, jejichž počty utěšeně rostou. Jedinou ha-
lou, která má v  současnosti vše potřebné od prostoru 
přes zázemí až po diváckou kapacitu, je Sportcentrum 
– DDM, jenže tam se s házenou bohužel nedostaneme.“

Jak jsou na tom družstva 
TJ Sokol Centrum Haná?

„Velkou radost nám dělají starší žáci, kteří bojují o ví-
tězství v Lize Olomouckého kraje, k tomu se opět pro-
sazují i v celostátní Žákovské lize. Tu jak známo hraje 
každoročně pětadvacet nejlepších týmů ČR dané vě-
kové kategorie, přičemž Centrum Haná v  Žákovské 
lize nechybí jako jediné z našeho kraje už posledních 
pět let. Kluci jsou průběžně čtrnáctí, doma dokázali 
porazit například favorizovanou Plzeň, a ještě můžou 
útočit na elitní desítku, což by byl super výsledek. 
Podstatné ale je, že se velice dobře daří rovněž mlad-
ším žákům v Lize Olomouckého kraje, i oni ještě mo-

hou dosáhnout na celkové prvenství. A  díky 
perfektnímu trenérskému štábu i dobrým 

podmínkám, jež se klukům snažíme 
dlouhodobě vytvářet, funguje 

kontinuita výchovy mládeže 
na dostatečně vysoké úrov-

ni. Zmíněná Žákovská liga 

ČR je přitom takovou třešničkou na dortu nejvyšší 
kvality, zápasy v ní našim talentům ohromně pomáhají. 
Jako řada jiných sportovních subjektů samozřejmě zá-
políme s financemi, neboť náklady na vše za poslední 
roky významně vzrostly, zatímco výše dotací se příliš 
nemění. Proto ještě jednou moc děkujeme veškerým 
partnerům, co nám s financováním házené pomáhají. 
My jsme nikdy nebyli, nejsme a  ani nebudeme klu-
bem, který by si na něco stěžoval, vždy se snažíme vyjít 
s penězi, které máme k dispozici, abychom se nedostali 
do červených čísel. Každopádně za dosažené úspěchy 
včetně například triumfů na Prague Handball Cupu 
nebo na Letní olympiádě dětí a  mládeže ČR 2024, 
kde polovinu chlapeckých výběrů Olomouckého kraje 
tvořili naši hráči, bychom si větší dotační podporu dle 
mého názoru zasloužili.“

Jste optimistou ohledně zvyšování úrovně 
i mužské házené na Prostějovsku do dalších let?

„Věřím tomu, že kvalita dospělé házené v našem regi-
onu určitě poroste. Jak už jsem zmínil, s HAOLKem 

teď hrajeme špičku prvoligové soutěže, a pokud budou 
odpovídající podmínky, chceme postoupit do extra-
ligy. Druholigovým mužstvům Prostějova i  Kostelce 
se snažíme pomáhat hostováním mladých kluků prá-
vě z  HAOLK nebo i  Centra Haná, těchto šikovných 
talentů přitom každoročně přibývá a  je jasný před-
poklad, že postupně v dalších letech budou pomáhat 
stále víc. Tím pádem by muži Prostějova s Kostelcem 
měli stoupat tabulkou a za několik roků si dokážu reál-
ně představit třeba i postup do první ligy. Podmínkou 
samozřejmě je pokračování dobře fungující vzájemné 
spolupráce nás všech, kterým jde o co nejvyšší úroveň 
házené v tomto regionu. Kvalitních hráčů tady vycho-
váváme dostatek, a pokud budou i potřebné podmínky 
včetně hal a financí, půjde to nahoru. Z mého pohledu 
Olomoucký kraj má na to, aby jeden až dva týmy z něj 
hrály extraligu mužů a dva až tři mančafty první ligu 
dospělých. S tímhle jsem před několika lety šel do vo-
leb a pevně věřím, že po téhle nastoupené cestě díky 
fungující spolupráci všichni dál úspěšně půjdeme.“

Haná daří mít natolik výborné trenéry, což je 
pro výchovu mladých nadějí v jakémko-
liv sportu klíčové.“

Teď tedy můžeme přejít 
k momentální situaci

v  Házenkářské akade-
mii Olomouckého kraje?
„Co se týče HAOLKu, je

níku první ligy – tedy druhé nejvyšší české
soutěže dospělých – daří opravdu skvě-
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to už máme v  podstatě jisté.
A do budoucna se netajíme 
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několika příštích let po-
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To je ovšem dost 
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„Hrát extraligu mužů
je pochopitelně už
v  nemalé míře také 
o  penězích, museli 
bychom na to najít 
odpovídající finance. 
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Jak jsou na tom družstva
TJ Sokol Centrum Haná?

„Velkou radost nám dělají starší žáci, kteří bojují
tězství v Lize Olomouckého kraje, k tomu se opě
sazují i v celostátní Žákovské lize. Tu jak známo 
každoročně pětadvacet nejlepších týmů ČR dan
kové kategorie, přičemž Centrum Haná v  Žáko
lize nechybí jako jediné z našeho kraje už posled
pět let. Kluci jsou průběžně čtrnáctí, doma dok
porazit například favorizovanou Plzeň, a ještě m
útočit na elitní desítku, což by byl super výsl
Podstatné ale je, že se velice dobře daří rovněž m
ším žákům v Lize Olomouckého kraje, i oni ještě

hou dosáhnout na celkové prvenství. A
perp fektnímu trenérskému štábu i dob

podpo mínkám, jež se klukům sna
dlodl uhodobě vytvářet, fun

kontinuita výchovy mlá
na dostatečně vysoké 

ni. Zmíněná Žákovsk
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KOSTELEC NA HANÉ, PROSTĚJOV Už několik let dělá Petr Kudláček předsedu 

Olomouckého krajského svazu házené, k tomu stojí v čele Házenkářské akademie 

Olomouckého kraje i oddílu TJ Sokol Centrum Haná. Dynamickým kolektivním 

sportem stále doslova žije a společně s kolegy se dlouhodobě snaží o vzestup há-

zenkářského dění v našem regionu podobně, jako se o totéž snaží v celostátním 

měřítku také vedení Českého svazu házené.
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Do druhého ročníku v nové podobě vstu-
povali hokejisté SK Prostějov 1913 jako 
obhájce prvenství a s cílem pokusit se opět 
dojít co nejdál, případně dokázat projít 
i  přes boj o  postup. Jenže realita byla od-
lišná a  po premiérovém ročníku, který 
nemohl dopadnout lépe, přišlo velké vy-
střízlivění. Faktorů, co ovlivnily letošní rok, 
tam bylo daleko víc, ale především chyběl 
daleko větší hlad a chtění po úspěchu. Ten 
byl totiž diametrálně jinak vidět v úvodním 
ročníku oproti tomu letošnímu. Konečné 
šesté místo po základní části a následný ko-
nec ve čtvrtfinále tak stoprocentně nebyly 
tím, co si v  klubu před začátkem sezóny 

všichni představovali. I tento neúspěch však 
může být do budoucna pozitivní, protože si 
všichni uvědomili, že ani na této úrovni ne-
jde dělat něco jen na půl plynu. 

Dvě nejstarší mládežnické kategorie za se-
bou mají poměrně odlišné ročníky. Junior-
ka na ty nejlepší v základní části nestačila 
a musela se následně spokojit se skupinou 
o umístění. Zde se jí pak dařilo o poznání 
lépe a ve srovnání se soupeři se dá říct, že 
se po celý ročník držela v poklidném stře-
du kvalitativní úrovně. To naopak dorost 
byl nejsledovanějším mládežnickým cel-
kem. Svěřenci kouče Musila ukázali, že se 

sešel velmi dobrý ročník hokejistů a svou 
základní skupinu regionální ligy dokázali 
ovládnout, když ztratili jediný zápas z jed-
nadvaceti. Zamířili tak do nadstavby, kde 
chtěli zabojovat o  možnost postupu do 
vyšší soutěže, což je sportovní metou pro 
klub u většiny kategorií. Zde nakonec ob-

sadili třetí příčku, za což se rozhodně sty-
dět nemusí, ale na uskutečnění myšlenky 
postupu to nestačilo. 

Hokejové eskáčko se letos mohlo pochlu-
bit kompletní strukturou mládeže. U star-
ších žáků se tak objevily hned tři celky 
podle ročníků. Hráči 9. tříd hrají svou 
vlastní soutěž, ve které se odehrála pouze 
dlouhodobá část. V ní se po třiceti duelech 
objevil Prostějov v polovině tabulky, kde 
měl velkou ztrátu na nejlepší mužstva, ale 
zároveň i pohodlný polštář na kluby pod 
sebou. Byl tak přesným průměrem sou-
těže. Hráči 8. třídy dostali velmi těžkou 
základní skupinu, kde na soupeře nestačili 
a bez bodu skončili na poslední příčce. Ve 
skupině o umístění si ale přeci jen dokáza-
li spravit chuť a posbírali zde nějaké body. 

Sedmou třídu pak po dobré základní části 
čekala nadstavba, kde narazila i  na řadu 
klubů, které hrávají v dospělé kategorii ex-
traligu. Po úspěšné základní části už přišel 
přeci jen propad. 

Do mladších žáků spadají 5. a 6. třídy. Za-
tímco ti mladší ještě hrávají po celý rok 
v  jedné soutěži, kde se stále ještě připra-
vují na náročnější bitvy, tak starší už bojují 
o možné postupy. V letošním roce se i šes-
ťákům povedlo po základní skupině po-
stoupit do nadstavby, kde však proti sobě 
měli kvalitní celky, na které nestačili a ne-
získali ani bod. Nabrali však řadu cenných 
zkušeností. Páťáci se pak po celý rok drže-
li v  horních patrech tabulky a  svou pouť 
prvním ročníkem s  pravidelnými zápasy 
o body zakončili na solidním třetím místě. 

Jan FREHAR
Stejně jako v  sobotu o  rok starší 
kategorie, tak se i v neděli hrálo sys-
témem každý s každým a z dosaže-

ných výsledků se zrodila konečná 
tabulka. Domácí celek přivítal ve 
své hale soupeře z  Břeclavi, slo-
venský Ružinov a  polskou Bytom.  
V prvním utkání se domácí sestavě 

dařilo a soupeře z Břeclavi přehrá-
la zcela jednoznačně. Po výsledku 
9:1 tak vstoupila do turnaje nejlé-
pe, jak mohla. Ve druhém utkání 
už však přišel náročnější souboj 
a  slovenský soupeř z  Bratislavy 
ukázal své kvality. Dramatický duel 
nakonec dokázal ovládnout pro 
sebe a  domácím tak uštědřil po-
rážku o dvě branky v poměru 4:6. 
V  posledním utkání potřebovali 
svěřenci kouče Václava Meidla 
uspět a  polskému soupeři nedali 
žádnou šanci. Po vítězství 13:2 tak 
měli jistotu stříbrné medaile. 
Zlato si po zásluze odvezl domů 
Ružinov, který nenašel přemožitele 
a  zvítězil ve všech třech zápasech, 
kde mu potíže dělal jen domácí ce-
lek. Souboj o třetí příčku pak v na-

pínavém duelu dokázala opanovat 
Břeclav. Do Polska tak mířila čtvrtá 
příčka a bronz zůstal v Česku. 
Letošní hokejové zápolení v sezóně 

2024/2025 tak bylo zdárně ukon-
čeno. Poslední dva víkendy ledu 
patřily mladým hokejistům a  nyní 
je čeká dlouhá letní přestávka, kte-

rá je spojená s  nabíráním kondice 
do dalšího roku. Závěr ale měla 
mládež doma skutečně parádní, po 
prázdninách se tak bude na co těšit. 

PROSTĚJOV Definitivní tečkou za letošní sezónou 2024/2025 se v neděli po celý den 

stal turnaj hokejových nadějí ročníku 2013, který uspořádal klub SK Prostějov 1913. 

Na jednodenní akci dorazila trojice soupeřů a po celodenním hraní byly večer rozdány 

poslední medaile. Na stupních vítězů se ukázali i domácí hráči, kteří skončili na druhém 

místě. Poslední tři domácí akce tak dopadly více než úspěšně. Kromě tohoto stříbra totiž 

domácí dvakrát získali zlaté medaile, závěr sezóny tak pro ně znamenal velmi dobré 

období. Do letní přípravy mají na čem stavět, o motivaci bude jistě postaráno. 
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Foto: 2× Lenka Riffe

Sedlář – Krajíček, Štecová, Kozár, Hrabal, Kaplánek, Klíma, Sova, Kudláček, Milar, Jirák, 
Vinklárková, Vasiljev, Slavotínek, Kurcik, Doseděl. Trenér: Václav Meidl.

1. Ružinov 3 3 0 0 21:5 6

2. Prostějov 3 2 0 1 26:9 4

3. Břeclav 3 1 0 2 7:19 2

4. Bytom 3 0 0 3 5:26 0

SK Prostějov 1913 – HC Lvi Břeclav 9:1
Ružinov – Bytom 8:0
SK Prostějov 1913 – Ružinov 4:6
Bytom – Břeclav 3:5
SK Prostějov 1913 – Bytom 3:2
Břeclav – Ružinov 1:7

zimního stadionuzimního stadionu
Turnaj roèníku 2013Turnaj roèníku 2013 zakonèil letošní sezónu zakonèil letošní sezónu

Foto: Jan Frehar
-

Foto: Jan Frehar 

PROSTĚJOV Od středy 16. dubna na Zimním stadionu v  Prostějově po ledu 
není ani památky. „Od středy už led na stadionu nenajdeme. Po dlouhých a ná-
ročných měsících nastane období klidu,“ těšilo Michala Janečka, který se stará 
o pronájem stadionu, zároveň však působí jako sekretář a trenér v hokejovém 
klubu. Letošní zimní sezóna je tak definitivně u  konce, což ostatně ukázaly 
i hezké teploty během Velikonoc. Sezóna tak skončila pro všechny, kteří stadion 
navštěvují. V největším počtu se jednalo o hráče z klubu SK Prostějov 1913. Ti 
totiž obsadili termíny od těch nejmenších až po dospělé. Nyní je čeká zaslouže-
né volno a následně už opět příprava na další sezónu. Teď tak bude dostatek času 
na bilancování toho, co vlastně letošní ročník přinesl. Nyní se tedy letmo podí-
váme do všech soutěží a od příštího týdne už vás kromě kompletního přehledu 
čeká i následné hodnocení jednotlivých kategorií. Jan FREHARJan FREHAR



OLOMOUC Dvě a půl hodiny trvalo druhé finálové utkání DATART extraligy žen ČR 2024/25, které přineslo naprosto rovnocenný, vrcholně 
strhující a divácky nádherný boj. Prostějovské volejbalistky v něm vedly na olomoucké půdě 2:1 na sety a ještě 9:7 v tiebreaku, ale závěr vyšel 
lépe konkurentkám, jež během letošního play-off zvítězily už pošesté 3:2, čímž srovnaly zápasový stav série na 1:1.
Střetnutí otevřela Elise Ferreira esem, vzápětí vedlo vékáčko už 0:3. Ale tr-
valo jen chvíli, než domácí skóre otočili na 5:4 potrestáním několika chyb. 
Jejich nápor pak pokračoval (8:6), leč hostující tým následně vytáhl ze své-
ho arzenálu velký výkonnostní progres. Dostal soupeřky pod tlak podáním 
i všemi dalšími činnostmi a bleskově si vypracoval při účinném servisu Fer-
reira výrazný náskok 9:14. Častá chybovost přešla na stranu znejistělého 
úpéčka, jež úplně vypadlo z rytmu a jeho manko narůstalo (13:20). Výbor-
ně hrála jak Lucia Herdová, tak veškeré její parťačky, a zahajovací část tudíž 
nabrala zcela jednoznačný směr – 17:25.
Úvod druhé periody měl podobný průběh jako v první tím, že Olomoučanky 
rychle zvrátily nepříznivý stav (0:2 – 4:3). Brzy se jim to podařilo ještě jednou 
díky hodně zostřenému podání Diany Frankevych (5:6 – 8:6), zatímco Ča-
dovy svěřenkyně se v dějství číslo dva tradičně dost zhoršily. Proto nabraly ci-
telnější ztrátu 11:7, ovšem zpátky na kontakt pomohla dobrá série při servisu 
Mia Wesley (13:9 – 13:12). O pár minut později už bylo srovnáno 15:15, jen-
že poté nevyšla během dlouhých výměn řada opakovaných pokusů jít z pro-
tiútoků do vedení, což mělo na osud této sady zásadní vliv. Šantovka skvěle 
bránila Nikolu Kvapilovou, od nerozhodných cifer 18:18 se také rozútočila 
a rázem to bylo 22:18. Závěr si Drešlovy ovečky pohlídaly – 25:22.
Navíc tím nabraly více sebevědomí, vyšel jim rovněž vstup do třetího pokra-
čování (2:0, 5:2), naopak hosté se spíše trápili. Nešlo to kapitánce Kvapilové, 
přesto se z útlumu povedlo kolektivní dřinou záhy vybruslit (7:4 – 7:7, 8:9). 
Jen škoda, že tuhle výhodu holky okamžitě poztrácely a znovu spadly proni-
kavě dolů (14:10). Naštěstí se chytila střídající Viktorie Dvořáková, výbor-
ně pokračovala Herdová, přidaly se 
ostatní. Tím došlo k razantnímu obra-
tu na 17:19, a byť tuto slibnou situaci 
lvice VK nevyužily (21:20), fantastic-
kým způsobem přece jen urvaly těsný 
finiš – 23:25.
V  nástupu do čtvrtého oddílu však 
hostující mančaft vyrobil několik 
nevynucených hrubek, čímž rival-
kám sám pomohl zpět na nohy. Olo-
moucký výběr nijak neváhal, celko-
vým zkvalitněním přitápěl pod kotlem 
a šel do trháku 10:5. Což vypadalo zle 

nedobře, leč krizi děvčata zažehnala, hned se těžce vydřenými výměnami čás-
tečně dotáhla (10:8). Potom to šlo bod za bod, než soubor kapitánky Simony 
Bajusz zase odskočil (13:11 – 15:11), aby prostějovská parta bryskně kontro-
vala vlastním náporem (15:15). Drama ve freneticky elektrizující atmosféře 
gradovalo, načež družina v modrých dresech za stavu 16:16 hrozivě zaváhala. 
A šesti inkasovanými body na 22:16 zde bylo rozhodnuto – 25:21.
O osudu mače musel tudíž rozhodnout tiebreak, ve kterém měla úspěšnější 
odpich ekipa UP (3:1, 6:3). Její hra byla v dané fázi o něco jistější, důraznější 
a celkově lepší, nicméně Veronika Trnková a spol. ještě povstaly. Právě Trnko-
vá výtečně zapodávala, Klára Vyklická famózně blokovala, najednou to ze 7:4 
bylo 7:9! Vzápětí ale infarktová houpačka putovala na stranu Šantovky (10:9), 
jíž počínaje skóre 11:11 jasně patřila i úplná koncovka – 15:11 a 3:2. (son)

Na rozdíl od prvního vzájemného 
duelu, který se vékáčku v domácím 
prostředí Národního sportovního 
centra PV hodně vydařil, se odveta 
ve Sportovní hale Univerzity Palac-
kého nesla v naprosto rovnocenném 
módu. Výkon hostů šel oproti před-
chozímu střetnutí o něco dolů, nao-

pak úpéčko se zlepšilo. A vyústěním 
se stala vyrovnaná řežba, kde každý 
chvilku tahal pilku.
Prostějovský tým skvěle začal, suve-
rénně získal úvodní sadu (17:25). 
Špičkový výkon ale znovu nedoká-
zal udržet v dějství druhém (25:22). 
Přesto následně vydřel třetí část 

(23:25) a potom se dvakrát přiblížil 
k  pořádně cennému venkovnímu 
triumfu. Jenže ve čtvrté periodě ho 
potopila šestibodová šňůra Šantov-
ky z 16:16 na 22:16, načež se podob-
ný propad – tentokrát již rozhodující 
z 11:11 na 15:11 – zopakoval na sa-
motném konci líté tiebreakové bitvy. 
Nutno ovšem přiznat, že i dle statis-
tik byl výběr UP včera mírně lepší.
„Co potřebujeme zkvalitnit do další-
ho průběhu série? Udržet solidní při-
hrávku a lépe jí využívat, to znamená 
být úspěšnější v  útoku. No a  taky 
lépe blokovat, v Olomouci jsme měli 
problém ubránit Heloizu Pereira. Ta 
to dnes rozhodla,“ říkal v  nedělním 
večeru kouč VK Miroslav Čada.

„Mám radost, že po odevzdaném 
utkání v  Prostějově jsme se dnes 
vrátili k našemu volejbalu a naplno 
bojovali. Díky tomu jsme odčinili 
tu velkou sprchu, zvedli si sebevě-
domí. A teď máme do dalšího prů-
běhu finále na čem stavět,“ povídal 
po rivalské řeži v oboustranně úžas-
né atmosféře asistent trenéra Šan-
tovky Patrik Minda.
Série teď bude pokračovat třetím 
střetnutím na prostějovském hřiš-
ti ve čtvrtek 24. dubna od 18.00 
hodin, pak přijde určitě na řadu 
ještě čtvrtý špíl v  olomouckých 
kulisách v neděli 27. dubna taktéž 
od 18.00 hodin. Rozhodne se? 
Kdo s koho?

PROSTĚJOV Jen kousek chyběl volejbalistkám VK Prostějov 
k tomu, aby vedly ve finálové sérii DATART extraligy žen ČR 
2024/25 nad svými největšími rivalkami už 2:0 na utkání 
a příště šly proměňovat titulový mečbol. Místo toho však 
olomoucké družstvo na vlastním hřišti otočilo nesmírně dra-
matický druhý mač a srovnalo zápasové skóre. V boji o zlato 
tak mají oba soupeři k zisku trofeje stejně daleko.
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LUCIA HERDOVÁ

11 VK VK PODLEPODLE 

Nejlepší prostějovská hráčka v dosavadním průběhu finále? 
Rozhodně Lucia Herdová! Slovenská smečařka se dostala 
do výborné formy, oba dva první duely titulové sé-
rie odehrála na hodně kvalitní úrovni. Doma dala 
16 bodů při vysoké úspěšnosti útoku 54 procent a celk-
ové užitečnosti +13, venku zatížila olomoucké konto 
dokonce 21 body a zase útočila skvěle na 56 procent, 
její užitečnost vyšplhala až na +17. Jen tak dál, Lucko!

HODNOTÍME
HRÁÈKY komu se nejvíce daøilo?komu se nejvíce daøilo?

V této rubrice hodnotíme po každém 
soutěžním utkání ženy VK Prostějov.

10 = top         1=tragédie

PROSTÌJOV – OLOMOUC

OLOMOUC – PROSTÌJOV

-

3 : 2 3 : 2 

„S prvním finálovým utkáním z naší strany samozřejmě obrovská 
spokojenost, zvítězily jsme 3:1. A ty tři vyhrané sety byly absolutně 
jednoznačné. Zaváhaly jsme jen ve druhém, kde jsme se po tom prvním 
demoličním asi nechaly trochu uspat. Ale jinak jsme zápas zvládly super, z čehož 
máme velkou radost. Hodně jsme si pomáhaly výborným podáním, výrazně se 
zlepšil náš útok. Výsledek druhého finále nás naopak mrzí. Věřily jsme, že to 
v Olomouci zvládneme, že i v tom tie-breaku dokážeme vyhrát. Ale soupeřky 
byly trošku lepší. Nám to v útoku vázlo, tahala jej pouze Lucka Herdová, navíc 
jsme dost netlačily servisem. Doma jsme je nutily hrát jen středem sítě, venku 
se nám to nedařilo. Takže zasloužené vítězství pro Olomouc a uvidíme se ve 
čtvrtek v Prostějově.“ Nikola KVAPILOVÁ, univerzálka VK Prostějov

Jak to vidí Jak to vidí kapitánka kapitánka NIKOLA KVAPILOVÁNIKOLA KVAPILOVÁ??

Už osmnáct let - tedy hned od jeho vzniku v roce 2007 - podrobně píšu o vo-
lejbalovém VK Prostějov. A  posledních šest let jsem se pracovně stal ještě 
mnohem pevnější součástí klubu. Bez ohledu na tenhle fakt ale platí, že jakmile 
přichází březen a především duben, tak (nejen) u mě roste volejbalová horečka.
Ano, i během dlouhodobé části každé sezóny má každé utkání samozřejmě 
svou důležitost, ovšem pokaždé jde (s výjimkou pohárových duelů) o jeden 
zápas ze sedmadvaceti. Tedy z poměrně velkého počtu, kdy případné zaváhání 
se ještě dá napravit a na nikoho není tak velký tlak jako později.
Opravdový nápor na psychiku přichází vždy až s propuknutím extraligového 
play-off, tedy od poloviny březnového měsíce. A  každým dalším střetnutím 
narůstá ruku v ruce s tím, kterak se postupově přechází k medailovým bojům. 
Ze čtvrtfinále do semifinále, pak ideálně až do finále, případně do série o bronz.
Prostějovský tým žen byl deset prvních let své existence českým hegemonem, 
tudíž o cenné kovy hrál neustále. Což ale s výjimkou jediného méně povede-
ného ročníku platilo po dílčím ústupu z absolutní slávy i v uplynulých osmi se-
zónách včetně té současné. Tím pádem dostávají nervy na konci soutěže vždy 
pořádně zabrat, leč stojí to za to.
Magický náboj medailových bitev o všechno je totiž pro sportovně založeného 
člověka naprostým vrcholem osobního prožitku. Maximální důležitost i nej-
vyšší úroveň těchto mačů, obrovská bojovnost všech hráček, extrémně vyšpo-
nované emoce plejerek i veškerých dalších aktérů, parádní divácká atmosféra 
v hledištích díky bouřlivým fanouškům. To vše k vrcholu sezónu každoročně 
patří a vytváří jedinečné kouzlo kolektivního sportu mířícího přímo do srdce. 
A pokud tohle nádherné vzrušení vede až ke zlaté euforii při zisku mistrovského 
titulu, těžko může být v daném ohledu něco víc. Vyjde to letos?

POHLED OKEM VOLEJBALOVÉHO SAKA

MAGICKÝ NÁBOJ MEDAILOVÝCH
BOJÙ O VŠECHNO

Bodový vývoj – první set: 0:3, 2:3, 
5:4, 6:6, 8:6, 9:7, 9:9, 9:14, 13:17, 
13:20, 15:20, 15:24, 17:25. Druhý 
set: 0:2, 2:2, 4:3, 4:5, 5:6, 8:6, 11:7, 
13:9, 13:12, 15:13, 15:15, 18:18, 22:18, 
22:20, 24:20, 25:22. Třetí set: 2:0, 2:2, 
5:2, 7:4, 7:7, 8:9, 10:9, 14:10, 14:13, 
15:15, 16:17, 17:19, 19:19, 21:20, 
22:21, 22:24, 23:25. Čtvrtý set: 0:1, 
2:1, 4:2, 6:3, 8:4, 10:5, 10:8, 13:11, 
15:11, 15:15, 16:16, 22:16, 22:18, 
24:19, 25:21. Pátý set: 1:1, 3:1, 4:3, 
6:3, 7:4, 7:9, 10:9, 11:11, 15:11.

jak se utkání vyvíjelo...

finále? 
tala 
é-éé
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Rozdíl deseti procent v  úspěšnosti útoku byl 
v  úvodním finálovém střetnutí mezi oběma 
hanáckými týmy, prostějovský měl velmi solid-
ních 42 a olomoucký jen mnohem slabších 32. Což 
společně s rozdílnou kvalitou podání (esa 7:1) zna-
menalo klíčový důvod jasné dominance domácích.
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EXTRALIGOVÉ FINÁLE JE ZATÍM
NEROZHODNÉ 1:1

pro Večerník 

původní
zpravodajství

ník 
ství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

 Foto: Jan Steiner

ale utekl mu úplný konec obrovské a vyrovnané bitvy
FINÁLEFINÁLE 2: 2:

PATRIK MINDA – asistent trenéra Šantovky Olomouc UP
„Bylo to jako na houpačce, no a na konci tradičně náš vítězný tiebreak. Jsou to vel-
ké i krásné emoce, ve výborném utkání jsme viděli spoustu hezkých výměn a kvalitní 
volejbal z obou stran, tedy už i z té naší. Na rozdíl od prvního zápasu venku jsme 
mnohem víc bojovali, hodně se zlepšili, díky tomu vyrovnali stav série. Což věřím, že 
nás zvedne do dalšího průběhu finále.“

MIROSLAV ÈADA – hlavní trenér VK Prostìjov
„Byl to velice vyrovnaný zápas, ale my jsme od začátku byli nejistí v útoku i z dobře 
připravených situací, kdy jsme se měli prosazovat. Nejistota pak přešla i do naší me-
zihry, přesto jsme vedli 2:1 na sety. Celkově však Olomouc byla o něco lepší útočně 
i na bloku, proto zvítězila. Byť šlo o těsný pětiseťák, kde nakonec rozhodovaly tři čtyři 
balóny. My jsme nehráli v tak dobré formě jako doma.“

HODNOCENÍ TRENÉRÙ



Zmíněné dějství číslo dva bylo ve 
čtvrtečním podvečeru jediným, 
kdy se Šantovka vymanila z  jinak 
trvale obrovského tlaku vékáč-
ka vyvíjeného skvělým servisem 
i kvalitním útokem. Ve druhé části 
se role na nějaký čas obrátily, hlav-
ně od její poloviny a v závěru. Ve 
všech ostatních třech sadách ale 
suverénně dominoval výrazně lep-
ší domácí mančaft.
Od začátku mače téměř perma-
nentně vyvíjel velký nápor výbor-
ným podáním, které vlastně vůbec 

nekazil (jediná chyba za celé utká-
ní!) a nasázel jím sedm es. K tomu 
kvalitně bránil na síti (12 vítěz-
ných bloků) i  v  poli, dobře při-
hrával na 42 procent, a především 
útočil s  poměrně vysokou úspěš-
ností 44 procent, tedy výrazně lépe 
než hostující družstvo.
To navíc nepoměrně častěji chy-
bovalo (poměr 11:23), proto 
se v  součtu všeho zrodilo jed-
noznačné skóre 25:12, 18:25, 
25:15  a  25:14. Nejlepší hráčkou 
duelu byla vyhlášena perfektně 

makající nahrávačka VK Elise Fer-
reira, ovšem vynikající výkon od-
vedly takřka všechny prostějovské 
plejerky. Famózní smečařka Lucia 
Herdová, nesmírně vyhecovaná 
univerzálka Nikola Kvapilová, obě 
špičkové blokařky Veronika Trn-
ková s Klárou Vyklickou i obětavě 
jistá Adéla Chevalierová na liberu.
Jen druhá smečařka Viktorie Dvo-
řáková měla slabší momenty, leč 
překonala je. A  vždy ji povedeně 
vystřídala z  lavičky naskočivší Mia 
Wesley. Domácí kolektiv měl zkrát-
ka první finále pevně ve své moci též 
díky fantastické podpoře fanoušků, 
kteří horečně očekávané bitvě vy-
tvořili super atmosféru hodnou 
svojí bouřlivostí série o zlato.
„Fandové byli opravdu skvělí, klo-
bouk dolů před jejich povzbuzo-

váním. Taková divácká kulisa nám 
fakt moc pomohla a  holky v  ní 
hrály s výjimkou druhého setu vý-
borně. Pochvala pro celý tým, ale 
víme, že máme úspěšně za sebou 
teprve první ze tří potřebných kro-
ků. Série bude ještě velice těžká, 
proto se teď naplno soustředíme 
na druhý finálový zápas v  Olo-
mouci,“ pověděl kouč Prostějova 
Miroslav Čada. (son)

PROSTĚJOV Očekávaná vyrovnanost se v úvodním finálovém utká-
ní DATART extraligy žen ČR 2024/25 nekonala. Všechny čtyři hrané 
sety byly více či méně jednoznačné, přičemž tři z nich doma suverénně 
ovládly celkově mnohem lepší prostějovské volejbalistky. Tím uštědři-
ly olomouckým soupeřkám první porážku během play-off a  v  sérii 
o mistrovský titul se velmi přesvědčivě ujaly zápasového vedení.
Vynikající úvod mělo vékáčko a hos-
tující kouč si tak za stavu 4:0 hned 
bral oddechový čas. Vyplatilo se, 
Šantovka vytáhla kvalitní obranu, 
manko rychle téměř smazala (5:4). 
Domácí tým však okamžitě zarea-
goval svým opětovným zlepšením 
a převahu si vzal hned zpátky (10:5). 
Výborně totiž podával, tím vytvářel 
značný tlak, úpéčko pod ním častěji 
chybovalo. Náskok tak nadále rostl 
až na 18:10, neboť Prostějovanky 
hrály po všech stránkách skvěle. 
Navíc dominovaly také v  závěru 
vstupního dějství, jež proto dopadlo 
dílčím debaklem – 25:12.
Jak už to ale v podobných situacích 
bývá, když jedno družstvo získá sadu 
výrazným rozdílem, tak se jeho pro-

tivník v té další hodně zvedne. Což 
se přesně stalo zkraje druhé části 
(1:3), nicméně Čadovy svěřenkyně 
dokázaly vzápětí odpovědět a hroz-
bu herního propadu odvrátit (5:4). 
Co víc, zanedlouho vystřihly vlastní 
tříbodovou šňůru z 6:6 na 9:6, leč ri-
valky bryskně oplatily stejnou mincí 
(9:9). Tím odstartovaly vyrovnaný 
boj o každý míč, než od nerozhod-
ného stavu 13:13 mančaft VK pod 
náporem zlepšující se Olomouce 
zaváhal několika hrubkami (13:16). 
Tento odskok si Drešlův soubor 
držel, aby v  koncovce počínaje cif-
rami 17:19 ještě vystupňoval tempo. 
A jasně kraloval – 18:25.
Lvice v modrých dresech se ovšem 
v pauze zkoncentrovaly a třetí peri-

odu otevřely ještě famózněji než tu 
první (4:0, 7:1). Klíčový pro celé 
střetnutí přitom byl tlak servisem, 
který si Nikola Kvapilová a  spol. 
vzaly zpět na svou stranu. Což jim 
dláždilo cestu k  velice dobrému 
výkonu i  dalšími činnostmi, kom-
plexní týmová práce se logicky 
promítala též do rostoucího rozdílu 
ve skóre (12:5). Vítězky dlouho-
dobé fáze soutěže prostě dostaly 
vývoj znovu pevně pod kontrolu 
a konkurentky absolutně nestíhaly, 

zvlášť během inkasované série sed-
mi punktů za sebou (13:7 – 20:7). 
Z  hlubokého propadu se sice bíle 
oděná ekipa důrazně vzpamatovala 
(20:13), ale na obrat už bylo pozdě 
– 25:15.
Prostějovské plejerky se navíc na 
sklonku třetího dílu zase zlepšily, 
což si pak přenesly do pokračování 
čtvrtého. Opět bleskově utekly na 
4:0 a  následně daný náskok hájily, 
za nádherně bouřlivé atmosféry su-
per fanoušků jej později ještě trochu 

zvýšily (9:6 – 11:6). V  této pasáži 
duelu razantní útoky jednoznačně 
ničily nestíhající defenzivy. A jakmi-
le rozjetý kolektiv domácích přidal 
uprostřed sady nový úder zásluhou 
účinných podání z  13:9 na 19:10, 
ocitl se blízko triumfu, jenž za něko-
lik minut skutečně přišel, navíc roz-
dílem třídy – 25:14 a 3:1! (son)
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PROSTĚJOV Pod vedením 
trenéra Ladislava Sypka se vo-
lejbalové mladší žákyně VK 
Prostějov už druhým rokem 
řadí k  užší národní špičce této 
věkové kategorie. Nejčerstvěj-
ším důkazem budiž postup na 
mistrovství republiky U14, kte-
rý se talentovaným Hanačkám 
povedl loni – a letos tento hezký 
úspěch zopakovaly!
Po suverénním zvládnutí úvodní 
fáze kvalifikace MČR v  Novém 
Veselí hostil jednu ze skupin druhé 
části Prostějov. Většina střetnutí 
osmičlenné grupy 2B se hrála v hale 
Sportcentra – DDM, kde sice holky 
nejsou tak zvyklé, ovšem výhodu 
domácího prostředí přece jen měly 
díky početné i nejhlasitější podpoře 
fanoušků z řad rodinných příslušní-
ků či kamarádek.
Prostějovský tým potřeboval vy-
bojovat jedno ze tří postupových 
míst, za čímž od začátku turnaje 
šel pevným krokem. Na úvod po-
razil Rtyni 2:0, poté si poradil se 
Znojmem i  Karlovými Vary 2:1 
a následně v závěru prvního hrací-
ho dne podlehl těsně 1:2 papírově 
největšímu favoritovi Olympu Pra-
ha. Toto klopýtnutí však děvčata 
nijak nerozhodilo, naopak je spíše 

zdravě nabudilo do nedělního zá-
pasového programu.
Ten šikovné naděje vékáčka otevře-
ly nečekaně jasným skolením silné 
Příbrami 2:0, pak doslova smetly 
v posledních dvou utkáních Hradec 
Králové i  Kometu Praha též 2:0. 
A  v  konečném pořadí skupiny ob-
sadily druhou pozici jen o  skóre za 
vítěznou Příbramí, navíc před třetím 
Olympem Praha!
„Holky zaslouží velké poděkování, 
jak druhou část kvalifikace celkově 
zvládly. Přitom ale musím neskrom-
ně říct, že v  některých zápasech ne-
předvedly to úplně nejlepší, co umí. 
Dokážou hrát ještě lépe, pořád máme 
určité rezervy, což je příjemné zjištění 
směrem k  samotnému mistrovství 
republiky,“ hodnotil kouč mladších 
žákyň VK Ladislav Sypko.
„Každopádně už postup na český 
šampionát mezi šestnáct nejlepších 
družstev ČR naší věkové kategorie 
je pěkný úspěch, kterého si vážíme 
a  máme z  něj velkou radost. Avšak 
nic tím nekončí. Loni jsme na re-
publice skončili dvanáctí, a  tento-
krát se chceme určitě poprat o ještě 
lepší umístění,“ připojil Sypko na 
téma tuzemského přeboru U14, 
jenž přijde na řadu po půlce května 
v Karlových Varech. (son)

Foto: Marek Sonnevend

Foto: Jan Steiner

Bodový vývoj – první set: 4:0, 4:2, 
5:4, 7:4, 10:5, 11:6, 11:8, 13:8, 16:9, 
18:10, 19:12, 25:12. Druhý set: 1:0, 
1:3, 3:3, 5:4, 6:6, 9:6, 9:9, 11:10, 11:12, 
13:13, 13:16, 17:19, 17:24, 18:25. 
Třetí set: 4:0, 7:1, 7:3, 9:5, 12:5, 13:7, 
20:7, 20:13, 22:15, 25:15. Čtvrtý set:
4:0, 9:6, 11:6, 13:9, 16:9, 19:10, 19:12, 
20:13, 24:13, 25:14.

jak se utkání vyvíjelo...
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3 : 13 : 1

MIROSLAV ÈADA – hlavní trenér VK Prostìjov
„V dnešním utkání nám šlo prakticky všechno. Hned od prvních míčů jsme 
hodně tlačili a vycházel nám jak servis, tak útok. Kromě zaváhání ve druhém 
setu to byl od nás velice kompaktní výkon, vyhráli jsme zaslouženě. Ale bere-
me, že je to teprve první krok. A už teď se soustředíme na druhý zápas venku. 
Každopádně je takové vítězství na úvod série pro nás velkým povzbuzením.“

PATRIK MINDA – asistent trenéra Šantovky Olomouc UP
„Mně se to hodnotí moc těžko. Připadalo mi, jako bychom do zápasu ani 
nenastoupili. Z naší strany to bylo spíš tréninkové tempo, takové přátelské 
utkání. A takhle se finále nedá hrát. Musíme to hodit za hlavu, poučit se 
a zapracovat na tom, abychom druhé střetnutí doma začali mnohem lépe, 
tím se vrátili do série.“

HODNOCENÍ TRENÉRÙ

=

Prostějov (son) – Loňská sen-
zace, kdy volejbalistky TJ Sokol 
Šternberk nečekaně prohrály 
baráž o  záchranu nejvyšší české 
soutěže s  Českými Budějovicemi 
a  sestoupily, se tentokrát neopa-
kovala. Letošní kvalifikaci o  DA-
TART extraligu žen ČR 2025/26 
proti Lvicím Praha coby prvoli-
govým vítězkám favoritky zvládly 
s  naprostou jistotou. Šternberský 
tým by za normálních okolnos-
tí baráž znovu ani nehrál, neboť 
pevně směřoval k devátému místu 
extraligové tabulky, a ještě bojoval 
o postup do play-off. V důsledku 
neoprávněných startů ukrajinské 
hráčky ale po řadě kontumo-
vaných zápasů přišel o  spoustu 
bodů a  klesl za původně posled-
ní KP Brno na dno konečného 
pořadí. Samotná výkonnostní 
kvalita Sokola však nyní byla na 
dostatečně vysoké úrovni, což se 
v kvalifikaci s premiantkami první 
ligy projevilo. Výběr TJ nejprve 
porazil pražské Lvice doma 3:0 
(17, 23, 16) a  3:0 (23, 23, 10), 
následně uspěl i  venku 0:3 (-25, 
-25, -21). Navzdory značné vy-
rovnanosti více než poloviny setů 
tak neztratil ani sadu a bezpečně 
uhájil příslušnost mezi tuzem-
skou elitou. „Série byla náročná, 
my jsme nechtěly nic podcenit. 
Proto mám radost, že jsme se 
zvládly zachránit ve třech zápa-
sech, jelikož sezóna byla už tak 
hodně dlouhá. Jsme šťastné,“ 
pravila s  úlevou zkušená blokař-
ka Šternberka Laura Holubcová. 
„Hrálo se nám super, podpora 
domácí haly byla znát. Všichni 
fandili, ale bohužel nám utekly 
všechny koncovky ve třetím zápa-
se i v celé sérii,“ litovala smečařka 
Lvic Alžběta Zenkerová.

RYCHLÉ INFO

PROSTĚJOV Parádní vstup do finálové série DATART extraligy 
žen ČR 2024/25 předvedly volejbalistky VK Prostějov. V zaha-
jovacím střetnutí titulového derby boje proti Olomouci podaly 
svůj zatím jasně nejlepší výkon během letošního play-off, na-
prosto zaslouženě přehrály hanácké rivalky 3:1. A kromě druhé-
ho setu to byla úžasná jízda!

k jí í hhhhhhhhhhhhhhhhh á čk VK Eli F

taky fandové byli báječnítaky fandové byli báječní

Skupina 2B (Prostějov) – výsledky VK Prostějov: 
Rtyně 2:0 (24, 7), Znojmo Přímětice 2:1 (-18, 17, 4), Karlovy Vary 2:1 (-23, 12, 11), 

Olymp Praha 1:2 (-19, 14, -10), Příbram 2:0 (16, 17), Hradec Králové 2:0 (9, 4), Kometa Praha 2:0 (16, 7).

Skupina 2B (Prostějov) – pořadí: 
1. Příbram 17, 2. VK Prostějov 17, 3. Olymp Praha 16, 4. Karlovy Vary 13, 5. Kometa Praha 8, 

6. Rtyně 6, 7.Znojmo Přímětice 4, 8. Hradec Králové 3

KVALIFIKACE MČR MLADŠÍCH ŽÁKYŇ U14 2025 – DRUHÁ FÁZE



PROSTĚJOV Jak známo, volejbalový tým Gymnázia Jiřího Wolkera 
Prostějov složený z  mládežnických hráček VK Prostějov studujících 
tuto školu nedávno získal stříbro na Mistrovství Evropy středních škol 
2025 v srbském Zlatiboru. Ředitel GJW Michal Müller chtěl děvčatům 
k tomuto velkému mezinárodnímu úspěchu osobně pogratulovat, a pro-
to celý kolektiv včetně trenérů slavnostně přijal přímo v ředitelně školy.

pro Večerník 

původní
zpravodajství

ník 

ství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
Příjemné setkání proběhlo v pondělí 
14. dubna dopoledne a provázela jej 
pohodová atmosféra plná radosti 
i  vzájemných sympatií. „Chci vám 
samozřejmě poblahopřát ke krásné-
mu výsledku, kterého jste v  Srbsku 
dosáhly, a  zároveň moc poděkovat 

za vynikající reprezentaci Gymnázia 
Jiřího Wolkera. Jsme na vás velice 
hrdí a  osobně mám obrovskou ra-
dost, co se vám na evropském šam-
pionátu středních škol podařilo,“ 
řekl na úvod Michal Müller.
Ukázat stříbrné kovy a  povyprávět 
o své medailové misi na Balkáně při-
šlo dvanáct talentovaných plejerek 
věkové kategorie U18 a s nimi hlavní 
kouč Aleš Novák (současně šéftrenér 
mládeže VK Prostějov) i  trenérská 
asistentka Zuzana Bálintová (jinak 
učitelka tělesné výchovy na GJW). 

Chybět při slavnostním přijetí ne-
mohla ani Radka Svobodová, zástup-
kyně ředitele školy pro obor Gymná-
zium se sportovní přípravou.
„Většina z vás studuje právě sportovní 
třídy, a mě nesmírně těší, že tento for-
mát opravdu dobře funguje. Obecně 
platí, že všem talentovaným sportov-
cům se na naší škole snažíme vytvo-
řit takové podmínky, aby se mohli 
co nejlépe věnovat svému odvětví, 
a  přitom i  kvalitně studovat, což je 
neméně důležité. Vy jakožto špičkové 
mládežnické volejbalistky jste názor-
ným příkladem, že zvládat lze na vy-
soké úrovni obojí,“ zdůraznil Müller 
s poděkováním právě své zástupkyni 
Radce Svobodové.
Ředitel GJW přitom dívky pohostil 
chutnými zákusky a ovocnými džu-

sy. „Tohle jsem zaplatil ze svého, je 
to taková moje osobní odměna pro 
vás za úspěch, kterým jste naši ško-
lu zviditelnily i  v  zahraničí,“ pravil 
Müller s úsměvem. Následně všem 
hráčkám předal rovněž finanční od-
měnu v podobě symbolických šeků 
na tisíc korun. „Je na vás, co si za ty 
peníze koupíte. Jestli něco pěkného 
na sebe, nebo třeba podpoříte svůj 
výživový program a  zdravou živo-
tosprávu,“ pokračoval šéf renomo-
vané prostějovské školy.
Poté si vzal slovo Aleš Novák. „Já 
chci také poděkovat, a to Gymnáziu 
Jiřího Wolkera, jehož vedení vytváří 
našim holkám výborné podmínky 
ke studiu tak, aby se současně moh-
ly naplno věnovat i volejbalu. Tohle 
úspěšně skloubit není jednoduché, 
díky oboustranně skvělé spoluprá-
ci školy a  našeho klubu se to však 
daří i  z  dlouhodobého hlediska 
perfektně. Věřím, že děvčata budou 
dál zvládat studium a vedle toho už 
brzy dosáhnou jiného sportovního 
úspěchu na mistrovství republiky 
kadetek, které nás čeká v  květnu. 
Snad znovu cinkne medaile, i když 
visí hodně vysoko,“ pověděl šéftre-
nér mládeže ve vékáčku.

Zajímavou informaci připojila též 
Zuzana Bálintová. „Dívala jsem se 
v televizi na čtvrté utkání semifinálo-
vé série DATART extraligy žen mezi 
Olympem Praha a VK Prostějov, kde 
v přímém přenosu na stanici SPOR-
TY TV poměrně dlouho mluvili prá-
vě o stříbru Gymnázia Jiřího Wolkera 
na mistrovství Evropy středních škol 
a  úzkém propojení s  volejbalovým 
klubem VK Prostějov. Myslím, že 
to byla skvělá reklama i  zviditelnění 
práce, o kterou se společně snažíme,“ 
zmínila kantorka, jež v minulosti vo-
lejbal sama vrcholově hrávala.
Než se všichni po necelé hodině pří-
jemně stráveného času rozloučili, 
prozradil Michal Müller holkám, že 

některé z nich sedí na dvorním místě 
nyní už patřičně slavného absolventa 
GJW Jakuba Menšíka. „Vždy, když 
přišel sem do ředitelny, sedával prá-
vě na místě u  zdi, na které visí jeho 
fotka z  olympiády. Jak vidíte, hned 
vedle je fotografie jiného top tenisty 
z Prostějova a absolventa naší školy Ji-
řího Lehečky, kousek dál pak snímek 
výborné závodnice windsurfingu 
Kristýny Piňosové, též ona zde vystu-
dovala. I volejbal je díky VK Prostějov 
v našem městě dlouhodobě na vyni-
kající úrovni a já mám velkou radost, 
že díky úzké spolupráci i  propojení 
s naší školou má na tom svou zásluhu 
rovněž Gymnázium Jiřího Wolkera,“ 
uzavřel Müller.
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PROSTĚJOV Jak známo, volejbalový tým Gymnázia Jiřího WolkeraV Chybět při slavnostním přijetí ne- sy. „Tohle jsem zaplatil ze svého, je

SPORT

PROSTĚJOV Ke svému závěru se nezadržitelně přiblížila aktuální házenkářská sezóna 2024/25. Ligoví muži i dorostenci už mají před sebou jen dva 
poslední hrací víkendy na přelomu dubna a května, zatímco žákovské kategorie budou pokračovat ještě o něco déle. Každopádně se pojďte s námi podí-
vat, jak na tom před vyvrcholením tohoto ročníku jsou týmoví zástupci našeho regionu.

Házenkáři TJ Sokol Kostelec na Hané HK skončí nejhůře šestí 
a  s  Olomoucí ještě bojují o  páté místo konečného pořadí. Klíčem 
k  jeho obsazení je další skalp favorita v  nadcházejícím zápasovém 
šlágru doma proti Velkému Meziříčí (sobota 26. dubna, 10.30 hodin), 
což je s předstihem jistý vítěz druhé ligy.
Házenkáři Sokola II Prostějov působili zkraje jarní části dojmem, že 
zaznamenají větší herní i výsledkový vzestup. Tenhle předpoklad se 
ale trochu zasekl, momentálně jsou v tabulce až desátí. A vzhledem 
k  bodové ztrátě na vyšší pozice si určitě nepolepší, to je rozhodně 
škoda. Snad aspoň udrží pod sebou jedenácté Hustopeče.

Aktuální pořadí: 
1. Velké Meziříčí 36, 2. Ivančice 32, 3. Bohunice B 29, 4. Kuřim 27, 
5. Olomouc 22, 6. Kostelec 22, 7. Telnice 16, 8. Litovel junioři 16, 9. Nové 
Bránice 16, 10. Prostějov 11, 11. Hustopeče 9, 12. Maloměřice B 4.

2. LIGA MUŽŮ JM

Mladší chlapci Házenkářské akademie Olomouckého kraje si mezi 
českou elitou počínají velice zdatně. Na kontě mají víc vítězství než 
porážek, drží šestý post a  s  největší pravděpodobností na něm také 
zůstanou. Což by byl v konkurenci nejlepších klubů ČR pěkný výsledek.

Aktuální pořadí: 
1. Zubří 35, 2. Dukla Praha 34, 3. Nové Veselí 31, 4. Plzeň 27, 5. Brno 
24, 6. HAOLK 22, 7. Lovosice 19, 8. Frýdek-Místek 15, 9. Jihočeši 14, 
10. Hostivice 10, 11. Zlín 4, 12. Jičín 3.

1. LIGA MLADŠÍCH DOROSTENCŮ ČR

Talenty TJ Sokol Centrum Haná ještě pořád svádějí bitvu o celkové pr-
venství s Velkou Bystřicí. Leč nedávno prohráli klíčové vzájemné utká-
ní, čímž klesli za svého rivala na druhou pozici s dvoubodovou ztrátou. 
A jestli konkurent neztratí v posledních čtyřech špílech proti papírově 
slabším družstvům, budou se muset Hanáci spokojit se stříbrem.

Aktuální pořadí: 
1. Velká Bystřice 26, 2. Centrum Haná 24, 3. Litovel 16, 4. Žeravice 
14, 5. Olomouc 9, 6. Hranice 4, 7. Uničov 1.

LIGA OLOMOUCKÉHO KRAJE STARŠÍCH ŽÁKŮ

HAOLK tým Velká Bystřice/Olomouc, což je mančaft pod hla-
vičkou Házenkářské akademie Olomouckého kraje, potvrzuje své 
rostoucí ambice. V  prvoligovém pelotonu letos s  určitostí obsadí 
vynikající druhou příčku a je naprosto zřejmé, že ambice na postup 
do extraligy v horizontu několika příštích let nejsou vůbec nereálné.

Aktuální pořadí: 
1. Zlín 36, 2. HAOLK tým Velká Bystřice/Olomouc 29, 3. Vršovice 
22, 4. Litovel 20, 5. Jičín B 20, 6. Dukla Praha B 19, 7. Hranice 18, 
8. Bohunice 18, 9. Vsetín 17, 10. Šťáhlavy 14, 11. Újezd u Brna 14, 
12. Nové Veselí B 13.

1. LIGA MUŽŮ ČR

Tuto soutěž hraje od loňska béčko Házenkářské akademie Olomouckého 
kraje, aby měli všichni členové hráčského kádru dostatečné zápasové 
vytížení. Mančaft je sice zatím až předposlední šestý, ale pokud zvládne 
dva závěrečné duely, může poskočit na čtvrté místo.

Aktuální pořadí: 
1. Velké Meziříčí 20, 2. Litovel 20, 3. Kuřim 13, 4. Telnice 9, 5. 
Maloměřice 8, 6. HAOLK B 6, 7. Uničov 0.

2. LIGA STARŠÍCH DOROSTENCŮ JM

Házenkářské naděje TJ Sokol Centrum Haná zde svádějí boj o dru-
hou příčku. Sice jsou teď třetí, ovšem mají oproti Velké Bystřici 
i  Hranicím při stejném bodovém zisku dva zápasy k  dobru. Zisk 
stříbrných medailí je tudíž reálný, navíc kluci mohou ještě teoreticky 
atakovat vedoucí Žeravice. To poměrně nový klub TJ Sokol Čechy 
pod Kosířem má své začínající mladíky na jedenácté figuře.

Aktuální pořadí: 
1. Žeravice 32, 2. Velká Bystřice 26, 3. Centrum Haná 26, 4. Hranice 
26, 5. Litovel A 21, 6. HBC Olomouc A 15, 7. Osek nad Bečvou 13, 
8. HBC Olomouc B 12, 9. Aktiv Olomouc 11, 10. Litovel B 6, 11. 
Čechy pod Kosířem 4, 12. Uničov 0.

LIGA OLOMOUCKÉHO KRAJE MLADŠÍCH ŽÁKŮ

Výběr Házenkářské akademie Olomouckého kraje prožívá v nej-
vyšší tuzemské soutěži spíš průměrnou sezónu. Za absolutní 
republikovou špičkou tentokrát výrazněji zaostává, na druhou 
stranu nemá žádné starosti se záchranou. A pokud se nestane nic 
nečekaného, tak skončí osmý.

Aktuální pořadí:
1. Plzeň 38, 2. Brno 32, 3. Lovosice 30, 4. Zubří 25, 5. Nové Veselí 
23, 6. Dukla Praha 23, 7. Jičín 22, 8. HAOLK 15, 9. Frýdek-Místek 
13, 10. Louny 10, 11. Polanka 7, 12. Kopřivnice 4.

1. LIGA STARŠÍCH DOROSTENCŮ ČR

Tým mládežnických házenkářů TJ Sokol Centrum Haná jako jediný 
v současné sezóně už dohrál, neboť zdárně absolvoval kompletní porci 
osmnácti střetnutí. A to s výbornou bilancí, podobně jako v minulém 
ročníku. Plné dvě třetiny mačů dokázal vítězně ovládnout, je druhý 
a nejspíš nakonec vybojuje bronzový stupínek.

Aktuální pořadí: 
1. Velké Meziříčí 31, 2. Centrum Haná 26, 3. Ivančice 24, 4. Kuřim 
20, 5. Újezd u Brna 20, 6. Litovel 14, 7. Brno B 13, 8. Olomouc 7, 9. 
Maloměřice 4, 10. Hustopeče 3.

2. LIGA MLADŠÍCH DOROSTENCŮ JM

Holky SK HFP Prostějov zatím neúspěšně bojují s pro ně náročnou 
konkurencí. Za šestnáct odehraných střetnutí dosud ani jednou 
nebodovaly, nicméně nejbližší neděli 27. dubna dopoledne je doma 
v  hale RG a  ZŠ Otto Wichterleho PV čekají Osek nad Bečvou 
a  Bystřice pod Hostýnem, tedy dva tabulkově nejbližší soupeři. 
Podaří se zrušit nulové konto?

Aktuální pořadí: 
1. Zlín A 35, 2. Olomouc A 32, 3. Žeravice/Velká Bystřice 27, 4. Zubří 
24, 5. Olomouc B 22, 6. Veselí nad Moravou 22, 7. Otrokovice 18, 8. 
Zlín B 16, 9. Hranice 12, 10. Kunovice 6, 11. Bystřice pod Hostýnem 5, 
12. Osek nad Bečvou 5, 13. HFP Prostějov 0.

LIGA OLOMOUCKÉHO KRAJE STARŠÍCH ŽÁKYŇ

Marek SONNEVEND
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Svěřenkyně populárního trenéra Željka Živkoviče pocházejícího z  Černé 
Hory totiž v úvodu tohoto soutěžního ročníku trápila marodka, bez někte-
rých zdravotně vyřazených opor se týmu příliš nedařilo. Základní částí tak 
prošel s výrazně negativní zápasovou bilancí čtyř vítězství a deseti porážek, 
čímž obsadil ve skupině B až šesté místo a musel do spodní nadstavbové 
grupy o 9. až 16. příčku.
Tam nastalo pronikavé zlepšení. Zraněné hráčky se uzdravily, celý mančaft 
šel výkonnostně nahoru a tomu odpovídaly i zlepšené výsledky. Proto nad-
stavba přinesla dívčímu výběru SK K2 plných sedm výher při jediném pod-
lehnutí, což dohromady znamenalo vyrovnaný poměr vítěz-
ství a porážek 11–11 i postup do play-off ze druhé pozice 
spodní nadstavbové skupiny, tedy celkově z desátého postu.
V úvodním kole vyřazovací fáze tím pádem mladé Hanačky 
narazily na sedmé Karlovy Vary. Papírově byla role favoritek 
možná na straně Lokomotivy, leč realita vypadala úplně ji-
nak – parádně pro moravskou partu. Prostějovanky napros-
to dominovaly už prvnímu střetnutí série na dva vítězné 
duely v západních Čechách, odkud přivezly suverénní tri-
umf 78:43. Hned čtyři plejerky přitom nastřílely přes de-
set bodů: Sára Karásková 16, Vanesa Pospíšilová 14, Sára 
Součková 12 a Tereza Čižmářová 11.
Domácí odveta v hale Sportcentra – DDM mohla tudíž 
Prostějovankám zajistit vytoužený postup na národní 
šampionát. Snad i proto se na nich hlavně během zaha-
jovací čtvrtiny, a ještě zkraje druhé desetiminutovky pro-
jevovala nervozita, soupeřky šly dokonce chvíli do vedení. A rozčilený kouč 
Živkovič musel notně zvyšovat hlas, až z něj šel trochu strach. Tento budíček 
však reprezentantkám kádvojky evidentně pomohl.
Stres dokázaly postupně překonat, kolektivním pojetím dávaly s  přibý-
vajícím časem čím dál větší průchod své herní kvalitě a trpělivě zvyšovaly 
náskok. Přesto dlouho nebylo definitivně rozhodnuto, protivnice ještě 
mohly utkání zázračně otočit. Jenže nic takového se nestalo, naopak rozpa-
ráděná družina SK K2 finišovala v exhibičním stylu. A výtečným závěrem 
karlovarské oponentky i podruhé deklasovala, tentokrát 73:44.
Bodově se nejvíce prosadily Sára Karásková (21), Alžběta Danielisová (17) 
a Vanesa Pospíšilová (13), což ale nemělo nijak velkou důležitost v porovná-
ní s tím, že tým společnými silami stvrdil vysněnou účast na MČR. Pomohla 
mu k tomu i vydatná podpora hlasitě povzbuzujících fanoušků z řad rodin-
ných příslušníků, kamarádek a kamarádů. Po spontánních oslavách i společ-
ném focení tedy následovala děkovačka příznivcům a také gratulace největší 
hráčské opoře Sáře Karáskové k sedmnáctým narozeninám, včetně dortu.
Na mistrovství republiky, jež proběhne od 2. do 4. května v Hradci Králo-
vé, narazí basketbalistky SK K2 Prostějov v pátečním čtvrtfinále na domácí 

Sokol Hradec Králové 
jakožto vítěze dlouho-
dobé části extraligy ka-
detek. V sobotu 3. květ-
na budou následovat 
obě semifinále a  zápasy 
o 5. až 8. příčku, v neděli 
4. května pak šampionát 

vyvrcholí duely o  konečné umístění včetně finále. Jak vysoko v  nejtvrdší 
konkurenci vystoupá soubor Željka Živkoviče?
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pro Večerník 

původní
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

PROSTĚJOV Před čtvrt rokem byl ve vestibulu haly Sportcentra – DDM Prostějov slavnostně odhalen jeho obraz připo-
mínající hráčskou i trenérskou kariéru. Obsahuje mnoho různých úspěchů, toho nejčerstvějšího dosáhl basketbalový kouč 
Željko Živkovič s kadetkami SK K2 Prostějov. Dovedl je k postupu na mistrovství republiky U17 suverénním vyřazením 
Karlových Varů v sérii úvodního kola extraligového play-off.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ 
rozhovor

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
První část sezóny však nebyla 
vůbec jednoduchá, že?

„Ano, ze začátku jsme měli zdravotní pro-
blémy. Už před sezónou se dlouhodobě 
zranila česká reprezentantka Zuzana Kyt-
licová, později přibyly na marodku další 
holky a museli jsme delší dobu nastupovat 
bez několika důležitých hráček. Tomu od-
povídala nepovedená základní skupina, kde 
jsme skončili až šestí a nepostoupili do hor-
ní nadstavbové osmičky. V  té spodní jsme 
se však i díky částečnému uzdravení chytili, 
začalo se nám dařit. A díky sedmi vítězstvím 
z osmi utkání nadstavby jsme postoupili do 
play-off z celkově desátého místa.“

Co jste očekávali od úvodního 
kola vyřazovacích bojů?

„Šli jsme na Karlovy Vary, kterým se v sil-
nější horní osmičce nadstavbové části vů-
bec nedařilo a měly tam přesně opačnou 
bilanci než my v té spodní, tedy jednu vý-
hru a sedm porážek. Nejen proto jsem vě-
řil, že na Lokomotivu můžeme mít a doká-
žeme ji vyřadit. Karlovarské hráčky dobře 
známe z  této i  předchozí sezóny, za naší 

současné lepší výkonnosti to byly soupeř-
ky k překonání. Což se přesně potvrdilo.“

Jak hodnotíte perfektně  zvládnutou 
sérii 4 s Karlovými Vary?

„Parádním způsobem jsme zvládli první 
zápas venku, vyhrát tam o pětatřicet bodů 
po skvělém výkonu bylo fakt super. Pořád 
jsme však vedli jen 1:0 na utkání a postup 
museli potvrdit doma. Od začátku dru-
hého střetnutí ale byla na holkách vidět 
velká nervozita, většinu prvního poločasu 
se spíš trápily. Postupně se však dařilo hru 
zlepšovat, nervozita opadala a náš náskok 
se zvyšoval. Výsledek 73:44 je pro soupeře 
možná až krutý, ovšem takový je sport. My 
samozřejmě máme obrovskou radost z po-
stupu na mistrovství republiky.“

Jak velký je to úspěch?
„Hodně velký, dostat se mezi osm nejlep-
ších družstev ČR v kadetkách byl náš sen. 
Některé holky pojedou už na třetí mis-
trovství republiky, kam jsme se společně 
probojovali v  předchozích letech s  věko-
vými kategoriemi U14 i U15. V minulém 
ročníku jsme poprvé hráli extraligu U17, 
udrželi ji, a navíc se také dostali do play-off, 
ale v něm vypadli s USK Praha, pozdějšími 
mistryněmi. Letos už jsme na tom výkon-
nostně líp a postup na šampionát znamená 
pro náš malý oddíl, jak já říkám, opravdu 
hezký úspěch. Prostějov není zdaleka tak 
velké město jako Praha, Brno nebo Ostra-

va, a vyrovnaně jim konkurovat v  jakém-
koliv sportu má svou cenu.“

Čím to, že jste Vary v obou 
vzájemných duelech tak smetli?

„Poslední dobou skvěle bráníme. Čtyři 
utkání za sebou jsme teď soupeře udrže-
li pod padesát nastřílených bodů, což je 
super. V závěru nadstavbové části se nám 
takhle povedlo ubránit Chomutov a  Ústí 
nad Labem, následně v  play-off dvakrát 
Karlovy Vary. Výborná defenziva je teď 
taková naše značka. Holky maximálně 
makají směrem dozadu, a  i  když se jim 
třeba zrovna moc nedaří v útoku, tak díky 
týmové práci málo inkasují. Což je klíč 
k vítězstvím.“

S čím pojedete zkraje května 
na MČR do Hradce Králové?

„Zkusit překvapit. Bude to těžké, ale já 
nějak vnitřně cítím a věřím, že by se nám 
to mohlo podařit. Ačkoliv bude citelně 
chybět Sára Součková s těžkým výronem 
kotníku. Všechny ostatní holky jsou ale 
zdravé a  já jim stoprocentně věřím, že na 
hřišti znovu odvedou maximum. Ve čtvrt-
finále půjdeme na domácí Hradec Králové 
jako největšího favorita, proti kterému ne-
budeme mít co ztratit. Každopádně si celé 
mistrovství s holkama užijeme. A jakékoliv 
lepší umístění – než konečná osmá pozice 
– bude pozitivní, protože už samotný po-
stup na šampionát je pro nás úspěchem.“

PROSTĚJOV Aktuální sezóna mládežnických basketbalistek Sportov-
ního klubu K2 Prostějov věkové kategorie U17 už každopádně skončí 
úspěchem, neboť se jim podařilo postoupit na mistrovství republiky 
kadetek 2025 mezi osm nejlepších družstev ČR. Zpočátku to ale na tak 
skvělý výsledek ani trochu nevypadalo.

-
Foto: Marek Sonnevend
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„Z NOVÉHO LOGA MÁM VELKOU RADOST,“
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prozradil primátor Prostějova 
František Jura
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